
PROTOKÓŁ Nr XLIV.47.2022  

z obrad XLIV Sesji Rady Miejskiej w Jelczu-Laskowicach  

w dniu 25 lutego 2022 r. 

 

  

W obradach sesji udział wzięło 21 radnych, według listy obecności stanowiącej załącznik do 

niniejszego protokołu, Zastępca Burmistrza - Romuald Piórko, Zastępca Burmistrza - Marek Szponar 

oraz Skarbnik Miasta i Gminy - Elżbieta Harań – Klimek . 

 

Obrady XLIV Sesji Rady Miejskiej o godzinie 12:08 otworzyła i prowadziła Przewodnicząca 

Rady Miejskiej Pani Beata Bejda, która na podstawie listy obecności stwierdziła kworum, co 

stanowi o prawomocności obrad XLIV Sesji Rady Miejskiej. 

 

Obsługę prawną prowadził pan Sławomir Boruch-Gruszecki - Radca Prawny Urzędu Miasta i Gminy 

Jelcz-Laskowice. 

 

Od. pkt 1 – porządku obrad Sesji 
 

Przewodnicząca R.M. Beata Bejda – Dzień dobry witam Państwa serdecznie. Mam nadzieję, że już 

wszyscy są podłączeni do naszego spotkania. Proszę Państwa otwieram XLVI Sesje Rady 

Miejskiej w Jelczu-Laskowicach. Witam uprzejmie Pana Burmistrza Romualda Piórko, 

który jest z nami na sali. Witam Pana Burmistrza Marka Szponara, który pracuje ze 

swojego gabinetu. Witam serdecznie Panią Skarbnik Elżbietę Harań-Klimek, która 

również pracuje ze swojego gabinetu. Witam radcę prawnego Pana Sławomira Borucha-

Gruszeckiego. Witam wszystkich Państwa, którzy są na sali konferencyjnej urzędu i 

witam wszystkich Państwa radnych, którzy pracują zdalnie. Witam mieszkańców miasta i 

gminy Jelcz-Laskowice. Informuję wszystkich uczestników sesji Rady Miejskiej w 

Jelczu-Laskowicach, że obrady są transmitowane i utrwalane za pomocą urządzeń 

rejestrujących obraz i dźwięk. W związku z tym uczestnictwo w obradach Rady Miejskiej 

w Jelczu-Laskowicach jest równoznaczne z wyrażeniem zgody na przetwarzanie danych 

osobowych w zakresie wizerunku i głosu. Witam również bardzo serdecznie Panią 

Dyrektor Centrum Kultury w Jelczu-Laskowicach - Panią Dorotę Miś-Hanys oraz Pana 

Piotra Jasiewicza - Komendanta Komisariatu Policji w Jelczu-Laskowicach. Państwo są z 

nami zdalnie. Proszę Państwa odczytuję proponowany porządek obrad XLIV sesji Rady 

Miejskiej w Jelczu-Laskowicach: 

1. Otwarcie i zatwierdzenie porządku obrad XLIV Sesji Rady Miejskiej. 

2. Przyjęcie protokołu z obrad XXXIX Sesji Rady Miejskiej. 

3. Informacje i komunikaty Przewodniczącej. 

4. Informacja Burmistrza o działaniach podejmowanych pomiędzy sesjami Rady Miejskiej. 



5. Sprawy samorządowe. 

6. Podjęcie uchwały w sprawie ustalenia wstępnej lokalizacji nowych przystanków 

komunikacyjnych. 

7. Podjęcie uchwały w sprawie wyrażenia zgody na zawarcie kolejnej umowy dzierżawy z 

dotychczasowym dzierżawcą oraz wyrażenia zgody na odstąpienie od obowiązku 

przetargowego trybu zawarcia umowy dzierżawy. 

8. Podjęcie uchwały w sprawie nadania nazwy ulicy w Chwałowicach. 

9. Podjęcie uchwały w sprawie zmiany nazwy ulicy w Brzezinkach. 

10. Podjęcie uchwały w sprawie rozpatrzenia skargi złożonej w dniu 21 grudnia 2021r. na 

działania Sołtys Minkowic Oławskich. 

11. Sprawozdanie merytoryczne z działalności Miejsko-Gminnego Centrum Kultury w 2021 

roku. 

12. Informacja o stanie porządku i bezpieczeństwa publicznego na terenie Gminy Jelcz-

Laskowice za 2021 rok. 

13. Sprawozdanie Burmistrza Jelcza-Laskowic z wykonania uchwał za IV kwartał 2021r.  

14. Wolne wnioski. 

15. Komunikaty organów Gminy. 

16. Zakończenie obrad XLIV Sesji Rady Miejskiej. 

 

Przewodnicząca R.M. Beata Bejda – Proszę Państwa wnoszę o rozszerzenie porządku obrad 

dzisiejszej sesji i składam taki wniosek o zmianę porządku obrad. Mianowicie wnoszę o 

ujęcie w punkcie nr 2: stanowiska Rady Miejskiej w Jelczu-Laskowicach w sprawie 

wyrażenia solidarności z Ukrainą. Dotychczasowy punkt drugi stanie się punktem trzecim 

i kolejno. Teraz oddaję głos Panu Burmistrzowi Piórko. Bardzo proszę.  

 

Z-ca Burmistrza Romuald Piórko - Pani Przewodnicząca, Szanowni Państwo ja również składam 

wniosek o rozszerzenie porządku obrad, bo jak Państwo żeście zauważyli i przed chwilą 

przeczytała Pani przewodnicząca, proponowany porządek nie ma zmian w budżecie 

miasta i gminy na rok 2022, jak również nie ma zmian w Wieloletniej Prognozie 

Finansowej. I ja o takie 2 punkty wnoszę o rozszerzenie porządku obrad. Tak w punkcie 

12 pojawiłby się punkt: podjęcie uchwały w sprawie zmiany budżetu Miasta i Gminy 

Jelcz-Laskowice na 2022 rok. W punkcie 13: podjęcie uchwały w sprawie zmiany 

Wieloletniej Prognozy Finansowej Miasta i Gminy Jelcz-Laskowice na lata 2022-2030. I 

kolejny punkt już 12 byłby czternastym i tak kolejno. Dziękuję bardzo. Proszę o przyjęcie 

tego.  

 

Przewodnicząca R.M. Beata Bejda – Dziękuję bardzo. Czy ktoś z Państwa Radnych ma jeszcze 

jakieś uwagi do proponowanego porządku obrad? Nie ma. Proszę Państwa w takim razie 

ja poddam najpierw pod głosowanie mój wniosek, który (...) Dobrze za chwilkę poddam 

pod głosowanie najpierw mój wniosek, później wniosek Pana Burmistrza Piórko, który 

dotyczy dwóch punktów. Ale zanim to zrobimy bardzo proszę Państwa wszystkich 

radnych o potwierdzenie swojej obecności na dzisiejszej sesji. Sprawdzamy kworum 

proszę uprzejmie. Proszę Państwa obecnych jest 21 radnych. Wszyscy potwierdzili swoją 

obecność na dzisiejszej sesji. I w tej chwili będziemy głosować wniosek, z którym do 

Państwa Radnych wystąpiłam. Mianowicie w sprawie ujęcia w punkcie numer 2 

stanowiska Rady Miejskiej w sprawie wyrażenia solidarności z Ukrainą. Kto z Państwa 

Radnych jest za przyjęciem tego stanowiska proszę nacisnąć przycisk. Chodzi mi w tej 



chwili o ujęcie w porządku obrad tego stanowiska. W punkcie numer 2 Stanowisko 

jeszcze raz powtarzam w sprawie wyrażenia solidarności z Ukrainą.  

 

Głosowano w sprawie: ujęcia w punkcie 2 porządku obrad stanowiska Rady Miejskiej w Jelczu-

Laskowicach w sprawie wyrażenia solidarności z Ukrainą.  

 

ZA: 21, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 0 

 

Wyniki imienne: 

ZA (21) 

Tadeusz Babski, Beata Bejda, Aleksandra Czernik, Łukasz Dudkowski, Janina Hernas, Robert 

Jadczak, Joanna Kamińska, Karolina Kolado, Julian Kozłowski, Weronika Kuszyk, Stanisław Łukasik, 

Wincenty Marchewski, Jacek Mikołajczyk, Michał Pakosz, Tomasz Rygielski, Ireneusz Stachnio, Piotr 

Stajszczyk, Marek Starczewski, Michał Wolski, Krzysztof Woźniak, Jacek Załubski 

 

Przewodnicząca R.M. Beata Bejda –Teraz będziemy głosować wniosek zgłoszony przez Pana 

Burmistrza Piórko mianowicie o to, aby w punkcie numer 12 i w punkcie nr 13 na 

dzisiejszej sesji zostały ujęte: pierwszy punkt dotyczy zmiany budżetu Miasta i Gminy 

Jelcz-Laskowice czyli to jestem ten punkt numer 12, a w punkcie numer 13, a drugi 

wniosek dotyczy zmiany wieloletniej prognozy finansowej Miasta i Gminy Jelcz-

Laskowice na lata 2022-2030. Kto z Państwa Radnych jest za przyjęciem wniosku Pana 

Burmistrza Piórko proszę podnieść rękę i nacisnąć przycisk. Jest 20 głosów za. Jedna 

osoba nie brała udziału w tym głosowaniu.  

 

Głosowano w sprawie: ujęcia w porządku obrad sesji: 1) w punkcie 12 projektu uchwały w 

sprawie zmiany budżetu miasta i gminy Jelcz-Laskowice na 2022 r. 2) w punkcie 13 

projektu uchwały w sprawie zmiany Wieloletniej Prognozy Finansowej miasta i 

gminy Jelcz-Laskowice na lata 2022-2030. Dotychczasowy punkt 12 stanie się 

punktem 14 i kolejno. 

 

ZA: 20, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 1, NIEOBECNI: 0 

 

Wyniki imienne: 

ZA (20) 

Beata Bejda, Aleksandra Czernik, Łukasz Dudkowski, Janina Hernas, Robert Jadczak, Joanna 

Kamińska, Karolina Kolado, Julian Kozłowski, Weronika Kuszyk, Stanisław Łukasik, Wincenty 

Marchewski, Jacek Mikołajczyk, Michał Pakosz, Tomasz Rygielski, Ireneusz Stachnio, Piotr 

Stajszczyk, Marek Starczewski, Michał Wolski, Krzysztof Woźniak, Jacek Załubski 

 

BRAK GŁOSU (1) 

Tadeusz Babski 

 

Przewodnicząca R.M. Beata Bejda –I w tej chwili Proszę Państwa poddaję pod głosowanie cały 

porządek obrad dzisiejszej sesji. I bardzo proszę kto z Państwa Radnych jest za 

przyjęciem całego porządku obrad proszę podnieść rękę i nacisnąć przycisk. To jest 

głosowanie nad przyjęciem całego porządku obrad. 20 głosów za i jeden głos, jedna 

osoba nie brała udziału w tym głosowaniu.  

 



Głosowano w sprawie: zatwierdzenia porządku obrad XLIV Sesji Rady Miejskiej. 

 

ZA: 20, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 1, NIEOBECNI: 0 

 

Wyniki imienne: 

ZA (20) 

Tadeusz Babski, Beata Bejda, Aleksandra Czernik, Łukasz Dudkowski, Janina Hernas, Robert 

Jadczak, Joanna Kamińska, Karolina Kolado, Julian Kozłowski, Weronika Kuszyk, Stanisław Łukasik, 

Wincenty Marchewski, Jacek Mikołajczyk, Tomasz Rygielski, Ireneusz Stachnio, Piotr Stajszczyk, 

Marek Starczewski, Michał Wolski, Krzysztof Woźniak, Jacek Załubski 

 

BRAK GŁOSU (1) 

Michał Pakosz 

Od. pkt 2 – porządku obrad Sesji 
 

Przewodnicząca R.M. Beata Bejda – I w takim razie Proszę Państwa przechodzimy do punktu 

drugiego, a ten punkt drugi to jest wprowadzony w dniu dzisiejszym punkt dotyczący 

stanowiska Rady Miejskiej w Jelczu-Laskowicach w sprawie wyrażenia solidarności z 

Ukrainą. Odczytam projekt tego stanowiska. Wszyscy Państwo dzisiaj dostaliście na 

swoje skrzynki treść tego stanowiska. Z wiadomych względów nie mogłam tego Państwu 

przesłać wcześniej. Przewodnicząca odczytała treść stanowiska  

Przewodnicząca R.M. Beata Bejda – Proszę Państwa czy ktoś w tym względzie chciałby zabrać 

głos? Nie widzę. Do dyskusji zgłosił się Pan Radny Marek Starczewski. Proszę 

uprzejmie.  

Radny Marek Starczewski - Pani Przewodnicząca, Wysoka Rado ja chciałem bardzo podziękować 

Pani Przewodniczącej za takie szybkie działanie w tej kwestii. Ja chciałem tylko 

powiedzieć krótko, że w dniu wczorajszym udało mi się połączyć z Księdzem 

Aleksandrem - Proboszczem Parafii Polskiej w Szczyrcu i powiem Państwu, że tak jak 

zawsze widzieliśmy tego człowieka bardzo pogodnego, wesołego, entuzjastycznego do 

wszelkich działań, no twarz pokazała wszystko. Zmęczenie, obawy, troski. Te 

informacje, które przekazał mi proboszcz rzeczywiście były zatrważające. Oni nawet 

spodziewali się wczoraj około godziny między drugą, a trzecią ataku na tą bazę, która jest 

położona kilka kilometrów od Szczyrca i z jego informacji była ostatnią bazą wojskową 

nietkniętą w obrębie lwowskim. Szykują się, bo mieli specjalną naradę w Szczyrcu z 

merem tego miasta. Więc worki z piaskiem i tak dalej, więc rzeczywiście obraz jest 

bardzo ciężki i trudny. I myślę, że kwestia jakieś pomocy, na razie jak przekazał są 

dobrze zaopatrzeni i sobie radzą, to nie wyklucza tego, że być może kiedyś, w najbliższej 

przyszłości, chcieliby takiej pomocy. Także uzgodniliśmy, że jesteśmy cały czas na 

ewentualnych łączach, dopóki coś się no nie wydarzy co spowoduje brak tych łączy. I 

tyle chciałem Państwu przekazać. I bardzo dziękuję, myślę też w imieniu tej społeczności 

i całej ludności Ukrainy za ten nasz, za to nasze stanowisko. Mam nadzieję, że ten głos 

też dotrze do nich i w jakiś sposób pokrzepi ich na duchu i pozwolili im ten najgorszy 

czas przetrwać. Dziękuję bardzo. 

Przewodnicząca R.M. Beata Bejda – Dziękuję bardzo. Proszę Państwa ja chciałam Państwa 

poinformować, że w dniu wczorajszym kontaktowałam się z wszystkimi 

przewodniczącymi klubów oraz przedstawicielem niezrzeszonego z powodów no jakby 



formalnych klubu. Wszyscy byliśmy jednogłośni i mam nadzieję, że cała rada również 

jednogłośnie przyjmie to stanowisko. Chciałam Państwa tylko jeszcze poinformować, że 

w przypadku, kiedy to stanowisko zostanie podjęte, stanowisko zostanie przesłane do 

konsula generalnego Ukrainy we Wrocławiu. Bo ten konsulat się przekształcił z 

honorowego na generalny i zostanie przesłana do Szczyrca. I w tej sytuacji bardzo proszę 

Państwa już o głosowanie stanowiska. Kto z Państwa Radnych jest za przyjęciem 

stanowiska Rady Miejskiej w Jelczu-Laskowicach w sprawie wyrażenia solidarności z 

Ukrainą proszę podnieść rękę i nacisnąć przycisk. Kto jest przeciw? Kto się wstrzymał? 

Proszę podnieść rękę i nacisnąć przycisk. Kończymy głosowanie. Proszę Państwa 

jednogłośnie 20 głosów za. Zostało stanowisko w sprawie wyrażenia solidarności z 

Ukrainą przyjęte. Dziękuję Państwu bardzo.  

 

Głosowano w sprawie: stanowiska Rady Miejskiej w Jelczu-Laskowicach w sprawie wyrażenia 

solidarności z Ukrainą. 

ZA: 20, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 1, NIEOBECNI: 0 

 

Wyniki imienne: 

ZA (20) 

Tadeusz Babski, Beata Bejda, Aleksandra Czernik, Łukasz Dudkowski, Janina Hernas, Robert 

Jadczak, Joanna Kamińska, Karolina Kolado, Julian Kozłowski, Weronika Kuszyk, Stanisław Łukasik, 

Wincenty Marchewski, Jacek Mikołajczyk, Tomasz Rygielski, Ireneusz Stachnio, Piotr Stajszczyk, 

Marek Starczewski, Michał Wolski, Krzysztof Woźniak, Jacek Załubski 

 

BRAK GŁOSU (1) 

Michał Pakosz 

Od. pkt 3 – porządku obrad Sesji 
 

Przewodnicząca R.M. Beata Bejda – Przechodzimy do punktu drugiego - trzeciego przepraszam 

przyjęcie protokołu z obrad XXXIX sesji Rady Miejskiej. Czy do treści protokołu ktoś z 

Państwa Radnych chciałby wnieść jakieś uwagi? Czy ktoś z Państwa chciałby zabrać 

głos? Nie widzę. W takim razie poddaję pod głosowanie przyjęcie protokołu. Kto z 

Państwa Radnych jest za przyjęciem protokołu proszę podnieść rękę i nacisnąć przycisk. 

Kto jest przeciw, kto się wstrzymał proszę podnieść rękę i nacisnąć przycisk. Już. Proszę 

Państwa jest 21 głosów za. Protokół z obrad XXXIX sesji Rady Miejskiej został przyjęty.  

 

Głosowano w sprawie: przyjęcia protokołu z obrad XXXIX Sesji Rady Miejskiej. 

ZA: 21, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 0 

 

Wyniki imienne: 

ZA (21) 

Tadeusz Babski, Beata Bejda, Aleksandra Czernik, Łukasz Dudkowski, Janina Hernas, Robert 

Jadczak, Joanna Kamińska, Karolina Kolado, Julian Kozłowski, Weronika Kuszyk, Stanisław Łukasik, 

Wincenty Marchewski, Jacek Mikołajczyk, Michał Pakosz, Tomasz Rygielski, Ireneusz Stachnio, Piotr 

Stajszczyk, Marek Starczewski, Michał Wolski, Krzysztof Woźniak, Jacek Załubski 



Od. pkt 4 – porządku obrad Sesji 
 

Przewodnicząca R.M. Beata Bejda –  Przechodzimy do punktu nr cztery informacje i komunikaty 

przewodniczącej. Proszę Państwa chciałam Państwa poinformować, że kilka osób 

zwróciło się do mnie w sprawie dotyczącej dojazdu do Wrocławia i z powrotem, jeżeli 

chodzi o PKP. Mianowicie, mam taką informację, że w połowie marca rozpocznie się 

remont na linii kolejowej nr 277 i to dotyczy chyba całej trasy jeżeli chodzi o dwa mosty i 

dwa wiadukty. Natomiast nas najbardziej interesuje ten wiadukt w Czernicy. I z tego co 

zdołałam ustalić to będzie połączenie takie mieszane, łączone czyli będzie dojazd do 

pewnego momentu, właśnie prawdopodobnie do Czernicy, i tam będzie przesiadka w 

komunikację zastępczą, czyli w autobusy. Myślę, że to bardzo utrudni dojazd 

mieszkańców Jelcza-Laskowic zarówno tych, którzy pracują jak i tych, którzy się uczą. 

I w związku z tym wystosowałam do Pana Burmistrza Bogdana Szczęśniaka pismo w tej 

sprawie. Pierwsze zdanie to w zasadzie Państwu już opowiedziałam. A w drugim zdaniu 

jest napisane tak: „Wszyscy mamy świadomość, że linia kolejowa 277 ma duże znaczenie 

w ruchu towarowym, a modernizacja mostów i wiaduktów wpłyną na poprawę 

przepustowości linii i bezpieczeństwa w ruchu lądowym. Jednakże kilkumiesięczne 

zamknięcie linii spowoduje znaczne utrudnienia komunikacyjne dla mieszkańców gminy 

Jelcz-Laskowice. Co prawda spółka PKP PLK deklaruje uruchomienie zastępczej 

komunikacji autobusowej. Niemniej jednak w celu zapewnienia mieszkańcom gminy 

Jelcz-Laskowice lepszej płynności komunikacyjnej na trasie Jelcz-Laskowice - Wrocław 

zasadnym byłoby zwiększenie częstotliwości pociągów kursujących linią 292 przez 

Dobrzykowice. Mając powyższe na uwadze proszę Pana Burmistrza o rozważenie 

możliwości wystąpienia do Kolei Dolnośląskich z wnioskiem dotyczącym przedmiotowej 

sprawy.” Ja rozmawiałam dzisiaj z Panem Burmistrzem Markiem Szponarem, do którego 

to pismo trafiło i Pan Burmistrz podjął kroki w celu, no jakby zrealizowania tej prośby. 

W najbliższym czasie otrzymam odpowiedź co się w tej kwestii dzieje. I Proszę Państwa 

następna sprawa dotyczy prośby pracowników Przychodni Rejonowo-Specjalistycznej w 

Jelczu-Laskowicach o odczytanie pisma, które wpłynęło po naszej sesji Rady Miejskiej. 

Ja udzieliła nam na to pismo odpowiedzi. I Proszę Państwa, ponieważ no obiecałam, że to 

pismo odczytam, to zrobię to. I chciałabym żebyście Państwo też posłuchali mojej 

odpowiedzi. Pracownicy, którzy się podpisali, tu są podpisy Państwa i tych osób jest 48.  

Przewodnicząca odczytała pismo pracowników przychodni oraz udzieloną na nie 

odpowiedź. Proszę Państwa mam serdeczną prośbę. Sprawa dotycząca tej jest kwestii, jest 

kwestią delikatną i wrażliwą. Ja prosiłabym póki co o zaprzestanie dalszych dyskusji na 

ten temat, ponieważ pojawiło się jeszcze jedno pismo w tej sprawie. Pismo przestał do 

nas Pan Prezes spółki i ja w osobnym spotkaniu, gdzie poproszę Pana Burmistrza o 

udział, chciałabym pewne kwestie wyjaśnić. Natomiast w tych ciężkich naprawdę 

czasach i pandemii, i tego co się dzieje na wschodzie bardzo Państwa proszę o wyciszenie 

tej sprawy. I myślę, że te moje przedostatnie dwa zdania oddają to, mówię o tym, że 

jesteśmy wdzięczni i doceniamy ten trud pracy. Natomiast w każdej pracy są Proszę 

Państwa jakieś potknięcia i kto nie pracuje ten się nie myli. I chciałabym tą sprawę na 

razie na tym zostawić. I Proszę Państwa ostatnia sprawa. Pan Marszałek Województwa 

Dolnośląskiego przesłał długie pismo z prośbą o jego odczytanie. Natomiast z powodu 

rangi jakby dzisiejszej sesji dotyczącej podjęcia tego stanowiska, ja je streszczę i 

udostępniam Państwu to pismo w biurze rady do odczytania. I powiem tylko jakby o co 

chodzi. Pan Marszałek przekazuje list, który kieruje do wszystkich dolnośląskich 

samorządowców. Piszę o tym, że dotychczasowy dynamiczny rozwój Dolnego Śląska jest 



doceniany w Polsce oraz w Unii Europejskiej. Jest rezultatem naszego wspólnego 

zaangażowania, jako samorządowców działających na rzecz mieszkańców regionu i 

rozwój województwa dolnośląskiego w kolejnych latach, dzięki funduszom europejskim 

wynegocjowanych na lata 2021-2027 będzie naszym wspólnym sukcesem wymagającym 

pracy, ale przede wszystkim współpracy. Udostępniam to pismo, tak jak mówiłam, w 

biurze rady i myślę, że wszyscy Państwo zainteresowani z tym pismem się zapoznają. 

Proszę Państwa ja mam tyle komunikatów i chciałabym w tym momencie przejść do 

punktu nr 5 informacja Burmistrza o działaniach podejmowanych między sesjami Rady 

Miejskiej. Oddaję głos Panu Burmistrzowi Piórko. 

Od. pkt 5 – porządku obrad Sesji 
 

Z-ca Burmistrza Romuald Piórko -  Pani Przewodnicząca, Szanowni Państwo ja zanim przejdę do 

działań burmistrza między sesjami dwa zdania na temat ostatniego pisma Pana 

Marszałka. Tu Proszę Państwa chodzi o, Pan Marszałek pisze do samorządów, bo chodzi 

o kwestie podziału środków na przyszłą perspektywę. I mamy jako samorządy mamy 

inne zdanie o proporcjach podziału środków. Tu Pan Marszałek szuka takiego poparcia 

wśród radnych, wśród mieszkańców. Natomiast ostatnio mieliśmy na spotkaniu w środę, 

dlatego na komisji mnie nie było, na temat podziału środków na ZIT-y. I tutaj my jako 

przedstawiciele ZIT-ów wrocławskiego, wałbrzyskiego, jeleniogórskiego nie zgadzamy 

się na podział środków proponowany przez marszałka, bo tu Państwu podam, że jeżeli 

inne ZIT-y województwa dolnośląskiego mają środki na jednego mieszkańca rzędu 

180,00 €, to ZIT wrocławski 30 €. No i na to się zgodzić nie możemy. To spotkanie ZIT-

ów było po egidą Pana Prezydenta Sutryka. Był oczywiście Pan Marszałek i tutaj ta 

dyskusja Proszę Państwa jeszcze trwa. Mam nadzieję, że zakończy się sukcesem dla 

wszystkich. Po prostu marszałek czy Zarząd Województwa widzi inny podział, inne 

potrzeby. Natomiast samorządowcy widzą inne potrzeby i dyskusja tak jak powiedziałem 

trwa. Ale już teraz przechodzę do działań burmistrza między sesjami i zacznę od 

zarządzeń, które były. Proszę Państwa i tak 31 stycznia Burmistrz ustalił zasady najmu 

świetlic wiejskich na terenie gminy Jelcz-Laskowice. Jest to nowe zarządzenie 

uszczegóławiające, że tak powiem procedury wynajmu świetlic. Proszę Państwa kolejne 

zarządzenia z dnia 31 stycznia w sprawie pierwokupu nieruchomości. Burmistrz nie 

skorzystał z pierwokupu działki w Miłocicach za cenę 62.000,00. Numer działki 652/10 o 

powierzchni 1161 m
2
 oraz udziałów w 1/9 częściach działek 652/15, 652/16 i 652/17. 

Łączne wynagrodzenie to jest wartość 62.000,00 zł Burmistrz nie skorzystał z prawa 

pierwokupu. Kolejne zarządzenie Proszę Państwa to z dnia 2 lutego w sprawie 

funkcjonowania świetlic wiejskich na terenie gminy Jelcz-Laskowice w okresie 

obowiązywania stanu epidemii wirusa SARS-CoV-2. Ono tutaj określa szczegółowe 

zasady wynajmu, odpowiedzialności i tak dalej. Kolejne zarządzenie z 7 lutego w sprawie 

pierwokupu. Burmistrz nie skorzystał z prawa pierwokupu dla działki nr 241/21 o 

powierzchni 1030 m
2
 i udziału w 1/2 części działki 241/30. To są nieruchomości w 

Nowym Dworze, za cenę 82.500,00 zł. Kolejne zarządzenie z tego samego dnia również 

w sprawie pierwokupu i tu również Burmistrz nie skorzystał z prawa pierwokupu działki 

numer 6/31 o powierzchni 1018 m
2
 i działki 7/42 o powierzchni 32 m

2
 w obrębie 

Laskowice za kwotę 257.500,00 zł. I kolejne Proszę Państwa zarządzenie to jest również 

z 7 lutego. Nie skorzystał burmistrz z prawa pierwokupu dla działki nr 10/2 o 

powierzchni 9968 m
2
, położonych w obrębie ewidencyjnym Laskowice za kwotę 



277.200,00 zł. Kolejne zarządzenie z dnia 10 lutego w sprawie powołania komisji do 

rozpatrywania ofert na realizację zadań publicznych w otwartym konkursie ofert z dnia 

13 stycznia 2022. Burmistrz powołał komisje do przeprowadzenia tego, rozpatrzenia 

tychże ofert w składzie Przewodniczący Komisji Pan Marek Szponar, członek Pani Alicja 

Zegar, kolejny członek Pan Aleksander Bajsarowicz, Pan Piotr Piechota i Pan Krzysztof 

Bochnia. Kolejne Proszę Państwa zarządzenie to jest z dnia 14 lutego w sprawie 

ogłoszenia konkursu na stanowisko dyrektora Przedszkola Publicznego nr 2 przy ulicy 

Liliowej w Jelczu-Laskowicach oraz drugie ogłoszenie o konkursie na dyrektora 

Publicznej Szkoły Podstawowej im. Maratończyków Polskich, ulica Główna 24 w 

Miłoszycach. Kolejne zarządzenie Proszę Państwa to dotyczy pierwokupu z dnia 14 

lutego i burmistrz nie skorzystał z prawa pierwokupu dla działki 218 o powierzchni 

171 m
2
 w Laskowicach za kwotę 65.000,00 zł. Kolejne Proszę Państwa również 

zarządzenie dotyczy nie skorzystania z prawa pierwokupu dla działek numer 21/14 o 

powierzchni 1177 m
2
 i działki 21/15 o powierzchni 121 m

2
 w Chwałowicach oraz udziału 

w 125/3000 części w działce 17/4 za kwotę 175.790,00 zł. Kolejne zarządzenie z dnia 15 

lutego w sprawie objęcia udziałów w spółce gminnej Przychodnia Rejonowo 

Specjalistyczna w Jelczu-Laskowicach i burmistrz wniósł na rzecz spółki Przychodnia 

Rejonowo Specjalistyczna zwiększył kapitał o 1.000.000,00 zł. I Proszę Państwa kolejne 

zarządzenie w sprawie informacji o stanie bezpieczeństwa publicznego na terenie gminy. 

I to dzisiaj będziecie Państwo na ten temat dyskutować. To jest zarządzenie z 16 lutego. 

Kolejne zarządzenie z 18 lutego w sprawie ogłoszenia otwartego konkursu ofert na 

zlecenie zadań publicznych określonych w programie współpracy z organizacjami 

pozarządowymi i podmiotami, o których mowa w art. 3 ust. 3 ustawy z dnia 24 kwietnia 

2003 roku o działalności pożytku publicznego i wolontariacie na rok 2022. Tak jak 

powiedziałem ogłoszenie w sprawie tego konkursu. Kolejne zarządzenie Proszę Państwa 

z dnia 21 lutego w sprawie zgody na wykorzystanie herbu gminy i wyraża się zgodę na 

wykorzystanie herbu Miasta i Gminy Jelcz-Laskowice w filmie informującym o 

wariancie numer 44 kolei dużych prędkości. I kolejne zarządzenie z dnia 23 lutego w 

sprawie zgody na wykorzystanie herbu i burmistrz wyraził zgodę na wykorzystanie herbu 

miasta i gminy na pojeździe Jelcz uczestniczącym między innymi w wydarzeniu dwa 

światy do samochodów tuningowanych oraz pojazdów marki Jelcz w celu promocji 

gminy Jelcz-Laskowice. Tyle Proszę Państwa jeżeli chodzi o zarządzenia. I Proszę 

Państwa chciałem Państwa poinformować wszystkich radnych, bo część radnych brała 

udział, że dnia 16 lutego odbyło się posiedzenie Komisji Rozwoju Gospodarczego i 

Finansów oraz Komisji Oświaty Zdrowia i Sport w sprawie omówienia koncepcji 

rozbudowy Szkoły Podstawowej nr 1 w Jelczu-Laskowicach. Tam na tej komisji radni 

mieli możliwość wypowiedzenia się, Pani dyrektor szkoły i te dwie komisję pozytywnie 

zaopiniowały tą że koncepcję. Kolejnym takim tematem Proszę Państwa, który właśnie 

też związany bezpośrednio z podjęciem Państwa stanowiskiem Rady Miejskiej w sprawie 

zajścia czy sytuacji politycznej na Ukrainie chcę Państwa poinformować, że Burmistrz 

Jelcza-Laskowic wystosował, i odczytać treść pisma, które Burmistrz Jelcza-Laskowic 

wystosował do burmistrza Szczyrca. i przeczytam Państwu to pismo. Drogi Olegu w 

imieniu władz samorządowych Jelcza-Laskowic i wszystkich mieszkańców przesyłam ci 

wyrazy solidarności, wobec agresji rosyjskiej na Ukrainę. Adresuje moje słowa wsparcia 

również do wszystkich osób, które poznaliśmy i gościliśmy w ramach naszej współpracy 

oraz do całej społeczności Szczyrca Po raz kolejny w swojej historii doświadczacie ze 

strony Rosjan krzywdy i cierpienia. Jest to oburzające, ale jako Polacy rozumiemy was 

dobrze i solidaryzujemy się z wami. 'Kijów Warszawa wspólna sprawa' to hasło bardzo 



aktualne. Byliśmy przyjaciółmi przez dotychczasowe lata i zwłaszcza teraz deklarujemy 

wam przyjaźń i wsparcie. Jeżeli będziecie czegoś potrzebowali, a my będziemy mogli 

podążyć wam z pomocą, chętnie to zrobimy. Życzę wam męstwa, żebyście 

przetrzymywali te chwile próby, jak najszybszego zakończenia wojny i zachowania 

niepodległości przez Ukrainę. Podpisał Burmistrz Jelcza-Laskowic - Bogdan Szczęśniak. 

Proszę Państwa, tu również chciałem Państwa poinformować, że w Gugensbergu odbyła 

się manifestacja na rzecz poparcia, czy przeciwko agresji Rosji na Ukrainę. I tutaj 

burmistrz również solidaryzuje się, wystąpił z taką informacją, że solidaryzuje się z tą 

manifestacją i że tak powiem w pełni Burmistrz i mieszkańcy Jelcz-Laskowic 

solidaryzują się i popierają tą manifestację. Jeżeli już Proszę Państwa o tym mówimy, to 

chciałbym Państwa poinformować, że w związku z tą sytuacją, burmistrz podjął również 

działania, aby wydać taki informator w języku ukraińskim dla potencjalnych uchodźców. 

Bo fakt, nie jest to zadanie własne gminy sprawa uchodźców. Niemniej jednak, takie już 

pojawiają się właśnie potrzeby, bo dzwonią mieszkańcy, czy obywatele Ukrainy właśnie 

w różnych sprawach i chcemy wydać taki informator, który byłby dostępny w urzędzie i 

w urzędzie również byłabym możliwość uzyskanie informacji, kto jakie sprawy załatwia. 

Czy to sprawy, nie wie takie podstawowe informację dotyczące spraw proceduralnych, 

czasowego pobytu, karty i tak dalej. Jesteśmy właśnie na etapie opracowywania takiego 

Proszę Państwa informatora. Myślę, że oby się przydał jak najmniej ludziom, żeby 

sytuacja wróciła do normy, ale niemniej jednak powinniśmy to, według burmistrza, mieć. 

Kolejną sprawą Proszę Państwa to jest sprawa potencjalnych uchodźców, którzy tu 

przyjadę. Również no sytuacja jest dynamiczna, od paru dni oby jak najszybciej się 

skończyła, ale nic przynajmniej na dzisiaj na to nie wskazuje. Również burmistrz podjął 

działania zmierzające, czy analizujące, żeby zanalizować możliwości przyjęcia części 

uchodźców, na terenie naszej gminy. Nie mamy jakichś tam wielkich zasobów. Niemniej 

jednak, jakieś tam zasoby gmina ma i tych takich najbardziej potrzebujących, żeby tym 

najbardziej potrzebującym zapewnić jakieś tam lokum czasowe. Wiąże się to Proszę 

Państwa z koniecznością oczywiście przygotowań, to jest jedno, poniesienie nakładów, 

drugie - utrzymania tychże osób przed jakiś czas. Musimy sobie Proszę Państwa zdawać 

sprawę z tego, że jak przyjadą tu, to nie przyjadą bogaci, nie przyjadą z dużymi 

majątkami. Bo ci z dużymi majątkami, to może już dawno wyjechali. Natomiast przyjadą 

osoby potrzebujące, rodziny z dziećmi i tak dalej. I takie też również burmistrz podjął 

działania zmierzające do tego celu, rozpatrywane jest schronisko w Chwałowicach. Co 

prawda niewielkie, ale niemniej jednak tego typu analizy są czynione i myślę, że lada 

moment będziemy już takie miejsca na ewentualne potrzeby mieli. Proszę Państwa 

kolejny temat, który chciałem może uprzedzić, bo nie byłem na komisji, ale dostałem 

informację z komisji i od razu postaram się odpowiedzieć na pytania i tak było pytanie 

kiedy zostanie rozstrzygnięty przetarg na naprawę dróg. Myślę, że przełom marca 

kwietnia. W kwietniu powinien już być wyłoniony wykonawca i zacząć naprawiać te 

drogi. Taką mam nadzieję, zobaczymy jak to w ogóle wyjdzie, bo dzisiaj przy takiej 

sytuacji jaka jest, ale na pewno przetarg będziemy mieli. Powiem inaczej czy będzie 

rozstrzygnięty nie wiem. Natomiast na pewno będzie procedura uruchomiona i oferty, 

termin składania ofert musi być jeszcze zakończonym w marcu. Proszę Państwa kolejne 

pytanie: kiedy wykonawca wejdzie na boisko w Wójcicach. To ten sam wykonawca w 

Wójcicach i Brzezinkach. Jest ładna pogoda i wszystkim się zdaję, że to już jest lato. Nie 

to jest jeszcze dzisiaj luty. Z informacji, które mam w marcu powinien rozpocząć 

wykonawca pracę. Termin umowny to 8 maj bieżącego roku. Więc także tutaj Proszę 

Państwa ten termin, no nie ma na razie żadnych przeciwskazań żeby ten termin nie był 



dotrzymany. Kolejne pytanie czy sprawa, która była poruszona na komisji to nie świeci 

lampa na rondzie w Miłoszycach. Tu mam taką informację, nie wiem czy dobrą ale, że 

najpóźniej do połowy przyszłego tygodnia ta lampa będzie świecić. Wreszcie doszedłem 

kto, co, gdzie, więc taką mam obiecane, że może się jeszcze uda w tym tygodniu, ale to 

zobaczymy. Kolejny temat co prawda on się będzie wiązał tam z uchwałą rady w sprawie 

wyrażenia zgody na zawarcie kolejnej umowy dzierżawy. Też było takie pytanie: co to są 

za działki i gdzie. To żeby już nie wracać tam, są to części dwóch działek o numerach 13 

i 14 w obrębie Jelcz. Powierzchnia do dzierżawy w części tych dwóch działek to 1 hektar 

i 100 m2. A łączna powierzchnia tych działek to 2 hektary 3648 m2. Działki te przylegają 

bezpośrednio do stacji paliw Orlen. Jeszcze jedna informacja. Pan Przewodniczący 

Woźniak wnosił o informacje na temat cen Proszę Państwa energii elektrycznej i taką 

informację żeśmy już pozbierali. Mamy takie informacje Proszę Państwa i tak. Sprzedaż 

energii elektrycznej odbywa się na podstawie ogłaszanego przetargu. Taki przetarg był 

ogłoszony, wybrano dostawcę energii elektrycznej Tauron i kwota za jedną 

kilowatogodzinę brutto wynosi w roku 2022 przez cały rok chyba, że coś się zawali 

wtedy nie wiem, nawet się nie zastanawiałem, jaka byłaby możliwość negocjacji czy 

zmiany cen. Ale natomiast to co zostało wylicytowane i ustalone w przetargu to jest 

0,6333 czyli 6333 dziesięciotysięcznych za jedną kilowatogodzinę. Jest to wzrost w 

stosunku do ceny z roku 2021 o 91,3%. Proszę Państwa, jeszcze wtedy jak była taka 

dyskusja ożywiona, dyskutowaliśmy również, że to jest tylko opłata za energię 

elektryczną i ona wzrosła tak jak powiedziałem o 91,3%.Natomiast jeszcze jest opłata tak 

zwana za dystrybucję i tu Proszę Państwa jest różnie różniście. Co prawda ta opłata za 

dystrybucję to stanowi, tak na dobrą sprawę ja gdzieś tutaj mam. To są opłaty, no w 

stosunku do ilości energii elektrycznej są dużo dużo dużo mniejsze i ta opłata 

dystrybucyjna składa się ze stawki jakościowej i ta stawka Proszę Państwa została w 

stosunku do roku 2021 obniżona o 7,36%. Ale ja Państwu podam kwoty, że dla zużycia 

energii elektrycznej w wysokości, już Państwu mówię, 520 kilowatogodzin to mamy 

opłaty za tą stawkę jakościową za te 520 prawie kilowatogodzin opłaty wynoszą i po 

starej cenie 2,85 zł. Nie kłamie, przepraszam. Po starej cenie wynoszą 8,65 zł przed 

zmianą. Po zmianie 9,23 zł. A po nowej stawce zamiast tych 8,60 będzie 2,85. A zamiast 

9,23 będzie 3,31. Tyle zostało obniżone, to ja mówię na podstawie jednej faktury. 

Kolejny składnik, to jest składnik zmienny stawki sieciowej i ten składnik wzrósł o 6,1% 

i on Proszę Państwa ma takie kwoty jak: po starej wynosił 13-  zaraz, zaraz, żebym się nie 

pomylił. Proszę Państwa wynosił 0,13270. Tu mówimy o złotych czyli jakby to przeliczył 

na grosze to coś tam jest 0,13 zł. a wzrósł do 0,14zł  także tutaj wzrost jest tylko o 6. To 

są też opłaty typu 120,00  - 115,00 zł. Natomiast to jest taki też niewielki wzrost o 6,1%. 

Natomiast opłata za OZE całodobowa zmalała o 40,9%, ale tu znowu kwoty Proszę 

Państwa z tej opłaty, czyli tak jak powiedziałem przy tych 520 kilowatogodzinach, są 

rzędu 3,00 - 4,00 zł. Także to jest, co prawda obniżka, ale generalnie podwyżka jest 

energii elektrycznej, bo to jest clou kosztów 91,3% tak jak powiedziałem, ta cena zgodnie 

z zamówieniami, czy z przetargiem, będzie wynosiła w całym 2020 roku. Proszę Państwa 

jeszcze jedna sprawa. Jeszcze jedna sprawa Proszę Państwa. Mianowicie chciałbym się 

odnieść do artykułu w gazecie powiatowej. Myślę, że w słucha nas Pan Redaktor Tysa. 

Pozdrawiam go, ale chciałbym zwrócić na jedną uwagę. Na taką rzetelność, bo ja 

rozumiem, że prasa szuka tylko sensacji. Jeżeli burmistrz zrobił drogę i wszyscy są 

zadowoleni to prasa nawet nie wie, że burmistrz zrobił drogę. Natomiast jeżeli jest dziura 

w drodze ohoho, a jeszcze nie daj Boże troszkę więcej, a dwie dziury, to już jest pewna 

sensacja. Oczywiście prasa powinna patrzeć na ręce władzy i co do tego jest pełna zgoda. 



Natomiast nie ma zgody co do tego, jeżeli prasa pisze, delikatnie rzecz ujmując 

nieprawdę. Nie będę mówił, że inaczej brzydko i głupoty. Bo stwierdzenie, że 

opieszałość urzędnicza, że środki z budżetu obywatelskiego z roku poprzedniego już 

przepadły. A teraz musimy pomost wybudować ze środków gminy. Panie Redaktorze, 

Szanowni Państwo środki z budżetu obywatelskiego nie rosną na łące. Nie spadają z 

nieba, a wy Państwo uchwalacie budżet, to macie tam rezerwa na budżet obywatelski. I 

jak wy byście Państwo nie uchwalili tej rezerwy, nie byłoby budżetu obywatelskiego, ale 

te pieniążki to są z dochodów budżetu gminy. I to jest jedna taka nieścisłość. Bo nic 

Panie Redaktorze nie przepadło. Kolejny temat jeżeli chodzi o pomost, bo to mi akurat 

ciśnienie trochę podniosło, to jest wiele rzeczy, które no tam są takie pisane trochę 

science fiction, bo złożony projekt, ja tu nie mam pretensji do wnioskodawców, bo 

wnioskodawcy nie mierzyli głębokości stawu i nie muszę tego robić. Ale po pomiarze i 

koncepcji takiej jak złożył wnioskodawca, okazuje się, że mielibyśmy w tym pomoście w 

tej części ograniczanej przez pomost, mielibyśmy tylko 120 cm wody i mielibyśmy taki 

no brodzik dla dzieci, więc uzgodnienie z projektantem i z zarządcą kąpieliska 

ustaliliśmy, że zwężamy go, ale wydłużamy, żebyśmy mieli i brodzik i część taką do 

pływania. Również po rozmowie z zarządcą ustaliliśmy, że projekt, jest robiony projekt 

to jeszcze za sekundeczkę do tego wrócimy, że kąpielisko w ramach tylko wewnątrz tego 

pomostu będzie w sezonie letnim za małe. Stąd on sobie oznakuje to i po jednej i po 

drugiej stronie pomostu, tak jak to znakuje do tej poty. Ratownicy będą mogli siedzieć na 

pomoście i pilnować tego kąpieliska. Stąd będą roboty dodatkowe, ktoś tam zarzuca, że 

będą roboty dodatkowe i spadliśmy z nie. Nie, trzeba zrobić coś, co ma służyć ludziom i 

drabinki wejściowe muszą być również z drugiej strony, skoro kąpielisko będzie na 

zewnątrz pomostu to drabinki wejściowe na pomost muszą być również z drugiej strony. 

Także to są takie uwagi. Jeżeli ktoś chce znać szczegóły, ja nie zamykam drzwi i 

wszystkich zapraszam. To jest jedno i tutaj nie chciałbym się, żebyśmy się przerzucali 

czymś wiedział, nie wiedział i tak dalej, bo opieszałość urzędnicza, jeżeli już o tym 

mówimy, bo to mnie najbardziej zabolało, to chciałbym zapytać tego kto to stwierdził, bo 

ja nie chcę dochodzić i rozsądzać czy to Pan redaktor, który no rzetelnie podszedł do 

tematu czy Pani wnioskodawczyni, która też rzetelnie podeszła do tematu, bo okazuje się, 

tego nikt nie wiedział, że trzeba pozwolenie z Wód Polskich, a ich nie obowiązuje KPA. 

Nie wiem dlaczego, ale ich nie obowiązuję. Do tego trzeba było mieć jeszcze pozwolenie 

na budowę i to jest cała zabawa. Ale na koniec dobra wiadomość, że pomost będzie 

realizowany Proszę Państwa i jest szansa, że dostaniemy dofinansowanie w wysokości, 

no nie chcę kłamać, ale rzędu 190 możemy, taki wniosek będziemy składać żeby dostać 

dofinansowanie rzędu 190.000,00 zł więc będzie to taniej dla budżetu gminy, bo to będą 

środki zewnętrzne. Tyle Proszę Państwa kończymy. Dziękuję bardzo. 

Przewodnicząca R.M. Beata Bejda – Dziękuję bardzo. Proszę Państwa w kolejności ad vocem Pani 

Radna Karolina Kolado. Proszę bardzo. Oddaje Pani głos. 

Radna Karolina Kolado- Dziękuję bardzo Pani Przewodnicząca, Panowie Burmistrzowie, Wysoka 

Rado odnosząc się do wypowiedzi pana Burmistrza, również chciałabym podnieść 

kwestie rzetelności dziennikarskiej, co do tematu pomostu. Na poprzedniej sesji Pan 

Radny Załubski skierował pytanie do Pana Burmistrza, którym jakby ładunek ciężkości 

skierowany był na wszelkie nieprawidłowości odnośnie złożonego przeze mnie wniosku. 

Celowo omijając moje imię i nazwisko. Jakoby wnioskodawcą była osoba zupełnie 

anonimowa. Tymczasem zainteresowani doskonale wiedzą, że Karolina Kolado jest 

pomysłodawcą i wnioskodawcą budowy pomostu. Podczas tej sesji nie złożyłam dementi. 

Nie padło dementi z mojej strony, gdyż zwyczajnie nie pamiętałam jaki rodzaj drewna 



został zawarty w kosztorysie, który sporządzała firma, do której się zwróciłam. Ponadto 

przypomnę tylko, że radny nie musi być ekspertem w dziedzinie inżynierii budownictwa 

lądowego czy też wodnego. Do jego zbioru zadań należy inicjowanie wszelkich działań 

prospołecznych. Expressis verbis o ile pamiętam w naszej Radzie Miasta zasiadali radni 

nawet bez matury. Ale do meritum. Po sesji ukazał się artykuł, który bez konsultacji ze 

mną Pan Tysa, podobnie jak Radny Załubski nazywają mnie wnioskodawcą. Dodatkowo 

autor nie dokłada żadnych starań, aby napisać materiał w oparciu o dotarcie do źródła, 

czyli do mnie co świadczy o dość ambiwalentnym podejściu do tematu. Po artykule, 

ukazującym się w Gazecie Oławskiej, wypowiedziałam się w mediach 

społecznościowych co do dwóch kwestii. Kwestii materiału budowy pomostu oraz 

wzrostu kosztów materiałów w okresie 2021-2022, w którym wstrzeliliśmy się, jak 

wyraził, jak wyrywał z kontekstu autor, przez opieszałość urzędniczą. Tak, nazwałam tą 

kwestię opieszałością urzędniczą, szeroko rozumianą o co kolejny raz nie dopytał Pan 

Tysa, a teraz to sprecyzuję. Chodziło mi właśnie o wydanie pozwoleń ze strony Wód 

Polskich, na które Urząd Gminy nie miał wpływu i musiał długo czekać. Na podstawie 

mojej lakonicznej wypowiedzi, idąc na łatwiznę autor stworzył coś, co mogło dotknąć 

pracowników urzędu, którzy w żaden sposób nie odpowiadają za prolongację związaną z 

wydawaniem pozwoleń. Wręcz przeciwnie, podczas tych wszystkich prac nad realizacją 

projektu, byli bardzo pomocni w stałym kontakcie mailowym, telefoniczny ze mną za co 

bardzo dziękuję. Tymczasem nie rozumiem, aczkolwiek domyślam się dlaczego projekt 

budowy mola, który miał przynieść satysfakcją mieszkańców spotyka się ciągle z 

poważaniem jego merytoryki, szukaniem mankamentów, zasad finansowania i 

realizowania - szczególnie ze strony radnego Załubskiego, który za wszelką cenę chce 

zrazić mieszkańców do jego zasadności. Szanowny kolego oświadczam, że wniosek o 

budowę mola został złożony zgodnie z poszanowaniem wszelkich przepisów odnośnie 

uchwały budżetu obywatelskiego, przegłosowany przez mieszkańców i czeka na swoją 

realizacje. A tobie cytując „nic ponad sandał szewcze”. Dziękuję. 

Przewodnicząca R.M. Beata Bejda – Proszę Państwa Pan Przewodniczący Ireneusz Stachnio proszę.  

V-ce Przewodniczący R.M. Ireneusz Stachnio -  Dziękuję Pani Przewodnicząca. Moje pytanie do 

Pana Burmistrza będzie w związku z barbarzyńską napaścią Rosji na suwerenną Ukrainę. 

I informacji, którą Pan Burmistrz przekazał o, zresztą bardzo dobrej informacji, o tym iż 

Pan Burmistrz Szczęśniak podjął taką decyzję, iż będzie sporządzony informator, w 

języku podejrzewam ukraińskim i polskim, z podstawowymi danymi gdzie z kim 

kontaktować się, oraz pewnie z możliwościami jakie nasza gmina posiada w ramach 

pomocy rzeczowej, materialnej czy lokalowej. Ja chciałbym Panu Burmistrzowi zadać 

pytanie i jednocześnie coś się zasugerować. Ponieważ taka pomoc w formie ulotek jest 

dobra tylko, że no właśnie my się zderzamy w tej chwili z bardzo ciężką sytuację. 

Według dzisiejszego raportu organizacji międzynarodowych emigracja do krajów 

graniczących z Ukrainą może wynieść nawet ponad 4.000.000 i to w ciągu najbliższych 

dni. Prawdopodobnie większość przyjedzie do Polski. Biorąc pod uwagę, że mamy tutaj 

bardzo liczną diasporę ukraińską, bardzo dużo pracowników mieliśmy przez te parę lat, 

którzy pracowali po 3 miesiące i wyjeżdżali. Znają ten teren, znają możliwości naszego 

terenu i być może zakładam, że do Jelcza-Laskowic przyjedzie olbrzymia grupa ludzi, 

która tutaj już była i już pracowała. Będą to ludzie, być może pojedynczy albo będą to 

całe rodziny, od dzieci nawet do starców. Panie Burmistrzu taki informator uważam, że 

jest bardzo dobrym działaniem i bardzo dobrym pomysłem. Natomiast proszę rozważyć 

możliwość uruchomienia w naszym urzędzie punktu informacyjnego, bądź wyznaczenia 

osoby, która będzie tylko odpowiadać za kontakty z uchodźcami z Ukrainy. Najlepiej 



jakby to była osoba, która jeszcze dobrze posługuje się językiem ukraińskim, bo 

wiadomo ci ludzie, którzy przyjeżdżają, część zna dobrze, część kompletnie w języku 

polskim nic nie rozumie i ciężko się z nimi dogadać. Czyli taki punkt informacyjny, bądź 

osoba upoważniona oddelegowana przez Pana Burmistrza właśnie do celów takich 

komunikacji z uchodźcami, wskazywałaby, właśnie to co burmistrz tutaj powiedział, 

pomoc prawną. Między innymi na przykład jak załatwić lekarza. Pomoc logistyczną czyli 

na przykład gdzie mogą zamieszkać, bądź taką pomoc gdzie ktoś może z naszych nie 

wiem przedsiębiorców, może osób prywatnych zaoferować na przykład lokum dla takich 

osób. Żeby zrobić takie centrum, w którym mieszkańcy naszej gminy będą mogli 

zaoferować tym uchodźcą pomoc, a jednocześnie gmina by się stała koordynatorem tych 

wszystkich działań, czyli prawnych, logistycznych, pomocy rzeczowej, pomocy 

edukacyjnej także, bo ci ludzie nie przyjadą na tydzień. Jak przyjadą z dziećmi małymi to 

trzeba będzie im zapewnić żłobek, ewentualnie przedszkole, oczywiście miejsce w 

szkole, posiłki codzienne. Ja mam właśnie taką propozycję, chciałbym żeby Pan 

Burmistrz mi odpowiedział czy istnieje taka możliwość, aby skoordynować przez Urząd 

Gminy działalność charytatywną, taką z dobrego serca mieszkańców naszej gminy i nie 

tylko, skierowaną do uchodźców z Ukrainy. Ale jednocześnie żeby był tutaj punkt bądź 

osoba wytypowana, która mogłaby to wszystko zebrać i osobom, które przyjadą w sposób 

należyty, prawny, poważny przede wszystkim zaoferować to. Bo sama ulotka, informator 

jest wskazana, ale ci ludzie zostaną pozostawieni sami sobie. Ci ludzie przyjadą 

najprawdopodobniej z 1 walizką, albo z jedną torebką. Bo tak to będzie wyglądać. 

Ludzie, którzy gdzieś tam wyjeżdżali w latach 80-tych na zachód uciekali, że tak powiem 

to też uciekali z jedną walizką i jakoś sobie radzili. I wtedy organizacje, które tam 

działały czy urzędy pomagały nam. Odwdzięczymy się tym samym ale dla naszych 

sąsiadów z Ukrainy. I chciałbym jeszcze przypomnieć rok 2014. Na tej sali 

rozmawialiśmy też w podobnej sytuacji, gdzie nie pamiętam czy to wniosek był. Nie 

mogę sobie przypomnieć. A dotyczył Polaków z Mariupola. Szanowni Państwo wtedy 

jakby troszeczkę, no radni nie, no nie chcę mówić, ale pozytywnie nie przychylił się do 

tego. Zobaczcie mija 7 lat i sytuacja się powtarza. Tylko jeszcze z większą skalą. Bądźmy 

asertywni, bądźmy przygotowani na różne ewentualności i okażmy serce tym ludziom. 

Panie Burmistrzu proszę o odpowiedź czy taki punkt ewentualnie może być 

uruchomiony. Czy osoba oddelegowana, najlepiej jakby znała język, bądź nie wiem może 

jakiegoś tłumacza. Mamy potężną diasporę i na pewno ta diaspora włączyła by się w, 

Ukraińską diasporę, ona by się na pewno włączyła w taką pomoc tylko trzeba dla tych 

ludzi być. Dziękuję bardzo.  

Przewodnicząca R.M. Beata Bejda – Dziękuję. Pan Burmistrz Piórko. Proszę bardzo.  

Z-ca Burmistrza Romuald Piórko -  Panie Przewodnicząca, Szanowni Państwo powiem tak. Jak już 

poinformowałem, że podjęte zostały działania, czyli to jest tak zwany taki pierwszy krok i 

szczegóły, oczywiście ten pomysł tutaj Pana Radnego notujemy. Zobaczymy jakie są 

możliwości, jakie są potrzeby, bo Proszę Państwa tu się nie zgodzę co do jednej rzeczy. 

Bo ta informacje, ten informator który ma być będzie. Jeżeli ktoś sobie z tych uchodźców 

nie da rady, to wtedy oczywiście taka pomoc ustna, ręczna w cudzysłowie jak powiem, 

jest jak najbardziej wskazana. Natomiast ten informator, w naszym przekonaniu, winien 

zawierać takie informację, że jeżeli nie wiem karta, bo ja się nie znam na szczegółach 

Proszę Państwa w sprawie uchodźców, żeby była jasność sprawy, że jeżeli będzie 

potrzebna informacja czy telefon, że na przykład Urząd Wojewódzki wydział do spraw 

cudzoziemców się zajmuje i wydaje takie dokumenty i do tego są takie i takie numery 

telefonów, bo części ludzi przyjedzie inteligentnych, mądrych, rzutnych, którzy sobie 



spokojnie dadzą radę tylko, że nie potrafi, ba nawet potrafi znaleźć telefon, ale żeby mu 

to ułatwić korzysta z tego informatora i jest po temacie. Tak jak Pan Radny powiedział 

prawda, ileś ludzi tu mieszka już, mają kontakty i jeden drugiemu może pomóc w 

zamieszkaniu i tak dalej. My powinniśmy się przygotować dla tych, którzy sobie sami nie 

mogą, czy słabo dają radę. I o co tu chodzi i takiego pracownika, ja bym nie szedł od razu 

tak, że zrobimy etat i pochodzimy pracownika, no bo to tak średnio, bo my dzisiaj nie 

znamy potrzeb. Natomiast jeżeli będzie taka potrzeba, to oczywiście no jeżeli będziemy 

mieli tychże ludzi, no to im trzeba pomóc. Jeżeli będą tu na terenie naszym mieszkać, to 

co powiedział Pan Radny, trzeba ich nakarmić i trzeba ich opatrzeć. I te wszystkie 

wnioski oczywiście są jak najbardziej do przyjęcia. Natomiast tak jak powiedziałem 

jesteśmy, no sytuacja jest dynamiczna, wydarzyła się 3 dni temu więc Proszę Państwa no 

działamy. Działamy żeby to miało ręce i nogi. Także wszystkie wnioski są, ale mówię nie 

chciałbym iść od razu, że tak powiem będzie stanowisko w urzędzie. No jeżeli oby tych 

potrzeb było jak najmniej i sytuacja wróciła do normy. A ja powiem, że zrobimy 

stanowisko i nie ma stanowiska i no wie Pan. Wiecie Państwo, także na pewno te 

pomysły są do przeanalizowania. Dziękuję.  

Przewodnicząca R.M. Beata Bejda – Dziękuję bardzo. Pan Radny Piotr Stajszczyk proszę.  

Radny Piotr Stajszczyk - Dziękuję bardzo Pani Przewodnicząca. Panie Burmistrzu, Szanowni Radni 

właściwie pewne rzeczy, o których chciałem mówić Pan, mój przedmówca, Ireneusz 

Stachnio już poruszył, bo wczoraj, w dniu wczorajszym miałem spotkanie, odbyłem takie 

spotkanie z Burmistrzem Szczęśniakiem i między innymi ten temat, ten pomysł, o którym 

teraz Radny Stachnio powiedział, też była krótka na ten temat dyskusja. Może nie chodzi 

o etat, tylko może w którymś momencie, tak jak Burmistrz Piórko mówi, jeżeli będzie 

tego sytuacja wymagała, to nie trzeba tworzyć etatu i nie trzeba zatrudniać. Można to 

zrobić na zlecenie. Bo te wszystkie problemy, o których przed chwilą była mowa, te 

problemy prawne, które mogą wystąpić już sygnalizowane są do mnie, jako do 

pełniącego funkcję prezesa stowarzyszenia pracodawców od niektórych firm. Dzisiaj w 

wielu zakładach pracownicy ze wschodu, tutaj mam na myśli głównie pracowników z 

Ukrainy, którym się kończą wizy, niestety zaczyna się tu robić problem, bo na dniach 

może się skończyć wiza. Jak zalegalizować ich tutaj pobyt? I to jest problem, który 

wystąpi już teraz i to powiedzmy na dniach. Dzisiaj rozmawiałem już w tej sprawie ze 

starostą z Panem Zdzisławem Brezdeniem. Poinformował mnie, że właśnie akurat w 

czasie naszej rozmowy, była konferencja, telekonferencja z Powiatowego Urzędu Pracy, 

który wydaje takie też pozwolenia z Ministerstwem, bo ten problem nie dotyczy tylko 

nas, tylko dotyczy wielu zakładów, wielu firmy na terenie całej Polski. I pewnie jakaś 

procedura może w najbliższych godzinach, może w najbliższych dniach zostanie 

uruchomiona i na pewno tutaj, mam taką gwarancję, że będziemy na pewno my jako 

urząd, gmina również o tym powiadomieni. Ja ze swojej strony również taką informację 

obiecane mam, że otrzymam. Do tych wszystkich pomysłów, o których tutaj już była 

mowa, burmistrz mówi o informatorze. Ważne jest żeby też, tak jak kolega Irek Stachnio 

mówi, sama ulotka to jest jeszcze niewiele. Nie zawsze trafi tam gdzie trzeba. Na pewno 

na głównej stronie urzędu naszego miasta w języku właśnie tym ukraińskim i polskim 

taka jakaś procedura, takie telefony powinny być gdzieś się zapisane. To na pewno przez 

te media społecznościowe w ten sposób ta informacja trafi szybciej i pewniej do tej 

sytuacji, która się zmienia właściwie nawet nie z dnia na dzień, tylko z godziny na 

godzinę. Miejmy nadzieję, że ten problem, my musimy być przygotowani, ale ten 

problem no społeczność międzynarodową wpłynie, że w najbliższych dniach miejmy taką 

nadzieję. to się jakoś unormuje. Niemniej jednak musimy być na to wszystko 



przygotowani i tyle. I te informacje, które są na bieżąco przekazywane. czy z urzędu. czy 

ze starostwa powiatowego. czy z innych z Urzędu Wojewódzkiego, które do nas trafiają 

to najważniejsze żeby te informacje szybko docierały do tych, którzy są tym 

zainteresowani. A szybko. to jest przez media społecznościowe. Dziękuję bardzo.  

Przewodnicząca R.M. Beata Bejda – Dziękuję bardzo. Pan Burmistrz Piórko proszę bardzo.  

Z-ca Burmistrza Romuald Piórko - Pani Przewodnicząca, Szanowni Państwo, Panie Radny 

Stajszczyk dziękuję, że Pan mi przypomniał, bo miałem też o tym powiedzieć, że na 

stronie urzędu takie informacje, oprócz tej właśnie ulotki, będą zamieszczone. Co do tego 

jest pełna zgoda. Również co do tego, że lokalni pracodawcy są tym żywotnie 

zainteresowani. Każdy pomysł, każdy jakiś wniosek będzie rozpatrywany i w miarę 

możliwości zastosowany tak, aby mówię tym ludziom potrzebującym pomocy czy to tak 

ściśle prawnej, czy organizacyjnej i tym, którzy potrzebują takiej pomocy no życiowej. 

Także te rzeczy będą uwzględnione. Ja tu mówię, że na stronie to zapomniałem, bo to też 

taka informacja powinna być. Dziękuję bardzo.  

Przewodnicząca R.M. Beata Bejda – Dziękuję. Pan Radny Jacek Załubski proszę.  

Radny Jacek Załubski - Dziękuję bardzo Pani Przewodnicząca, Panowie Burmistrzowie, Szanowni 

Państwo Radni już nie będę powtarzał tego tematu związanego z sytuacją na wschodzie. 

Chciałem tylko prosić Pana Burmistrza jeszcze o to, aby tutaj jest bardzo dobry pomysł 

Pana Przewodniczącego Stachnio żeby była taka osoba z urzędu, która by się zajmowała 

koordynacją tych działań. Natomiast chciałem prosić Pana Burmistrza o to, aby zwrócić 

się też z takim apelem do naszych mieszkańców, bo też widziałem na różnego rodzaju 

forach, tutaj naszych lokalnych, że ludzie zgłaszają się mają wolne mieszkania, w których 

mogą te osoby być ugoszczone. Osoby są poza granicami naszego, kraju mieszkają w 

innych miastach i takie wolne mieszkania są. Jeszcze nawiązując do tej sytuacji, ja dzisiaj 

rano nawiązałem kontakt z takim znajomym rodziny we Lwowie, który będzie zajmował 

się. tworzył oficjalne stowarzyszenie związane z pomocą dzieciom oraz żonom żołnierzy 

walczących na wschodzie. I te osoby będą lokowane w różnych miejscach w Polsce. I 

chciałem też prosić Pana Burmistrza o to, aby nasza gmina również wyraziła takie 

zainteresowanie. Chęć pomocy również właśnie dzieciom i żonom żołnierzy, którzy 

walczą. którzy zginęli lub którzy są ranni na wschodzie. Ja się do Pana Burmistrza już 

poza sesją z tym tematem zgłoszę. I ostatnie zdanie kończąc, nawiązują też do informacji 

Pana Burmistrza w sprawie pomostu oraz do wypowiedzi szanownej koleżanki Karoliny 

Kolado chciałem oświadczyć, moje pytanie, droga koleżanko, dotyczyło zmiany 

budżetowej i pytanie dlaczego w zmianie budżetowej zwiększona została kwota 

300.000,00 zł. Pomijając fakt wpisu w mediach społecznościowych, który był dwukrotnie 

edytowany, w którym padły obraźliwe słowa w moim kierunku, daje to pod rozwagę i 

sugeruję trzymać trochę emocje na wodzy. Dziękuję bardzo. 

Przewodnicząca R.M. Beata Bejda – Pan burmistrz chciałby zabrać głos? Bardzo proszę Pan 

Burmistrz Piórko. 

Z-ca Burmistrza Romuald Piórko - Pani Przewodnicząca, Szanowni państwo ja już wcześniej 

powiedziałem, że każda inicjatywa czy to tak, bo ja może się nieprecyzyjnie wyraziłem. 

Mówiłem o pracodawcach lokalnych, ale każda inicjatywa osoby fizycznej w sprawach 

mieszkaniowy będzie przyjmowana i rozpatrywana. Ale mówię to, dzisiaj nie znamy 

skali. Natomiast w zależności od potrzeb, no będziemy musieli się z tym tematem uporać, 

bo nie ulega najmniejszej wątpliwości, że jesteśmy zobowiązani do pomocy tym ludziom. 

Tylko tyle. Dziękuję. 

Przewodnicząca R.M. Beata Bejda –  Dziękuję bardzo. Proszę Państwa na ekranie nie ma więcej 

nazwisk osób, które się zgłosiły do dyskusji. W takim razie rozumiem, że ten temat, 



punkt szósty zakończyliśmy i przechodzimy do (...) Bardzo przepraszam, tak to był punkt 

5 i przychodzimy do punktu numer 6 sprawy samorządowe.  

Od. pkt 6 – porządku obrad Sesji 
 

Przewodnicząca R.M. Beata Bejda –  Proszę bardzo czy w tym punkcie ktoś z Państwa chciałby 

zabrać głos? Proszę bardzo Pan Radny Jacek Załubski.  

Radny Jacek Załubski - Dziękuję bardzo Pani Przewodnicząca, Prawie Burmistrzowie mam 3 

pytania tak naprawdę do Panów Burmistrzów. Pierwsze chciałem zadać po raz, pierwsze 

pytanie, które chciałem zadać po raz kolejny jest do Pana Burmistrza Szponara dotyczący 

śmieci, systemu gospodarki odpadami. Dotyczący systemu do weryfikacji osób. Na jakim 

etapie jest obecne wdrażanie tego programu? Pan Burmistrz Szczęśniak na poprzedniej 

sesji powiedział, że została podpisana umowa, że został system dopasowany do naszych 

realiów. Jakieś tam zmiany zostały wprowadzone no i miesiąc później ponawiam pytanie 

na jakim etapie to jest i kiedy możemy liczyć na wdrożenie tego systemu? Drugie pytanie 

kieruje do Pana Burmistrza Piórki: w związku z tym, że obostrzenia od 1 marca zostają 

zniesione, chciałem się zapytać czy w naszym urzędzie wróci normalna praca, w sensie 

praca nie związana z rejestracją osób, które chcą załatwić podstawowe sprawy urzędowe. 

(...) załatwić sprawy urzędowe dotyczące chociażby dowodu osobistego, czy złożyć jakiś 

wniosek. Dostałem informację też od mieszkańców, że problemem jest umówienie się na 

wizytę jeżeli ktoś dzwoni do urzędu na przykład we wtorek - do końca tygodnia nie ma 

miejsc, a na kolejny tydzień umawiane są wizyty w kolejny poniedziałek. I pytanie czy 

od 1 marca urząd nasz zgodnie z luzowaniem obostrzeń wróci do normalnej pracy? I czy 

w związku z tym, my też jako radni powrócimy do sesji w trybie stacjonarnym. To jest 

drugie pytanie. I trzecie ostatnie pytanie - chciałem się spytać tu już pytanie kieruje 

bezpośrednio do Pana Burmistrza Piórko. Panie Burmistrzu ośrodek nad stawem. Bardzo 

proszę o szczegółowe wyjaśnienie sytuacji związanej z ośrodkiem nad stawem. Chodzi 

mi tutaj o ośrodek pod świerkami oraz przy ulicy Stawowej tam gdzie jest muzyczna, 

nazwijmy to muzyczna plaża, bo z końcem sierpnia zeszłego roku czy września nie 

zostały przedłużone umowy dotychczasowym najemcom pod pretekstem, znaczy może 

nie pod pretekstem, ale z taką deklaracją, że ośrodki będą wyremontowane, będą robione 

domki i tak dalej i tak dalej i tak dalej. Teraz okazuje się, że ośrodek nad stawem będzie 

ponownie oddany do dzierżawy w tym roku. Chciałem Pana prosić o takie szczegółowe 

wyjaśnienia dlaczego nie zostały przedłużone umowy na dzierżawę, pomimo, że 

niektórzy z dzierżawców deklarowali bardzo długi okres wynajmu 10-letni oraz 

inwestycje swoich pieniędzy w ten ośrodek. I dlaczego to zostało odrzucone? Nie zostało 

to zaakceptowane? Oraz kiedy, na jakich zasadach i na jakich warunkach będą ogłoszone 

przetargi na dzierżawę tych dwóch obiektów? Jakie są tam ogólnie plany w chwili 

obecnej? Dziękuję bardzo. 

Przewodnicząca R.M. Beata Bejda -  Dziękuję. Pan Burmistrz Piórko proszę. 

Z-ca Burmistrza Romuald Piórko -  Pani Przewodnicząca, Szanowni Państwo Zacznę od drugiego 

pytania i tak. Od 1 marca na pewno nie będzie w urzędzie pracy zdalnej. Stąd wszyscy 

pracownicy będą pracować, co powinno trochę sytuację poprawić. Oczywiście zaległości 

będą musiały być odrobione. Natomiast ochrona zostaje i Proszę Państwa jesteśmy w tej 

chwili na etapie inwentaryzacji pałacu. Będzie robione, już jest koncepcja projektu tylko 

trzeba zrobić inwentaryzację, projekt budowlany, zrobić biuro podawcze i Proszę 

Państwa przyjmowanie interesantów, będzie tak jak jest w większości normalnych 



urzędów. Nie ma czegoś takiego, że petent łazi po całym urzędzie gdzie chcę. Tak to nie 

funkcjonuje w cywilizowanych krajach i u nas nie będzie też funkcjonowało. Po prostu 

będzie biuro podawcze i tak dalej. Tak jak powiedziałem od 1 marca nie ma pracy 

zdalnej. Wszyscy pracownicy są w urzędzie, oczywiście ochrona zostaje. Tyle jeżeli 

chodzi o pytanie drugie. Jeżeli chodzi o pytanie trzecie Proszę Państwa to ja, że tak 

powiem mam takie zdanie. Jak tu Pan Radny Załubski powiedział, że ci potencjalni 

dzierżawczych wszystkie swoje pieniądze, wszystkie swoje oszczędności inwestują w to 

dzierżawione mienie. No i tak ja żyję trochę lat na tym świecie Proszę Państwa i od kiedy 

Jelczańskie Zakłady Samochodowe przekazały ten ośrodek dla Gminy Jelcz-Laskowice 

zawsze były takie umowy, że ten dzierżawca wszystkie swoje zyski ładuje w odbudowę 

infrastruktury. Jak ładował te zyski Proszę Państwa to dzisiaj zapraszam, bo ja dzisiaj 

byłem nad stawem o godzinie 9:00 i oglądałem te pomieszczenia. I można dzisiaj zrobić 

zdjęcie jak ci potencjalni dzierżawczy inwestują swoje pieniądze. I opowiadanie bzdur, że 

inwestują, to są bzdury. Wygląda to ohydne. Decyzja jest podjęta taka, że gmina 

remontuje, na razie w takim wstępnym remoncie remontuje i będzie ogłaszała nie 

przetarg wielomiesięczny, wieloletni, bo to kpina i paranoja. Nie będę mówił nazwiska, 

ale tych dwóch wynajmujących znam dobrze. Więc czegoś takiego nie będzie. Będziemy 

to dzierżawić na sezon. Na przykład nie wiem od, w okresie czynnego kąpieliska czy 

miesiąc przed i miesiąc po. To już kwestia, bo o tym zawiaduje pływalnia miejska, a 

konkretnie Pan Kierownik  Chmielewski. Także tak to Proszę Państwa będzie wyglądało. 

Oczywiście będziemy robić projekt kanalizacji i wody, żeby tam gdzie są te dzisiaj domki 

przy Jelczance, czy jak ona, te domki się do niczego nie nadają i będą wyrzucone. 

Zrobimy tam infrastrukturę i postawimy jakieś domki, nie wiem może holenderskie może 

jakieś tam, ale ma to według mnie zajmować się tym nie dzierżawca prywatny i brać 

płacić czynsz, za nawet nie tygodniowy utarg za cały sezon tylko Proszę Państwa to 

winien robić, prowadzić i te domki i te całe obydwa obiekty, powinien według mnie 

prowadzić, pływalnia miejska, a może inny podmiot, który jest podmiotem gminnym. 

Oczywiście wynajmując - typu gastronomia czy coś takiego - wynajmując w otwartym 

przetargu, a nie przyjmując jakieś tam oferty. Takie jest Proszę Państwa moje zdanie. 

Może się komuś nie podobać, ale tak to jest. Bo od kiedy pamiętam wszyscy inwestowali. 

Dzisiaj zapraszam tam zrobić. Myślę, że do sezonu te remonty powinny się odbyć i to 

powinno jakoś przyzwoicie wyglądać, bo naprawdę jest mi wstyd, że to tak wygląda. I 

opowiadanie, że ci właśnie, poprzedni najemcy super zrobią ja w to nie wierzę. 

Przewodnicząca R.M. Beata Bejda -  Jeszcze chyba jedno pytanie tak? 

Z-ca Burmistrza Marek Szponar -  Pani Przewodnicząca jeśli mogę.  

Przewodnicząca R.M. Beata Bejda -  Proszę bardzo Pan Burmistrz Szponar.  

Z-ca Burmistrza Marek Szponar -  Odpowiadając na pytanie Pana Radnego Załuskiego dotyczącego 

wdrożenia tego programu pilotażowego. Niestety ten program, przypomnę jeszcze raz, 

nie mógł być u nas wykorzystany. On praktycznie spełniać swoją funkcję wtedy w 

Świdniku i właściwie jest w żadnym innym samorządzie nie do końca był przydatny. Tak 

jak Pan Burmistrz Szczęśniak na ostatniej sesji powiedział, byliśmy zmuszeni do 

zakupienia nowej aplikacji. Już oczywiście poprawionej, lepszej, która była w stanie 

odpowiednio oczywiście uwzględnić nasze potrzebny i żeby można było skutecznie 

weryfikować naszych mieszkańców co do opłat za odpady. Ta aplikacja, ta umowa 

została faktycznie podpisana tak jak Pan Burmistrz powiedział. Dzisiaj ona już jest 

wykorzystywana, już rozpoczęły się pierwsze działania związane z weryfikowaniem 

rozbieżności, które nam wskazuje. Mało tego pod koniec tamtego tygodnia na 

wideokonferencji z autorem tego programu jeszcze ustaliliśmy, że ona zostanie jeszcze 



rozszerzona. Następne kryterium, między innymi zostanie dodane też 500 plus. Też nam 

da jeszcze lepszy obraz i jeszcze większą możliwość porównywania, co do zgodności 

pewnych deklaracji w różnej sferze i materii życia naszych mieszkańców. I myślę, że 

tutaj będziemy mieli jeszcze dokładniejsze informacje i jeszcze dokładniej będziemy 

mogli, przy rozbieżnościach właśnie, działać na zasadzie wnioskować do mieszkańca o 

złożenie wyjaśnień. I po prostu wytłumaczenie tych rozbieżności jeżeli one są, a są. 

Niewątpliwie są i tak jak powiedziałam już pracownicy urzędu się tą sprawą zajmują i 

pierwsze pisma już idą do naszych mieszkańców w celu wyjaśnienia tych rozbieżności. 

Także działa. Dziękuję. 

Przewodnicząca R.M. Beata Bejda -  Dziękuję. Pan Radny Załubski ad vocem proszę. 

Radny Jacek Załubski - Dziękuję bardzo. Szanowni Panowie Burmistrzowie, Panie Burmistrzu 

Szponar dziękuję za informację. Panie Burmistrzu Piórko wspomniał Pan o tym, że ma 

Pan plan taki, aby ośrodki były dzierżawione w okresie działania kąpielisk, czyli w 

okresie zakładam od wakacji czerwiec do końca sierpnia. Gmina będzie te ośrodki 

utrzymywała w pozostałym okresie. Dodatkowo gmina też zainwestuje w to, aby te 

pomieszczenia odnowić i moje pytanie - co stoi na przeszkodzie, co stało na szkodzie, bo 

jak wiadomo dzierżawa to jest opłata miesięczna za korzystanie z ośrodków. Aby 

przedłużyć na rok, na 2 lata dzierżawę osobom, które tam już się zadomowiły i które tam 

zainwestowały trochę środków, bo nie ma co ukrywać, że te ośrodki były lekko 

doinwestowane. Nie mówię tam o jakichś cudach, które zostały zrobione, ale w miarę ta 

infrastruktura została wykonana. Co stało na przeszkodzie, żeby kontynuować tą 

dzierżawę i czerpać zyski we wrześniu, w październiku, w listopadzie, w grudniu, w 

styczniu, w lutym i tak do czerwca? Tam chyba było 1500,00 zł miesięcznie. No to jest 

kilka tysięcy około 7000,00 - 8000,00 zł dodatkowe wpływ do kasy pływalni miejskiej, 

którą można przeznaczyć później na utrzymanie tychże pomieszczeń. Co stoi na 

przeszkodzie, żeby na tych dwóch ośrodkach tak robić? I przypomnę jeszcze, pewnie Pan 

Burmistrz ma taką informację, że tam są trzy ośrodki. Ten trzeci ośrodek ma dzierżawę 

na cały rok. Dlaczego pozostałe dwa zostały potraktowane w ten sposób? I kończę ten 

temat na tej sesji. Dziękuję bardzo. 

Przewodnicząca R.M. Beata Bejda -  Dziękuję. Pan Burmistrz Piórko proszę. 

Z-ca Burmistrza Romuald Piórko -  Pani Przewodnicząca, Szanowni Państwo, Panie Radny sam 

Pan powiedział 1500,00 zł, ja nie wiem jaki czynsz, bo tak jak powiedziałem tym się 

zajmuje pływalnia miejska i kierownik Chmielewski. Ale 1500,00 zł czynszu miesięcznie 

to jest, nie wiem 12 dobrze liczę i 15000,00 zł rocznie to proszę sprawdzić jaki jest utarg. 

To jest jedno. W sezonie znaczy, w sezonach letnich. Natomiast ja powiedziałem, że 

wynająć w części gastronomicznej. Natomiast reszta domki, korzystanie nie wiem tam 

można zrobić, bo temat zrobienia prawdziwych sanitariatów takich z prawdziwego 

zdarzenia, nie tu na tej Jelczance, tylko na tej drugiej części, gdzie można, gdzie są 

wędkarze, którzy przyjeżdżają mogą korzystać z pola namiotowego. Zrobić pole 

namiotowe Proszę Państwa tylko, że jeżeli nie ma infrastruktury i nie ma gdzie się 

załatwić, to nikt tu nie przyjedzie i wygląda jak wygląda. I tu zainwestować, a 

wydzierżawianie i dalej to powtórzę, że wydzierżawianie i zapisanie w umowę, że ja żyły 

wypruję, a w ten ośrodek zainwestuję. No nie ośmieszajmy się sami. Sami się nie 

ośmieszajmy Proszę Państwa. Ja wiem, że ktoś do Pana Radnego chodzi żeśmy mu nie 

przedłużyli. To nie ja przedłużam, to dzierżawi Chmielewski. Umowy się skończyły i nie 

można przedłużać, bo trzeba ogłosić przetarg i tak dalej i tak dalej. Także Proszę Państwa 

tak to wygląda i tak jak powiedziałem ośrodek będzie wyremontowany tak na dzień 

dobry. Zresztą Pana Radnego Załubskiego zapraszam, dzisiaj tam byłem. Powyrywane 



natryski, drzwi jak wyglądają. I ja bym chciał zobaczyć, niech mi pokażę inwestycje. W 

którym miejscu najemca zainwestował?! Niech mi pokaże, a nie słucha tylko co 

opowiada jeden czy drugi, bo ja obu znam. Dlatego stanowisko jest takie, a nie inne. 

Dziękuję bardzo. 

Przewodnicząca R.M. Beata Bejda -  Pan Radny Marek Starczewski proszę. 

Radny Marek Starczewski - Dziękuję bardzo Panie Przewodnicząca. Ja myślę, że tu moje pytanie 

będzie skierowane wyłącznie do Burmistrza Piórko. Wybiegam w przyszłość. Nie będę 

już zabierał głosu przy uchwale w sprawie zmian budżetu, ale chciałem zapytać właśnie 

w związku z tym, ale jest to sprawa wydaje mi się też samorządowa. Chodzi mi o taką 

rzecz. W uzasadnieniu do projektu tej uchwały czytam takie zdanie. W dziale 900 

gospodarka komunalna ochrona środowiska, rozdział nie ważne wydatki inwestycyjne 

jednostek budżetowych zwiększamy-wydatki majątkowe o kwotę 450.000,00 z 

przeznaczeniem na zabezpieczenie wkładu własnego, w odniesieniu do planowanego do 

realizacji zadania inwestycyjnego, współfinansowanego ze środków programu inwestycji 

strategicznych 2 nabór Polski Ład 2 - budowa sieci kanalizacji sanitarnej w miejscowości 

Wójcice 450.000,00 zł. przewidywana wartość inwestycji 9.000.000,00 zł. Panie 

Burmistrzu czyli wygląda z tego, że coś się zmieniło w kwestii budowy kanalizacji 

sanitarnej. Bo no jakby niedawno nawet komisja, która w swoim punkcie oprócz 

koncepcji szkoły zawierała punkt dotyczący co dalej będziemy działać w kwestii jakby 

uleżenia ludziom. tam gdzie tych kanalizacji ma nie być, czyli mówię o Biskupicach 

Oławskich, Celinie i Wójcicach. I chciałem zapytać czy w tym momencie pojawił się 

program, tak by z tego wynikało, który pozwoli na budowę tej kanalizacji sanitarnej i 

decyzja zapadła, z tego wynika, że tą miejscowością, do której w pierwszym rzucie 

pójdzie jakby kanalizacja będą Wójcice. Chciałbym zapytać jakie decyzje w tym 

względzie zapadły i akurat czemu Wójcice. Nie dlatego, że jestem przeciwny budowie 

tam kanalizacji, broń cię Boże i czy to rodzi jakąś nadzieję i szansę, że po zrealizowaniu 

tego zadania, no będzie - przyjdzie kolej na Biskupice i Celin. Dziękuję bardzo. 

Przewodnicząca R.M. Beata Bejda -  Pan Burmistrz Piórko Proszę. 

Z-ca Burmistrza Romuald Piórko -  Pani Przewodnicząca, Szanowni Państwo, Panie Radny 

Starczewski tam jak Pan czytał współfinansowanie coś tam, jest to wniosek do Polskiego 

Ładu jako zadanie numer 3, bo każdy samorząd ma prawo złożyć maksymalnie trzy 

wnioski. Jeden do kwoty chyba 2 mln zł, powyżej do 5 mln zł i tam do dużo milionów. I 

Proszę Państwa składamy taki wniosek. Nic się nie zmieniło. Nie zmieniły się żadne 

wytyczne, ale kryteria przyznawania pomocy z Polskiego ładu są tak jasne, że nic z nich 

nie wynika. Ja osobiście nie wierzę w uzyskanie tychże środków. Natomiast, może ja 

jestem małej wiary, ale gdyby się udało, że te środki uzyskamy, to wtedy podpisując 

umowę na dofinansowanie, bo myśmy pisali ,we wniosku piszemy jakie jest obciążenie, 

nie spełniamy wymogów. Ale w tym kraju różne dziwne rzeczy się dzieją i jeżeli ten 

wniosek zostałby zaakceptowany, to tak jak powiedziałem ja jestem człowiekiem małej 

wiary, to przy podpisywaniu umowy nie ma problemu. Budżet państwa dał pieniądze i 

myśmy to wykorzystali zgodnie z umową, informując darczyńcę czy dofinansowującego 

o parametrach tego zadania. Bo tu się nic nie zmieniło Proszę Państwa. Tak jak 

powiedziałem, jestem małej wiary i w to nie wierzę. Natomiast w ład wierzę, że może na 

pierwsze pozycje dostaniemy, a pierwsze pozycje to są Proszę Państwa drogi. I to jest 

tyle. A dalej jeszcze kontynuując myśl Pana Radnego to Proszę Państwa gdyby się udało 

zrobić w Wójcicach, tak to na pewno kolejne będą Biskupice. Co do tego nie ma 

najmniejszej wątpliwości. I teraz powinniśmy trzymać kciuki za Wójcice, chociaż ja nie 



będę, bo tak jak powiedziałem małej wiary jestem. Ale tak to Proszę Państwa wygląda. 

Dziękuję. 

Przewodnicząca R.M. Beata Bejda -  Dziękuję. Pan Radny Piotr Stajszczyk proszę. 

Radny Piotr Stajszczyk -  Dziękuję bardzo, ja wcisnęłam dlatego ad vocem, bo ten temat, który Pan 

Marek Starczewski poruszył też chciałem poruszyć w momencie przy punkcie zmiany 

budżetowe, ale jak już jest poruszony to właśnie chciałam zwrócić uwagę, bo czytający 

ten konkurs rzeczywiście jest trochę niejasny. Już burmistrz odpowiedział na pewne 

pytania. To co ustaliliśmy na komisji to nie zwalnia do tego czasu, kiedy my tą kolejną 

komisję będziemy prowadzili w zakresie właśnie znalezienia rozwiązania, to mam 

nadzieję, bo to będzie w kwietniu, że do tego czasu już będzie wiadomo, czy to co gmina 

wystosowała, bo tak to Panie Burmistrzu rozumiem,bo też tak to wyczytałem w 

konkursie jest na tyle luźne, że można zaryzykować składając wniosek, tylko tak 

zrozumiałem burmistrza, że my już w tym wniosku zaznaczyliśmy, że nie spełniamy tych 

wymogów, które rozporządzenie nam narzuca. I właściwie to dopiero po ocenie tego 

wniosku będziemy wiedzieli czy cokolwiek jesteśmy w stanie dostać, bo ja tutaj też nie 

jestem optymistą, choć wolałbym się mylić, bo osoby, które będą czytały te wnioski 

pewnie zwrócą uwagę kto spełnia wymagania, a kto nie spełnia. Ale chciałem tylko 

zaznaczyć właśnie to co Pan Marek Starczewski mówił. My dalej będziemy pracować 

nad tym rozwiązaniem, które zapewni, zaspokoi jakieś potrzeby i ekonomiczne, i 

społeczne, i środowiskowe. Ekonomiczne mam tutaj na myśli cenę. Na kolejnym 

spotkaniu Komisji Rozwoju Gospodarczego i Finansów w tym zakresie jak dostaniemy 

kolejne informacje zarówno z ZGK, to co żeśmy ustalili na komisji i z gminy Jelcz-

Laskowice. No obyśmy się tutaj mieli i udałoby się dostać jakiekolwiek fundusze na 

budowę kanalizacji w Wójcicach przy założeniu, że oceniający przeczytają wszystko i nie 

będą mieli uwag do tego, że nie spełniamy pewnych wymogów, no to by było super. 

Moglibyśmy tą kanalizację wybudować nie ze swoich pieniędzy. Dziękuję. 

Przewodnicząca R.M. Beata Bejda -  Dziękuję. Pan Burmistrz Piórko Proszę. 

Z-ca Burmistrza Romuald Piórko -  Pani Przewodnicząca, Szanowni Państwo jest dokładnie tak jak 

powiedział Pan Radny Stajszczyk. I dlatego ten wniosek jest złożony jako wniosek trzeci. 

Jeżeli uda nam się pozyskać środki to jest rozpatrywany pierwszy, drugi i kolejny. I stąd 

ta kwota również szacowana na 9.000.000,00 złotych dlatego jest złożony jako trzeci, bo 

nie składałem go, po pierwsze raz, że to jest przekracza kwotę progu pierwszego. A dwa 

gdyby nawet nie przekraczał, to możemy właśnie nie dostać i wtedy mamy zablokowane 

środki na przykład na drogi. Dlatego właśnie w tą stronę i tutaj się zgadzam z Panem 

Radnych Stajszczykiem, że będziemy mieli czas i wiedzieć co postanowiono, bo tak jak 

powiedziałem no w tym kraju i te kryteria przydziału środków z ładu są, no takie 

delikatnie rzecz ujmując, nie do końca zrozumiałe przynajmniej dla mnie. A może ja źle 

rozumiem. Dziękuję. 

Przewodnicząca R.M. Beata Bejda -  Pan Przewodniczący Krzysztof Woźniak proszę. 

V-ce Przewodniczący R.M. Krzysztof Woźniak -  Dziękuję Pani Przewodnicząca, Wysoka Rado, 

Panie Burmistrzu mam 4 sprawy. Pierwsza dotyczy rozbudowy ulicy Drzewieckiego. Na 

jakim etapie jest ta inwestycja? Przypomnę, że w tamtym roku żeśmy skonsultowali 

wstępnie koncepcję dotyczącą tej rozbudowy. Środowiska zainteresowane czekają na 

projekt i taką konsultację w ramach tego, co żeśmy uzgodnili w koncepcji. To jest 

pierwsza sprawa. Druga sprawa dotyczy realizacji inwestycji z budżetu obywatelskiego 

2021, a mianowicie budowy mini boisk na osiedlu Metalowców i boiska do siatkówki na 

osiedlu Jelcz. Przetarg został rozstrzygnięty w tamtym roku. Miała się rozpocząć 

realizacja. Zostały wbite kołki i nic więcej. Dlatego mieszkańcy się pytają czy gmina 

zrealizuję tą inwestycję i dlatego moje pytanie - czy jest szansa żeby jeszcze przed 

sezonem letnim można było z tego korzystać. To jest druga sprawa. Trzecia dotyczy prac 

ziemnych, które są wykonywane przy boisku trawiastym na terenie Szkoły Podstawowej 

nr 2. Rozumiem, że to jest podobnie, chciałem się dopytać, czy to są prawdopodobnie 

prace długo oczekiwanego zaplecza sportowego. Jeżeli tak to proszę o potwierdzenie i 

takie udzielenie szerszej informacji kiedy byśmy mogli z tego dobrodziejstwa, że tak 

powiem zacząć korzystać, bo przypomnę, że na to czekamy już 2 lata. I Panie Burmistrzu 



jeszcze prośba, pewnie Pan sam zauważył wczoraj jak żeśmy jechali na pogrzeb naszego 

mieszkańca Pana Stefana Dębskiego, jadąc ulicą Zachodnią bardzo mocno zrujnowana 

droga na odcinku około 100 m, w niedalekiej odległości od skrzyżowania z ulicą 

Japońską. Tam jest największy ruch aut ciężarowych i nie tylko. Wiem, że to jest ulica 

powiatowa, ale Panie Burmistrzu widziałem różne uszkodzenia nawierzchni dróg na 

terenie naszej gminy, ale tam jazda nawet 20 kilometrów na godzinę jest niebezpieczna 

miejscami, dlatego bardzo proszę o interwencję w Powiatowym Zarządzie Drogowym, 

żeby tam naprawdę doraźne jak najszybsze działania podjąć, bo naprawdę tam jest 

naprawdę źle. Dziękuję. 

Przewodnicząca R.M. Beata Bejda -  Pan Burmistrz Piórko Proszę. 

Z-ca Burmistrza Romuald Piórko -  Pani Przewodnicząca, Szanowni Państwo na pierwsze pytanie 

Drzewieckiego, w tej chwili jest etap wyjaśniania, jakie są możliwości zmieszczenia się 

w pasie drogowym z rozwiązaniami, które są w tej koncepcji, o której Pan Radny mówił. 

Proszę Państwa pozmieniały się przepisy, pozmieniały się szerokości chodników, ale 

szerokości pasa drogowego się nie zmieniły i stąd projektantka, która się tym zajmuje 

właśnie wystąpiła do starostwa z pytaniami o wyjaśnienia pewnych rzeczy. Jeżeli nam się 

to uda i otrzymamy te pozytywne wyjaśnienia, to będziemy robić już projekt budowlany. 

Tyle jeżeli chodzi o, jesteśmy w kontakcie oczywiście z prezesem spółdzielni i tutaj oni 

jak najbardziej są, że tak powiem, z nami w tej materii i w zakresie swoim też się 

zobowiązuje, że będziemy to realizowali jeżeli dojdzie do realizacji. Jeżeli chodzi o 

boiska, to musi odpowiedzieć Pan Burmistrz Szponar, bo ja nie znam sprawy. I ziemne 

prace przy szkole numer 2 o tym nic nie wiem, także tutaj muszę się dowiedzieć i Panu 

Radnemu odpowiedzieć. Na ostatnie pytanie ul. Zachodnia - tak wystąpię do 

Powiatowego Zarządu Drogowego z takim wnioskiem żeby po prostu w miarę 

możliwości, w miarę szybko uzupełnił te ubytki. Dziękuję bardzo. 

Z-ca Burmistrza Marek Szponar -  Jeżeli można Pani Przewodnicząca. 

Przewodnicząca R.M. Beata Bejda -  Oczywiście proszę bardzo. 

Z-ca Burmistrza Marek Szponar -  Odpowiadając Panu Radnemu na pytanie dotyczące boisk jak już 

wcześniej sygnalizowałem były pewne problemy z wykonawcą. Te inwestycje, właściwie 

ta inwestycja złożona z trzech boisk przeszła na niewygasy i w tej chwili został 

wykonawca zobowiązany do przedstawienia harmonogramu. Oczywiście okres zimowy 

jest cały czas więc dlatego te nasze działanie nie poszło wcześniej ze względów na okres 

zimowy. Natomiast teraz został już zobowiązany do przedstawienia harmonogramu. No i 

oczywiście zgodnie z tym harmonogramem będzie wynikało kiedy wejdzie na teren 

budowy. Natomiast przypomnę, że ma termin do końca czerwca i jestem przekonany, a 

przynajmniej wszystko zrobię w tym kierunku, żeby dopilnować , żeby te boiska zgodnie 

z projektem zostały wykonane. Dziękuję. 

Przewodnicząca R.M. Beata Bejda -  Dziękuję. Pan Przewodniczący Ireneusz Stachnio proszę. 

V-ce Przewodniczący R.M. Ireneusz Stachnio -  Dziękuję Pani Przewodnicząca, Panie Burmistrzu, 

Szanowni Państwo ja chciałbym powrócić do sprawy, którą poruszył na ostatniej komisji 

Pan Radny Jacek Załubski. I sprawa dotyczyła powalonych drzew przy pałacowym parku 

na osiedlu Laskowice. Szanowni Państwo wichura, która wichury w zasadzie, bo to było 

ich kilka, które odsłoniły stan kondycję drzew nie tylko w parku, ale no niemalże na 

terenie całego miasta. Nie wiem jak w sołectwach, ale po wizytacji jaką osobiście 

odbyłem w naszym parku no to Szanowni Państwo, tutaj trzeba się zastanowić nad 

właśnie stanem drzew i ich usuwaniem, bo stan drzewostanu w naszym parku jest 

różnorodny. Od drzew w pięknej kondycji do drzew, które tak na dobrą sprawę po 

dotknięciu mogą się w każdej chwili przewrócić, a to wiadomo zagraża życiu i zdrowiu 

osób, które wypoczywają i które przemieszczają się po terenie parku. I ja naliczyłem w 

naszym parku około 20 drzew, które mają na przykład toczone pnie, toczone pnie przez 

drewnojady, gdzie podejrzewam 90% pnia, na którym całe drzewo potężne walczące 

kilka, może nawet kilkanaście ton jakby trzyma się na takiej skorupce niemalże, to można 

to zobaczyć przy drzewie, które leży w tej chwili na skrzyżowaniu ulicy 

Świętochowskiego i ulicy Witosa jak wygląda pień takiego drzewa, który jest właśnie 

toczony przez drewnojady. Takich drzew, które są albo w całości uszkodzone przez 



drewnojady, albo są uschnięte. Słynne drzewo, które jest pochylone otoczone taśmą już 

od dłuższego czasu mówił o tym na komisji Pan Radny Załubski. Drzewa, które mają w 

całości suche korony. Gdzieś na dole tylko mają liście. Drzewa, które rosną wzdłuż alei i 

ulicy Świętochowskiego, czyli tej ulicy, którą dzieci uczęszczają do szkoły. Którą 

głównie mieszkańcy dojeżdżają do osiedla za parkiem. Pan Burmistrz tłumaczył nam, że 

no właśnie że tutaj jakby jest jeden mały problem, ponieważ park jest zabytkowy i jakby 

decyzję w sprawie wycinki podejmuje Dolnośląski Wojewódzki Kurator Zabytków. 

Tylko Panie Burmistrzu no sprawa chyba bezpieczeństwa, życia, zdrowia mieszkańców 

jest ważniejsza niż opieszałość kuratora, który decyzję będzie podejmował miesiącami. 

Drzewo zabija w ułamkach sekund, a Pan Kurator będzie we Wrocławiu siedział. Zresztą 

do Pana Kuratora nie można się dodzwonić w ogóle. To zresztą graniczy z cudem żeby 

dodzwonić się do kuratora zabytków. Tak oświata mi się tutaj kłania kurator konserwator 

zabytków. Do Pana konserwatora właśnie tam Panie same pracują. Do Pań konserwatorek 

zabytków, które obsługują petentów. Ostatnia przycinka, korekta i wycinka jednej z lip 

była przeprowadzona w grudniu. Drzewo było całkowicie zmurszałe, właśnie naprzeciw 

szkoły na przeciw placu zabaw dla dzieci. Było to usunięte na wniosek mieszkańców. 

Była to usunięta lipa, która była toczona przez drewnojady. Dosłownie próchno było w 

środku. To cud, że to się nie zawaliło wcześniej, że to musieli Pan piłami wyciąć i jedna 

lipa została wycięta tutaj od folwarku. Korona została tam delikatnie jakby wyczyszczona 

z tych suszek. Panie Burmistrzu w naszym parku ja naliczyłem 20 drzew. W tej chwili 

jakby dokładnie się przyjrzeć. Wiosna przyjdzie to będzie widać, które drzewa są zielone, 

a które są wyschnięte. Tych drzew najprawdopodobniej będzie o wiele wiele więcej. Nad 

stawem na przykład, o którym Pan Burmistrz przed chwilą mówił, przy ośrodku tutaj od 

plaży niestrzeżonej, potężna topola z wiszącym konarem potężnym. Suchutka, dosłownie 

suchutka jak nie wiem co. Od nie wiem dwóch lat prawdopodobnie ona już jest sucha. 

Ludzie wypoczywają. To może dojść do nieszczęścia. To w każdej chwili może dojść do 

nieszczęścia. Strefa Fitness przy stawie -  suche sosny. Ścieżka wokół stawu, która idzie 

od strony osiedla. Topole, które w ostatnich latach były połamane. Tam chyba strażacy 

przycięli te połamane gałęzie i leżą gdzieś na poboczu. W każdej chwili też mogą te 

drzewa się zawalić. Cmentarz nasz -  gdzie konary suche. W prawdzie nie całe drzewa ale 

konary są suche i nad ścieżkami. Nad ścieżkami na cmentarzu, gdzie ludzie idą pomodlić 

się, chwilę zadumy odbyć. No mogą już z tego cmentarza nie wrócić. To są tylko takie 

miejsca, które wskazałem. Na pewno jest ich więcej w naszym mieście. Sołectw nawet 

nie będę poruszał, bo w sołectwach pewnie jest taka sama. Sołtysi albo mieszkańcy, czy 

radni z tych miejscowości wiedzą doskonale, że takie miejsce także istnieją. Panie 

Burmistrzu ja mam taką właściwie propozycję, bo wniosku nie będę składał, aby w trybie 

niezwłocznym przeprowadzić inwentaryzację. Właśnie takich miejsc gdzie ludzie się 

poruszają, gdzie jest ich bardzo dużo. Czyli park nasz tutaj na osiedlu Laskowice, okolice 

stawu, gdzieś przy sołectwach, to radni mogliby czy sołtysi wskazać takie miejsca. 

Przeprowadzić taką inwentaryzację drzew, które zagrażają naprawdę zagrażają 

bezpieczeństwu czyli suchych w konarach, suchych całych i toczonych przez 

drewnojady. I no w trybie jakby natychmiastowym usunięcie ich, ponieważ uważam że 

jednak życie ważniejsze jest i zdrowie ludzi, mieszkańców niż jeszcze raz powtórzę to w 

sprawie parku niż opieszałość konserwatora zabytków, który decyzję o wycince wyda raz 

na rok, wyznaczy dwa drzewa, Panowie przyjadą specjaliści, bo to jeszcze trzeba być 

specjalistą żeby w naszym parku takie drzewa usuwać. Trzeba mieć pozwolenia 

specjalne. Przyjadą, wytną no i czekamy następny rok i następny i następny. W parku co 

chwilę ,może nie co chwilę, ale przynajmniej raz w roku jedno dwa drzewa pod 

wpływem silnych wiatrów łamią się, walą się na ścieżki. Całe szczęście, że nikt tamtędy 

nie przechodził. W tej chwili mamy dwa drzewa. Możecie Państwo po sesji pójść 

zobaczyć. Jest to chyba lipa tutaj na skrzyżowaniu ulicy Świętochowskiego i Witosa oraz 

gdzieś tak centralnie w parku brzoza potężna. Ta akurat była zdrowa ale potężna zdrowa 

ważąca pewnie z kilkanaście ton leży, można sobie to obejrzeć. No i potężne gałęzie na 

przykład z platanów, które tutaj mamy grubości no powiedzmy średnicy 20 czy 30 cm. 

To spadające drzewo, gałąź taka zabija człowieka na miejscu. Także Panie Burmistrzu 



jeszcze raz tak reasumując proszę o przeprowadzenie inwentaryzacji przynajmniej w 

parku, w miejscach tam gdzie ludzie wypoczywają czyli staw, cmentarz tam gdzie 

poddają się refleksji, modlitwach i usunięcie jakby natychmiast, no bo tutaj nie ma na co 

czekać, tych drzew, które bądź gałęzi które zagrażają naszemu życiu i zdrowiu. Dziękuję. 

Z-ca Burmistrza Marek Szponar -  Jeżeli można Pani Przewodnicząca. 

Przewodnicząca R.M. Beata Bejda -  Bardzo proszę Pan Burmistrz Szponar. 

Z-ca Burmistrza Marek Szponar -  Pani Przewodnicząca, Wysoka Rado trudno się nie odnieść do 

słów Pana Radnego Stachnio, ponieważ wygląda według Pana Radnego, że gmina nic nie 

robi. Burmistrz nie robi, że właściwie nie ma przeglądów parku. No Panie Radny akurat 

jest odwrotnie. Tak się składa, że od dwóch kadencji bardzo sumiennie staramy 

faktycznie się zaopiekować i zająć zielenią w gminie. Fakt, że ciężko jest nam nadgonić 

zaległości i zaniedbania tak prawdę mówiąc wielu kadencji. Cieszę się, że Pan 

szczególnie zwraca uwagę na park, na osiedlu Laskowice przy urzędzie. To myślę, że jest 

to potwierdzenie, że w tym parku się od kilku lat dużo dzieje i widać myślę, że 

najbardziej właśnie na przykładzie parku tą troskę o tak prawdę mówiąc zieleń miejską. 

Ale również Panie Radny bezpieczeństwo. Przypomnę, że w tym parku już na przestrzeni 

ostatnich trzech lat zostało usuniętych wyciętych ponad 200 drzew i to chyba nawet Pan 

Radny przedstawił jak to ludzie są oburzeni, że wycinamy drzewa w parku. Ja nie chcę 

cofać się jeszcze do wcześniejszych lat, gdzie ten park był właściwie zakrzaczony i 

wspomniana jeszcze również ta muszla koncertowa, która się znajdowała właściwie 

bardziej straszyła, też doszły pewne głosy do mnie jak to ludzie są oburzeni, że taki 

wspaniały obiekt jest wyburzany i robiony porządek. Pan dokładnie wie, że jest robiony 

projekt i teraz będziemy starać go się jak najszybciej zrealizować, właśnie dla dobra 

mieszkańców, po to żeby stworzyć tam oprócz świetnego obiektu myślę, że pod 

względem przyrodniczym również miejsce do wypoczynku. Więc mieszkańcy tam muszą 

przebywać i czuć się bezpiecznie. Żeby się nie powtarzać zostało to wycięte ostatnio tak 

jak Pan powiedział drzewo, nie na wniosek tak składa się mieszkańców, tylko tak prawdę 

mówiąc po wizji lokalnej po obejrzeniu stanu fitosanitarnego parku i akurat udało się to 

zgłosić, otrzymać zgodę i to drzewo zostało wycięte. Mam dobrą informację, bo tak jak 

mówiłem na wspólnym posiedzeniu komisji cały czas monitorujemy, występujemy do 

konserwatora zabytków o wyrażenie zgody na usunięcie w sumie już trzech drzew, które 

w wyniku ostatnich wiatrów tam zrobiły trochę spustoszenia te wiatry i mam dobrą 

informację, bo wczoraj po południu taka zgoda do nas przyszła, więc praktycznie dzisiaj 

najpóźniej w poniedziałek zostaną podjęte działania w celu usunięcia tych 3 drzew z 

parku. Natomiast tak się składa, że corocznie robimy przegląd w całej gminie. Natomiast 

na wykonanie tych wszystkich prac Panie Radny jak na wszystko potrzebne są pieniądze. 

I też no musimy zachować pewną proporcję i wybierać to co jest w danym momencie 

najpilniejsze, bo nie stać nas na to, żeby faktycznie zrobić to w krótkim czasie, według 

tak prawdę mówiąc nawet naszej oceny. Działamy tam gdzie to jest najbardziej 

potrzebne, gdzie faktycznie jest jakiekolwiek zagrożenie. Zdają sobie sprawę, że mogą 

być oczywiście i są większe oczekiwania i będziemy to robić. Także Panie Radny chcę 

Pana zapewnić, że staramy się robić przeglądy, staramy się na terenach gminnych Panie 

Radny działać jak najszybciej i jak najskuteczniej. Natomiast oczywiście przypomnę 

również, że jeśli chodzi o zatrudnienie w urzędzie mamy leśnika, który się przede 

wszystkim tymi sprawami zajmuje, tak prawdę mówiąc na 2/5 etatu, więc tutaj też są 

pewne ograniczenia z możliwością działania. Niemniej jednak będziemy starali się 

naprawdę skutecznie działać i też jesteśmy otwarci na wszelkie wskazania naszych 

mieszkańców, Państwa Radnych, bo przyznam się, że nie jesteśmy w stanie też być 

wszędzie, chociażby ze względów kadrowych, wszędzie i widzieć też wszystko. 

Natomiast chciałbym Pana jeszcze raz zapewnić, że dołożymy wszelkich starań żeby 

faktycznie ta sytuacja była pod kontrolą. Dziękuję. 

Przewodnicząca R.M. Beata Bejda -  Dziękuję. Pan Burmistrz Piórko proszę. 

Z-ca Burmistrza Romuald Piórko -  Pani Przewodnicząca, Szanowni Państwo Pan Burmistrz 

Szponar już powiedział o szczegółach. Ja natomiast chciałbym uczulić Państwa, że 

wycinka drzew, bez decyzji to jest przestępstwo Proszę Państwa. To nie jest wykroczenie. 



To jest przestępstwo. Ja się tu zgadzam, są zagrożenia i to jest też bardzo ważna sprawa. 

Natomiast są szczególne przypadki gdzie można bez decyzji usunąć, ale to są naprawdę 

bardzo szczególne przypadki. Natomiast powtórzę jeszcze raz, wycinka drzewa bez 

decyzji prawomocnej decyzji administracyjnej to jest przestępstwo, nie mówiąc już o 

zabytkowym parku. Tutaj Burmistrz Szponar oczywiście z konserwatorem oni mają 

swoje procedury, swoje rzeczy i tutaj się zgadzam z Panem Radnym Stachnio, że no nie 

wiem szybko czy wolno, ale musi przyjść na oględziny, bo inaczej starosta nie wyda 

decyzji. Taka opcja nie istnieje Proszę Państwa, dlatego dla gminy, dla terenów gminnych 

decyzję wydaje starosta i oczywiście pracownicy starostwa przyjeżdżają na oględziny. 

Musi być protokół z oględzin i dopiero decyzja, a w szczególnych przypadkach jeszcze 

zasięgnięcie opinii konserwatora i tak dalej. Także Proszę Państwa ten proces zdaje się, 

że jest potrzebny i powinien być szybki, ale procedury są i muszą być zachowane, bo tak 

jak powiedziałem wycięcie drzewa bez decyzji to jest przestępstwo. Dziękuję. 

Przewodnicząca R.M. Beata Bejda -  Pan Przewodniczący Stachnio ad vocem proszę. 

V-ce Przewodniczący R.M. Ireneusz Stachnio -  Bardzo dziękuję Pani Przewodnicząca. Panowie 

Burmistrzowie moja wypowiedź nie miała intencji wytykania jakichś zaniedbań przez 

urząd, przez Panów Burmistrzów czy przez służby urzędu, a stanowiła jedynie troskę o 

bezpieczeństwo i zdrowie mieszkańców. Zgadzam się z Panami Burmistrzami, że decyzję 

Pana znaczy Pań tam bardziej, które tutaj wydają opinie czy decyzje, czyli wszystkich 

tych jakby instancji wyższy to wszystko się zgadza. Panie Burmistrzu Szponar 

oczywiście wiosną przeprowadzono wycinkę akacji. Głównie to były samosiewki tych 

drzew poszło naprawdę bardzo dużo. No mieszkańcy się oburzali niektórzy, bo mówili 

fajnie tu chodziło się i był cień. W tej chwili są chyba bardziej zadowoleni, bo park się 

prześwietlił, jest bardziej winny. Widać przynajmniej te drzewa szlachetne. Ostatnie to co 

Pan mówił ta wycinka tej lipy, która była zmurszała, zjedzona przez drewnojady przy 

szkole przy placu zabaw dla dzieci, no rzeczywiście może nie wiem czy to był wniosek, 

czy nie ale na pewno były to wniosek by mieszkańcy o tym mówili i składali 

prawdopodobnie. Więc tutaj możemy dyskutować na ten temat. Muszla koncertowa no 

wiadomo straszyła latami i stanowiła tylko miejsce schadzek jakiegoś tam elementu 

wielbicieli trunków wyskokowych i nie służyła w ogóle promocji naszego parku. 

Natomiast wspomnę to co powiedziałem, no wiatr pokazał pewne zaniedbania. Znaczy 

może nie zaniedbania, złego słowa użyłem w tej chwili. Pokazał stan drzewostanu i jego 

kondycję. I naprawdę znowu powtórzę to co mówiłem, czy ważniejsze jest zdrowie ludzi 

czy pieniądze. Tutaj Pan Burmistrz wspomniał o pieniądzach. Panie Burmistrzu no 

decyzję wiadomo konserwatora zabytków są jakie są. Są opieszałe. Na to naprawdę 

miesiącami trzeba czekać. Wiadomo, że bez tego (...) Już kończę Pani Przewodnicząca. 

Także jeszcze raz powtórzę nie była to jakaś tam, nie było to intencją wytykanie 

zaniedbań, a jedynie troska o miejsca, w których przebywają i mieszkańców, i miejsca w 

których przebywają w większości mieszkańcy. Czyli staw, cmentarz i park. Dziękuję. 

Przewodnicząca R.M. Beata Bejda -  Dziękuję. Pan Radny Tadeusz Babski proszę. 

Radny Tadeusz Babski - Pani Przewodnicząca, Wysoka Rado, Szanowni Panowie Burmistrzowie ja 

w temacie monitorowania zanieczyszczenia powietrza. W 2021 roku w budżecie była 

kwota 35000,00 na monitorowanie zanieczyszczenia powietrza. W tym roku jest 

80000,00. Ja mam pytanie do Pana Burmistrza na co te środki poszły w zeszłym roku? 

35000,00 i na co pójdą w tym roku planowane 80000,00 w budżecie na 2020 rok. Jeszcze 

tylko powiem, że uprzedzam ten temat ponieważ Komisja Samorządu i Prawa tym 

tematem zajmie się w miesiącu kwietniu, ale już dziś my chcielibyśmy jako członkowie 

komisji poznać pewne informacje dotyczące działań w 2021 roku i planowane działania 

na 2020 rok. Dziękuję. 

Przewodnicząca R.M. Beata Bejda -  Dziękuję. Pan Burmistrz Szponar proszę. 

Z-ca Burmistrza Marek Szponar - Panie Radny tak w dużym skrócie oczywiście będziemy 

ponawiać pewne działania tamtegoroczne czyli w dalszym ciągu będziemy utrzymywać i 

za konserwacją tych sensorów jakości powietrza oczywiście musimy ponosić koszty, ale 

tak samo chcemy tą ilość punktów pomiarowych rozszerzyć, czyli zainstalować nowe 

między innymi chociażby ostatnio wpłynął wniosek z miejscowości Chwałowice, gdzie 



między innymi taki słupek będziemy chcieli też zamontować. Oprócz tego będziemy 

chcieli również w sumie też powtórzyć, ale bardziej rozszerzyć takie nazwijmy to patrole 

ekologiczne, które będą już nam dawać lepszą, bardziej jakby taką szczegółową 

informację, w których miejscach dokładnie, dosłownie z adresami konkretnymi 

numerami dochodzi do największych tak prawdę mówiąc skażeń powietrza. Czyli 

mówiąc króciutko do spalania rzeczy, którymi się palić nie powinno. I tutaj po to, żeby ta 

informacja z kolei będzie nam przydatna, żeby po prostu występować do poszczególnych 

mieszkańców mówiąc wprost o zaprzestanie tych niedobrych praktyk. Ale jak Pan 

powiedział na komisji bardzo szczegółowo Państwu przedstawię plan działań na ten rok.  

Przewodnicząca R.M. Beata Bejda -  Dziękuję. Pan Radny Babski ad vocem proszę. 

Radny Tadeusz Babski -  Tak Panie Burmistrzu członkowie komisji chcieliby poznać szczegóły. 

Planujemy pewne kwoty, wydajemy i co z tego wynika? Chcielibyśmy poznać, kto został 

ukarany, w jaki sposób gmina monitoruje zanieczyszczenia, czy się sytuacje powtarzają? 

Chcielibyśmy te szczegóły poznać w miesiącu kwietniu jak się spotkamy w urzędzie 

miasta na komisji. Bardzo bym prosił o przygotowanie takiego materiału dla członków 

komisji. Dziękuję. 

Przewodnicząca R.M. Beata Bejda - Dziękuję. Pan Radny Łukasz Dudkowski proszę. 

Radny Łukasz Dudkowski -  Dziękuję Pani Przewodnicząca. Panowie Burmistrzowie tak krótko jak 

gdyby jeśli chodzi o pewne tematy (…)  dobra informacja od Pana Burmistrza Piórki 

także też myślę, że jest to szansa na unormowanie tego miejsca, właśnie z tym co kiedyś 

jeszcze rozmawialiśmy na Komisji Sportu z Panią Przewodniczącą Hernas, bo też o tym 

mówiła zawsze, że leży jej to na sercu. Ale myślę, że każdemu z mieszkańców i każdemu 

z nas jeśli do tego dołożymy jeszcze to molo, które myślę że wreszcie powstanie, może 

być fajne miejsce. I taka drobna jeszcze uwaga do Pana Burmistrza Piórko, bo wiem, że 

jest ekspresyjny i to jest urocze, ale prosiłbym nie używać elementów czyli słów, że 

petent łazi po urzędzie, bo petent nie łazi po urzędzie. Myślę, że tutaj ludzie przychodzą 

żeby załatwiać trudne tematy, a zwłaszcza w sytuacji pandemicznej jest to dla nich 

pewnie trudne i tyle. Taka drobna uwaga z życzliwością proszę podejść Panie 

Burmistrzu. Dziękuję. 

Przewodnicząca R.M. Beata Bejda -  Dziękuję. Pan Radny Piotr Stajszczyk proszę. 

Radny Piotr Stajszczyk -  Dziękuję bardzo. Ja mam tylko takie dwa pytania. Jedno do Burmistrza 

Szponara i jedno do Burmistrza Piórko. Najpierw może pytania do Burmistrza Szponara 

w sprawie kanalizacji, w sprawie tej komisji, która odbyła się w miesiącu lutym. Czy od 

tego czasu jakieś działania związane z monitorowaniem podłączeń do kanalizacji, tam 

gdzie jest to możliwe, zostały przez gminę wprowadzone? Jeżeli tak to jakie i czy jakieś 

efekt, no co prawda to minęło 10 dni. Czy jakieś efekty z tego już są? Może efekty 

przyjdą później. Tylko czy w ogóle takie działania zostały podjęte? To jest pierwsze 

pytanie. Drugie pytanie do Burmistrza Piórko. Jeśli chodzi o żłobko-przedszkole, które 

jest budowane na osiedlu Laskowice przy szkole nr 1. Za jakiś czas zaczniemy budować, 

w tym roku tak wierzę w to, zaczniemy budować rozbudowywać szkołę nr 1. Jak 

wygląda sprawa harmonogramu? Czy jest inwestycja realizowana zgodnie z 

harmonogramem? Bo no to jest takie celowe pytanie dlatego, że wykonawca rozbudowy 

szkoły w Miłoszycach i wykonawca budowy tego obiektu żłobka i przedszkola to jest ten 

sam wykonawca, a w Miłoszycach no wiemy wszyscy, że ta inwestycja jest przesunięta. 

Jest po tym pierwszym harmonogramie, który był wynikał z umowy, z różnych 

względów i tego tutaj nie chcę poruszać w tej chwili. Tutaj jest jeśli chodzi o żłobko-

przedszkole jest dofinansowanie z Unii Europejskiej i ten harmonogram musi być ściśle 

przestrzegany. Dlatego moje pytanie -jak jesteśmy z tą inwestycją w świetle zobowiązań 

wynikających z harmonogramu? Dziękuję bardzo. 

Przewodnicząca R.M. Beata Bejda -  Dziękuję bardzo. Pan Burmistrz Piórko. 

Z-ca Burmistrza Romuald Piórko -  Pani Przewodnicząca, Szanowni Państwo jeżeli chodzi o, 

powiem tak jest to ta sama firma tylko dwóch różnych kierowników budowy. I to akurat 

pokazuje, że jak się jest kierownikiem budowy takim przez duże 'K' to tak na żłobku i 

przedszkolu to idzie. Natomiast jak jest się kierownikiem takim jak w Miłoszycach na 

rozbudowie to idzie też trochę inaczej. Niemniej jednak jeżeli mówimy o rozbudowie 



szkoły to po ostatniej radzie budowy, która miała miejsce wczoraj, termin zakończenia 

jest już taki jednoznaczny, z uzyskaniem pozwolenia na użytkowanie części 

rozbudowanej to jest 15 maja i na ten termin, że tak powiem no nie tyle zgodził się, ale 

ten termin zadowala dyrektora szkoły żeby się przygotował od 1 września już 

funkcjonowanie w nowej szkole. Natomiast jeżeli chodzi o żłobko- przedszkole to tak jak 

powiedziałem tutaj na dzień dzisiejszy nie ma jakiś zagrożeń. Termin umowny będzie 

przesunięty, co prawda niewiele od pierwszego, z tego względu, że doszliśmy do 

wniosku, a budynek ma być pasywny praktycznie jeżeli chodzi o emisję, czy 

energooszczędność o w ten sposób. I podjąłem decyzję o tym, aby jeszcze pomieszczenia 

typu toalety i kuchnia miały wentylacje z odzyskiem ciepła. Bo te pomieszczenia sale 

wszystkie mają wentylację mechaniczną z tak zwaną rekuperacją. Natomiast żeby 

poprawić parametry energooszczędności to jeszcze ta rekuperacja będzie pomieszczeń 

kuchni i pomieszczeń sanitarnych. I to spowoduje tam chyba 200.000,00 zł wzrostu 

kosztów, ale myślę, że jest to tego warte. I termin zakończenia z pozwoleniem na 

użytkowanie to 31 sierpień bieżącego roku. Także tutaj nie ma jakiś takich przekroczeń i 

odpukać oby tak szło dalej to jest szansa, że będziemy bliżej, to będziemy wiedzieli co z 

naborem ale tutaj nie chcę zapeszać, bo 31 sierpień przynajmniej tak na dzisiaj to 

wygląda. Nie ma tutaj jakiś tam zagrożeń. Dziękuję. 

Przewodnicząca R.M. Beata Bejda -  Dziękuję bardzo. Proszę Państwa na tym lista mówców (...)  

Przepraszam. Bardzo proszę Pan Burmistrz Szponar. 

Z-ca Burmistrza Marek Szponar - Jak najbardziej czekam w blokach startowych. Dziękuję Pani 

Przewodnicząca. Panie Radny odpowiadając na Pana pytanie dotyczące kontroli, mówiąc 

w skrócie przyłączy, tak jak mówiłem one się odbywają dwutorowo, bo w 

miejscowościach nieskanalizowanych pod kątem faktycznie posiadanych umów i 

częstotliwości wywozu tych szamb, w tych miejscowościach gdzie kanalizacja jest, a 

mieszkaniec nasz ma szambo. W pierwszej kolejności oczywiście przeprowadzamy 

kontrole pod kątem właśnie posiadania umowy i częstotliwości wywozu, ale równoległe 

rozpoczynamy postępowanie dotyczące obowiązku podłączenia się do kanalizacji. I te 

kontrole są tak prawdę mówiąc na różnym etapie. Takie podstawowe efekty tej kontroli 

to jest to, że wielu faktycznie mieszkańców wcześniej nieposiadających umowy, mają te 

podpisane umowy i faktycznie te wywozy już są robione na fakturę i posiadają również 

faktury na zasadzie potwierdzenia tej częstotliwości. Także sytuacja myślę, że z każdym 

tygodniem się poprawia i tutaj ta świadomość mieszkańców jest nasza coraz wyższa. No 

niestety też dużo niepokoju z tego tytułu, no i dużo pretensji, że muszą pewne rzeczy 

nagle zrobić twierdząc, że do tej pory o tym nie wiedzieli, co jest takie troszeczkę 

naiwnym tłumaczeniem, bo po prostu każdy mieszkaniec na pewno zna swoje obowiązki, 

a oprócz tego przypominaliśmy przecież na przestrzeni chociażby ostatniego roku 

wielokrotnie, publicznie poprzez chociażby nawet ogłoszenie i informacje, które 

umieszczaliśmy na przykład na stronie gazety powiatowej. Więc ta informacja była. Tak 

mniej więcej to wygląda. Natomiast efekty myślę, że takie większe będą za kilka 

miesięcy. Oczywiście bardziej tutaj myślę o efekcie w postaci większej ilości naszych 

mieszkańców, którzy się przyłączą do kanalizacji, w tych miejscowościach oczywiście 

gdzie ta kanalizacja jest i taka możliwość techniczna istnieje. Dziękuję. Aha i jeszcze jeśli 

mogę prosiłbym nie łączyć jednak naszej nowej, że tak powiem inwestycji jako żłobko-

przedszkole. Takiej instytucji Proszę Państwa nie ma. Jest żłobek i przedszkole. To są 

dwie instytucje, które będą współistnieć w jednym budynku. Natomiast nie jest to jeden 

organizm. To są dwa organizmy. Nie ma żłobko-przedszkola. Żłobek i przedszkole. 

Dziękuję. 

Przewodnicząca R.M. Beata Bejda -  Dziękuję bardzo. I Proszę Państwa na tym lista mówców w 

tym punkcie została wyczerpana. Zamykam ten punkt. 

  



Od. pkt 7– porządku obrad Sesji 

 
Przewodnicząca R.M. Beata Bejda -  Przechodzę do punktu numer 7. Podjęcie uchwały w sprawie 

ustalenia wstępnej lokalizacji nowych przystanków komunikacyjnych. Natomiast ja w tej 

chwili składam wniosek o nie odczytywanie projektów uchwał od punktu numer 7 do 

punktu numer 11 i bardzo uprzejmie Proszę Państwa o głosowanie w tej sprawie. Kto z 

Państwa Radnych jest za tym, aby nie odczytywać projektów uchwał w punkcie od 7 do 

11 proszę podnieś rękę i nacisnąć przycisk. Kto jest przeciw, kto się wstrzymał proszę 

podnieść i nacisnąć przycisk.  

Już mamy wynik głosowania. 18 głosów za, 2 głosy przeciwne, jeden głos wstrzymujący. Wniosek 

został przez radę przyjęty.  

 

Głosowano w sprawie: nieodczytywania projektów uchwał zawartych w porządku obrad XLIV 

sesji Rady Miejskiej od pkt. 7 do pkt. 11. 

 

ZA: 18, PRZECIW: 2, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 1, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 0 

 

Wyniki imienne: 

ZA (18) 

Tadeusz Babski, Beata Bejda, Aleksandra Czernik, Łukasz Dudkowski, Janina Hernas, Robert 

Jadczak, Joanna Kamińska, Karolina Kolado, Julian Kozłowski, Weronika Kuszyk, Stanisław Łukasik, 

Wincenty Marchewski, Jacek Mikołajczyk, Michał Pakosz, Ireneusz Stachnio, Piotr Stajszczyk, Michał 

Wolski, Krzysztof Woźniak 

 

PRZECIW (2) 

Marek Starczewski, Jacek Załubski 

 

WSTRZYMUJĘ SIĘ (1) 

Tomasz Rygielski 

 

Przewodnicząca R.M. Beata Bejda -  Po przerwie, która będzie trwała, bardzo Państwa proszę o 

dyscyplinę w tym zakresie, 15 minut, będziemy realizować punkt numer 7. Zapraszam 

Państwa na przerwę. Dziękuję. 

 

PRZERWA 

 

Przewodnicząca R.M. Beata Bejda -  Proszę Państwa po przerwie wracamy do naszego porządku 

obrad. Jesteśmy w punkcie numer 7. Przegłosowaliśmy wniosek o nieodczytywanie 

projektów uchwał. I w takim razie ten punkt, który teraz będziemy realizować to jest 

podjęcie uchwały w sprawie ustalenia wstępnej lokalizacji nowych przystanków 

komunikacyjnych. Czy w tej sprawie ktoś z Państwa chciałby zabrać głos? Pan 

Przewodniczący Krzysztof Woźniak proszę. 

V-ce Przewodniczący R.M. Krzysztof Woźniak -  Dziękuję Pani Przewodnicząca. Wysoka Rado, 

Panie Burmistrzu ja chciałbym przede wszystkim podziękować za naprawdę szybkie 

podjęcie tego tematu, który tego wniosku, który został za moim pośrednictwem złożony 

przez naszych mieszkańców, naszych starszych mieszkańców, naszych emerytów, którzy 

bardzo mocno zabiegali o dostęp właśnie do tego obiektu handlowego. Szanowni 

Państwo chciałbym też przy okazji podkreślić, że dzięki temu, za chwilę podejmiemy tą 

uchwałę, dzięki temu, że mamy przewozy nasze powiatowo-gminne, z których wszyscy 

mieszkańcy starsi, mający status emeryta, czy rencisty, mogą nieodpłatnie korzystać z 

komunikacji miejskiej na terenie naszego miasta. A teraz będą dzięki tej decyzji, którą 

zaraz podejmiemy, będą mogli w pełni korzystać z dóbr tego punktu handlowego, który 

że tak powiem był długo oczekiwany i działa na terenie naszego miasta. Bardzo dziękuję. 

Przewodnicząca R.M. Beata Bejda -  Dziękuję. Pan Radny Tadeusz Babski. Przepraszam Pan 

Burmistrz Piórko proszę uprzejmie. 



Z-ca Burmistrza Romuald Piórko -  Pani Przewodnicząca, Szanowni Państwo widzę, że tu się 

wszyscy chwalą, to ja bym się chciał też pochwalić, że już na etapie projektowania ronda 

później wykonawca zatoki autobusowe pod te przystanki zostały zrobiony także 

przewidzieliśmy już wniosek mieszkańców wcześniej. Dziękuję bardzo. 

Z-ca Burmistrza Marek Szponar - Nie nie nie Panie Burmistrzu to nie chodzi o te przystanki. Te 

przystanki to Pan mówi, że są koło Biedronki. Mówimy o Lidlu także to są nowe 

przystanki. 

Przewodnicząca R.M. Beata Bejda - W każdym razie zapobiegliwość naszych władz 

samorządowych jest ogromna za co wszyscy bardzo serdecznie dziękujemy. Ad vocem 

Pan Krzysztof Woźniak wiceprzewodniczący rady proszę. 

V-ce Przewodniczący R.M. Krzysztof Woźniak -  Ja dziękuję Panu Burmistrzowi Szponarowi, ale 

też tutaj dziękuję Panu Burmistrzowi Piórko, bo rzeczywiście nasza gmina w ostatnich 

kilku miesiącach, naprawdę zrobiła milowy krok ,bo te przystanki, które powstały o które 

wielu radnych zabiegało, przy rondzie naprawdę mocno poprawiły komunikację na 

terenie naszego miasta, a te propozycje, które zostały złożone przez naszych emerytów 

dotyczą nowego punktu przystankowego Oławska- Lidl. Także to tyle gwoli wyjaśnienia. 

Bardzo dziękuję. 

Przewodnicząca R.M. Beata Bejda -  Dziękuję bardzo. Pan Radny Tadeusz Babski proszę. 

Radny Tadeusz Babski - Dziękuję Pani Przewodnicząca. Wysoko Rado, Panowie Burmistrzowie ja 

w sprawie przystanków - może nie na temat odnośnie drogi powiatowej, ale przy okazji 

chciałbym Państwu przypomnieć, że z Panią Radną Weroniką Kuszyk zwracaliśmy się do 

Burmistrza Szponara o przesunięcie przystanku autobusowego na Alei Wolności, blisko 

przedszkola, o kilkadziesiąt metrów na ulicę Hirszfelda. Była to propozycja mieszkańców 

gdzie pod oknem od rana autobusy stawały i no uniemożliwiały spokojny byt tym 

mieszkańcom. Myśmy, ja wskazywałem bezpośredniego miejsce gdzie ewentualnie 

przystanek miałby być przesunięty. Nie koliduje to z niczym, tylko dobra wola Pana 

Burmistrza. I chciałem się zapytać czy ta wola została zrealizowana. Dziękuję. 

Przewodnicząca R.M. Beata Bejda -  Dziękuję bardzo. Proszę bardzo Pan Burmistrz Szponar. 

Z-ca Burmistrza Marek Szponar -  To znaczy Pani Przewodnicząca akurat ja myślę, że mówimy o 

całkiem, jakby uchwała nie dotyczy tego co porusza Pan Przewodniczący Babski. 

Natomiast ja odpowiem oczywiście w tym momencie na to pytanie, że ta kwestia myślę, 

że już została załatwiona czy przedstawiona dobry rok temu jak nie wcześniej. Że póki co 

nie ma takiej możliwości wykonania takiego przystanku na ulicy Hirszfelda, że ten 

przystanek, który został wtedy wskazany do dzisiaj funkcjonuje i jak życie pokazało 

coraz mniej przeszkadza, a właściwie już chyba wcale nie przeszkadza mieszkańcom. 

Natomiast Panie Radny jeżeli będzie taka możliwość, ale to się na pewno będzie łączyło z 

przebudową. wjazdu na Hirszfelda będziemy niewątpliwie taką możliwość rozważać. 

Natomiast dzisiaj takiej możliwości niestety nie ma. A chodziło przede wszystkim o brak 

miejsc parkingowych, bo ten przystanek eliminował miejsca parkingowe, które 

wykorzystywali po prostu mieszkańcy. I to jest największy chyba problem natomiast tak 

jak powiedziałem w tej chwili jest bardzo duże utrudnienie żeby ten wniosek czy tą 

propozycję zrealizować. Dziękuję. 

Przewodnicząca R.M. Beata Bejda -  Dziękuję bardzo. Ad vocem pan Radny Tadeusz Babski 

proszę. 

Radny Tadeusz Babski -  Pani Przewodnicząca, Wysoka Rado ja myślę, że to jest do zrealizowania 

ponieważ mój wniosek był szerszy o rozbudowę parkingu przy ogrodzeniu przedszkola i 

to by zwiększyło ilość miejsc parkingowych. Częściowo by zwolniło miejsce. Jest to 

miejsce dużo bezpieczniejsze dla dzieci szkolnych, które stoją na tym przystanku niż 

obecnie i podkreślam myślę, że to jest tylko Panie Burmistrzu Pana dobra wola. Dziękuję. 

Przewodnicząca R.M. Beata Bejda -  Dziękuję bardzo. Pan Burmistrz Szponar 

Z-ca Burmistrza Marek Szponar -  Ale na pewno to nie jest kwestia tylko dobrej woli, bo ona cały 

czas jest. Dziękuję. 

Przewodnicząca R.M. Beata Bejda -  Dziękuję bardzo. Proszę Państwa nie ma więcej osób, które 

zgłosiły się do dyskusji w tym punkcie. W takim razie kworum czy nie? Proszę Państwa, 

ponieważ była przerwa sprawdzimy kworum. Proszę o potwierdzenie swojej obecności 



na sesji. Już mamy. Wszyscy radni są obecni. 21 osób. I Proszę Państwa przystępujemy 

do głosowania w takim razie. Kto z Państwa Radnych jest za przyjęciem tej uchwały 

proszę podnieść rękę i nacisnąć przycisk. Kto jest przeciw, kto się wstrzymał proszę 

podnieść rękę i nacisnąć przycisk. Dziękuję. 21 głosów za. Uchwała została podjęta 

jednogłośnie. 

 

Głosowano w sprawie: podjęcia uchwały w sprawie ustalenia wstępnej lokalizacji nowych 

przystanków komunikacyjnych. 

 

ZA: 21, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 0 

 

Wyniki imienne: 

ZA (21) 

Tadeusz Babski, Beata Bejda, Aleksandra Czernik, Łukasz Dudkowski, Janina Hernas, Robert 

Jadczak, Joanna Kamińska, Karolina Kolado, Julian Kozłowski, Weronika Kuszyk, Stanisław Łukasik, 

Wincenty Marchewski, Jacek Mikołajczyk, Michał Pakosz, Tomasz Rygielski, Ireneusz Stachnio, Piotr 

Stajszczyk, Marek Starczewski, Michał Wolski, Krzysztof Woźniak, Jacek Załubski 

Od. pkt 8– porządku obrad Sesji 
 

Przewodnicząca R.M. Beata Bejda -  Przechodzimy do następnego punktu. Punkt numer 8 podjęcie 

uchwały w sprawie wyrażenia zgody na zawarcie kolejnej umowy dzierżawy z 

dotychczasowym dzierżawcom oraz wyrażenia zgody na odstąpienie od obowiązku 

przetargowego trybu zawarcia umowy dzierżawy. Czy w tym punkcie ktoś z Państwa 

chciałby zabrać głos? Nie widzę. Przystępujemy do głosowania. Kto z Państwa Radnych 

jest za przyjęciem tej uchwały proszę podnieść rękę i nacisnąć przycisk. Kto jest przeciw, 

kto się wstrzymał proszę podnieść rękę i nacisnąć przycisk. Wynik głosowania 19 głosów 

za, 2 głosy wstrzymujące. Uchwała została podjęta. 

 

Głosowano w sprawie: podjęcia uchwały w sprawie wyrażenia zgody na zawarcie kolejnej 

umowy dzierżawy z dotychczasowym dzierżawcą oraz wyrażenia zgody na 

odstąpienie od obowiązku przetargowego trybu zawarcia umowy dzierżawy. 

ZA: 19, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 2, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 0 

 

Wyniki imienne: 

ZA (19) 

Tadeusz Babski, Beata Bejda, Aleksandra Czernik, Łukasz Dudkowski, Janina Hernas, Robert 

Jadczak, Joanna Kamińska, Karolina Kolado, Weronika Kuszyk, Stanisław Łukasik, Wincenty 

Marchewski, Jacek Mikołajczyk, Michał Pakosz, Ireneusz Stachnio, Piotr Stajszczyk, Marek 

Starczewski, Michał Wolski, Krzysztof Woźniak, Jacek Załubski 

 

WSTRZYMUJĘ SIĘ (2) 

Julian Kozłowski, Tomasz Rygielski 

Od. pkt 9– porządku obrad Sesji 
 

Przewodnicząca R.M. Beata Bejda -  Przechodzimy do punktu numer 9. Podjęcie uchwały w 

sprawie nadania nazwy ulicy w Chwałowicach. Czy w tym punkcie ktoś z Państwa 

Radnych chciałby zabrać głos? Nie widzę. Przystępujemy do głosowania. Kto z Państwa 

Radnych jest za przyjęciem tej uchwały proszę podnieść rękę i nacisnąć przycisk. Kto jest 

przeciw, kto się wstrzymał proszę podnieść rękę i nacisnąć przycisk. Wynik głosowania 

21 głosów za. Uchwała została przyjęta jednogłośnie. 

 



Głosowano w sprawie: podjęcia uchwały w sprawie nadania nazwy ulicy w Chwałowicach. 

 

ZA: 21, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 0 

 

Wyniki imienne: 

ZA (21) 

Tadeusz Babski, Beata Bejda, Aleksandra Czernik, Łukasz Dudkowski, Janina Hernas, Robert 

Jadczak, Joanna Kamińska, Karolina Kolado, Julian Kozłowski, Weronika Kuszyk, Stanisław Łukasik, 

Wincenty Marchewski, Jacek Mikołajczyk, Michał Pakosz, Tomasz Rygielski, Ireneusz Stachnio, Piotr 

Stajszczyk, Marek Starczewski, Michał Wolski, Krzysztof Woźniak, Jacek Załubski 

 

Od. pkt 10– porządku obrad Sesji 
 

Przewodnicząca R.M. Beata Bejda -  Punkt numer 10 podjęcie uchwały w sprawie zmiany nazwy 

ulicy w Brzezinkach. Pan Radny Piotr Stajszczyk zgłasza się do wypowiedzi. Proszę 

bardzo. Do wypowiedzi zgłosił się Pan Radny Piotr Stajszczyk. Oddaję Panu głos. Pan 

Piotr rezygnuje z głosu. Przekazał tą informację. Dobrze dziękuję bardzo. W takim razie 

Proszę Państwa przystępujemy do głosowania. Proszę Państwa Nie dyskutujmy na tematy 

techniczne na łączach. Po prostu zrobimy chwileczkę przerwy technicznej żeby się 

zorientować co się dzieje. Ja słyszę wszystkich i prawdopodobnie większość z Państwa 

mnie też słyszy, także no proszę nie wiem zgłaszać się kto nie słyszy. Przerwa techniczna 

3 minuty. Bardzo uprzejmie proszę o potwierdzenie swojej obecności na dzisiejszej sesji 

w tej chwili. Nie ma. Już wszyscy potwierdzili swoją obecność więc jakoś coś chyba 

znowu działa z powrotem. Proszę Państwa przechodzimy do punktu numer. Nie. 

Jesteśmy w punkcie numer 10. Podjęcie uchwały w sprawie zmiany nazwy ulicy w 

Brzezinkach i w tej chwili jeszcze raz zapytam czy ktoś z Państwa chciałby zabrać głos? 

Nie widzę. Przechodzimy w takim razie do głosowania. Bardzo uprzejmie proszę kto z 

Państwa Radnych jest za przyjęciem tej uchwały proszę podnieść rękę i nacisnąć 

przycisk. Kto jest przeciw, kto się wstrzymał proszę podnieść rękę i nacisnąć przycisk. 

Dziękuję. Wynik głosowania 21 głosów za. Uchwała została przez radę podjęta 

jednogłośnie.  

 

Głosowano w sprawie: podjęcia uchwały w sprawie zmiany nazwy ulicy w Brzezinkach. 

 

ZA: 21, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 0 

 

Wyniki imienne: 

ZA (21) 

Tadeusz Babski, Beata Bejda, Aleksandra Czernik, Łukasz Dudkowski, Janina Hernas, Robert 

Jadczak, Joanna Kamińska, Karolina Kolado, Julian Kozłowski, Weronika Kuszyk, Stanisław Łukasik, 

Wincenty Marchewski, Jacek Mikołajczyk, Michał Pakosz, Tomasz Rygielski, Ireneusz Stachnio, Piotr 

Stajszczyk, Marek Starczewski, Michał Wolski, Krzysztof Woźniak, Jacek Załubski 

Od. pkt 11– porządku obrad Sesji 
 

Przewodnicząca R.M. Beata Bejda -  Przechodzimy do punktu nr 11. Podjęcie uchwały w sprawie 

rozpatrzenia skargi złożonej w dniu 21 grudnia 2021 roku na działania sołtys Minkowic 

Oławskich. Proszę Państwa do głosu zgłosił się Pan Przewodniczący Komisji Skarg 

Wniosków i Petycji Pan Michał Pakosz. Bardzo proszę oddaję Panu głos.  

Radny Michał Pakosz - Dzień dobry Szanowni Państwo. Dziękuję Pani Przewodnicząca za 

udzielenie mi głosu. Odnośnie tej skargi tak jak zawarto w uzasadnieniu jeśli są jakieś 

pytania to postaram się może ewentualnie dopowiedzieć. Mam ogromną prośbę do Pana 



Burmistrza w związku z pracami Komisji Skarg Wniosków i Petycji Rady Miejskiej w 

Jelczu-Laskowicach otóż wielokrotnie członkowie komisji zgłaszali do burmistrza 

konieczność udziału radcy prawnego i zapewnienia obsługi prawnej, która jest 

priorytetem na posiedzeniach tejże komisji, z racji tego, że często stajemy w obliczu 

takich trudnych sytuacji, z którym no niestety my prawnikami nie jesteśmy, więc jakby 

jest to dla nas niezbędne, więc prosimy i apelujemy o to abyśmy nie byli dalej 

lekceważenie, bo to już któryś raz z kolei kiedy o to prosimy, kiedy potrzebujemy tej 

obsługi prawnej na posiedzeniu. I jeszcze do tej pory no niestety, no tej obsługi prawnej 

nam nie zapewniono, więc to taka prośba. I to tyle. Jeśli są jakieś pytania dotyczące tej 

skargi i ewentualnego uzasadnienia no to postaram się Państwu odpowiedzieć. I jeszcze 

na koniec pozwolę sobie dodać tak jak już wcześniej wspomniałem, że ze względów 

technicznych w punkcie drugim stanowiska Rady Miejskiej w sprawie wyrażenia 

solidarności z Ukrainą nie mogłem głosować z racji tego, że nie miałem dostępu do 

Internetu. Oczywiście chciałem tylko zaznaczyć, że w pełni popieram stanowisko Rady 

Miejskiej i jak najbardziej jestem za. Dziękuję pięknie. 

Przewodnicząca R.M. Beata Bejda - Dziękuję. Proszę Państwa do wypowiedzi Pana 

Przewodniczącego chciałam tutaj jeszcze w obecności obu Panów Burmistrzów 

powiedzieć, że również Pan Radny Tadeusz Babski na ostatnim posiedzeniu komisji 

zgłaszał prośbę. Powiedział ogólnie, że prosi, aby na posiedzeniach komisji był radca 

prawny. Zrozumiałam tak, że o wszystkie komisje chodzi. Tym bardziej, że my w tej 

chwili nie odbywamy komisji jakby pojedynczo i nie ma takiego obciążenia, że cały 

tydzień są komisje, tylko mamy komisję wspólną i mogą się również pojawiać jakieś 

problemy natury prawnej. Jeżeli nie ma możliwości żeby Pan radca prawny był obecny, 

no to chociaż niech będzie zdalnie, ale to już jest do wypracowania sprawa między 

burmistrzem, a Panami radcami prawnymi. Do wypowiedzi w kwestii tego punktu 

zgłasza Pan Przewodniczący Krzysztof Woźniak proszę. 

V-ce Przewodniczący R.M. Krzysztof Woźniak -  Dziękuję Pani Przewodnicząca. Wysoka Rado, 

Panie Burmistrzu, Szanowni Państwo Proszę Państwa ja chciałem się odnieść do treści 

naszej uchwały, którą za chwilę podejmiemy najprawdopodobniej. Chodzi dokładnie o 

podstawę prawną. Ponieważ Szanowni Państwo odkąd pamiętam, a jestem radnym już 

prawie 12 rok nie mieliśmy jako Rada Miejska do czynienia ze skargą na działalność 

organów jednostki pomocniczej gminy. Szanowni Państwo według mojej wiedzy 

prawniczej, nie ma tutaj zastosowania art. 229 pkt 3 ustawy z dnia 14 czerwca 1960 roku 

Kodeks Postępowania Administracyjnego. Kodeks Postępowania Administracyjnego nie 

dotyczy działalności jednostek pomocniczych gminy. Jest wyraźnie napisane i też to 

wynika z uzasadnienia, które jest przedstawione do tej uchwały, że dotyczy burmistrza 

oraz kierowników jednostek organizacyjnych gminy. I tym się zajmuje organ stanowiący 

naszej gminy czyli Rada Miejska. Natomiast sprawy związane z działalnością jednostek 

organów pomocniczych i ich, że tak powiem, taką jakby to powiedzieć, szukam słowa 

żeby to znaleźć. Szanowni Państwo ich takim wewnętrznym ustrojem, określeniem zasad 

działania i uściślenia, że tak powiem tego w jaki sposób powinny być kontrolowane, bo 

też tu jest powołanie na przykład do statutu naszej gminy. Tylko, że jest 

niedoprecyzowanie, bo jest powiedziane (...) Sołectw tak. Sołectwa są jednostkami 

pomocniczymi gminy (...) Tak. Ja mówię, bo tu jest, proszę mi nie przeszkadzać ja do 

tego dojdę. Chodzi o odwołanie jeśli chodzi o rozpatrywanie i nadzór nad działalnością 

jednostek pomocniczych gminy pełni Rada Miejska. I to jest w naszym i to jest 

przepraszam i to jest w statucie sołectwa. Zgadza się. Natomiast ustrój wewnętrzny 

gminy stanowi statut gminy. Szanowni Państwo z tym problemem ja się spotkałem już 

wcześniej, że mamy pewne sprawy nieuregulowane, bo ludzie będą mieli roszczenia 

powiedzmy różnego rodzaju, bo różnie działają sołectwa, różnie działają też zarządy 

osiedli i pewne rzeczy są niedopracowane. My też żeśmy się jako Rada Miejska kiedyś 

spotkali, to było właśnie w latach 2010-2014, z pewnym problemem, który był 

niedookreślony, a mianowicie taką współpracą pomiędzy organem wykonawczym, a 

organem wewnętrznym Rady Miejskiej jaką jest komisja. Bo wówczas też były 

niedopracowane elementy współpracy odnoszące się do przekazywania informacji 



komisjom. I wówczas obecny burmistrz stwierdził komisji wtedy to była Komisja 

Doraźna Szanowni Państwo ale jaka jest podstawa prawna, żeby ja wam udzielał 

informacji? I rzeczywiście miał wówczas rację, bo nie było podstawy prawnej żeby 

komisja żądała informacji od burmistrza. I doszliśmy do tego, takie sprawy reguluje statut 

gminy, ponieważ statut gminy stanowi ustrój wewnętrzny gminy. I doszliśmy do tego 

problemu, z którym spotykamy się dzisiaj, który jest pięknie opisany w naszym 

uzasadnieniu, że odnosząc się do skargi na działalność sołtysa Minkowic Oławskich 

należy wskazać, że w polskim systemie prawnym brak jest przepisu wskazującego organ 

właściwy do rozpatrzenia skargi na działalność jednostek pomocniczych gminy sołectw, 

dzielnic, osiedli. I dlatego Szanowni Państwo to jest nasze zadanie żeby się nad tym 

pochylić, bo takie mówienie, że nadzór nad działalnością jednostek pomocniczych gminy 

stanowi Rada Miejska, to jest na wzór ogólny generalny. Tylko co stoi za hasłem nadzór? 

No wiemy nadzór to jest możliwość zmiany decyzji tego organu. Wpływanie na jego 

działalność, na jego decyzję, uchylania, zmiany, stwierdzenia nieważności. To jest 

nadzór. Natomiast my tego nie mamy określonego w naszym statucie i uważam, że 

powoływanie się tutaj w przepisach prawnych na Kodeks Postępowania 

Administracyjnego ma się nijak. Także ja bym chciał tutaj Pana Mecenasa Borucha-

Gruszeckiego poprosić, za pośrednictwem oczywiście Pana Burmistrza, żeby nam to 

wyjaśnił i przybliżył, bo no sprawa jest błaha, ale ja bym chciał działać zgodnie z literą 

prawa, zgodnie z moją wiedzą którą posiadam, bo jeżeli będzie, że tak powiem decyzja 

żeby jednak poddać to po głosowaniu, bo ja się nie odnoszę do merytorycznego 

rozstrzygnięcia, ponieważ uważam że skarga rzeczywiście jeszcze bezzasadna. Natomiast 

od strony prawnej, no podstawa prawna jest niewłaściwa. Także dziękuję.  

Przewodnicząca R.M. Beata Bejda - Pan Burmistrz Romuald Piórko proszę. 

Z-ca Burmistrza Romuald Piórko -  Pani Przewodnicząca, Szanowni Państwo zanim poproszę Pana 

radcę prawnego myślę, że słyszy to chciałbym, że tak powiem, zwrócić uwagę na jedną 

kwestie. Że co prawda nie ma zastosowania Kodeks Postępowania Administracyjnego w 

przypadku skargi na sołtysa i tu się pewnie zgodzimy. Natomiast istota sprawy tkwi w 

tym, że w dniu 21 grudnia 2021 do Urzędu Miasta i Gminy Jelcz-Laskowice wpłynęła 

skarga Pana A.M. na zastępcę burmistrza do spraw inwestycji oraz sołtysa Minkowic. 

Skarga była jedna skarga, w której skarżył się na mnie. Skarżył się na sołtysa. I Komisja 

Skarg i Wniosków rozpatrywała jedną skargę i doszła po rozpatrzeniu, że w sprawach 

zastępcy burmistrza to burmistrz. Natomiast w sprawie i to stąd jest Kodeks 

Postępowania Administracyjnego, a w sprawie sołtysa nie ma. Ale skarga była jedna, w 

której skarżyli się na mnie i skarżyli się na tego. A co radca prawny, bardzo proszę jak 

radca prawny nas słyszy o zajęcie stanowiska. 

Przewodnicząca R.M. Beata Bejda - Panie mecenasie czy jest Pan z nami na łączach? Jeżeli tak to 

proszę o odpowiedź.  

Radca Prawny Sławomir Boruch –Gruszecki -  Tak jestem na łączach. Tak jestem na łączach i po 

prostu powiem tak. Proszę Państwa skarg na czynności administracyjne dotyczące 

sołtysów, czyli tych organów jednostek pomocniczych mieliśmy naprawdę bardzo mało. I 

w związku z tym, tak jak mówi trafnie Pan Burmistrz Piórko, pozostaje kwestia organu, 

który miałby po prostu tę skargę rozstrzygnąć. Na pewno tej skargi nie może 

rozstrzygnąć jednoosobowo Pani Przewodnicząca Rady. Nie może jej rozstrzygnąć 

Burmistrz, a skarga po prostu wpłynęła. W związku z tym trzeba ją załatwić przepisami 

urzędowymi w trybie, w takim jaki wskazuje i dlatego został przyjęty i wskazany tryb i 

stąd prośba do rady, żeby rada zechciała rozstrzygnąć merytorycznie tę skargę w trybie 

art. 229 pkt 3 tej ustawy KPA, czyli na sesji i w formie ustawy. Niestety, w formie 

przepraszam uchwały, nie ustawy. Przejęzyczyłem się. Miałem na myśli uchwałę, że 

powinna być rozstrzygnięta w formie uchwały podjętej na sesji. Niezależnie od materii 

skargi i niezależnie od tego czy uważamy, że skarga jest błaha czy nie jest błaha, na 

pewno ma taki charakter, że powinna rozstrzygnąć ją rada, a rada może ją rozstrzygnąć 

albo w drodze uchwały, albo w drodze zajęcia stanowiska, albo w formie wskazania 

wytycznych burmistrzowi. Forma wskazania wytycznych burmistrzowi to się w ogóle nie 

mieści, ponieważ burmistrz sam podejmuje decyzje w zakresie swoich zastępców i on 



rozstrzyga skargi składane na pracowników tego urzędu i w tym również swoich 

zastępców. W związku z tym mając na uwadze fakt, że ta materia przekracza zakres 

kompetencji zarówno Pana Burmistrza, zarówno Pani Przewodniczącej pozostaje kwestia 

jedyny organ jaki był, to wydaje się właściwy, to jest rada, która powinna to rozstrzygnąć 

w formie uchwały na sesji, podjętej na sesji w trybie statutowym. Być może Pan 

Przewodniczący Woźniak ma rację, że powinien to dokładnie sprecyzować ustawodawca 

w sposób zmiany przepisów KPA. Z tym, że trzeba po prostu powiedzieć krótko. 

Przepisy KPA to są stare przepisy, pochodzące w swojej istocie jeszcze z 1960 roku i one 

tak do końca nie przystają do obecnej rzeczywistości. Dlatego został wybrany taki tryb, 

żeby umożliwić radzie załatwienia tych kwestii formalnych w sposób jak najbardziej 

zgodny z prawem. I myślę, że no przyjęliśmy taką interpretację przepisów, że one zgodne 

są i z tymi przepisami i z duchem wykładni tych przepisów. To wszystko. 

Przewodnicząca R.M. Beata Bejda - Dziękuję bardzo. Proszę Państwa dwie osoby zgłosiły się do 

wypowiedzi. Pani Karolina Kolado z wnioskiem formalnym i Pan Przewodniczący 

Krzysztof Woźniak ad vocem. Pani Karolina Kolado się wycofała. Nie mamy już jej tutaj 

na ekranie jej nazwiska. Proszę bardzo Pan Przewodniczący Woźniak. 

V-ce Przewodniczący R.M. Krzysztof Woźniak -  Dziękuję Pani Przewodnicząca. Wysoka Rado, 

Panie Burmistrzu, Panie Mecenasie ja tutaj jeśli chodzi o sprecyzowanie, ja nie mam 

żadnych wątpliwości do ustawodawcy jeśli chodzi o przepisy ustawowe KPA. KPA jasno 

i wyraźnie precyzuje do czego i jakich organów dotyczy ten tryb skargowy. I to nie 

podlega zmianie, ponieważ te przepisy są jasne i precyzyjne. Natomiast przepisy 

dotyczące ustawy o samorządzie gminnym oraz nasz status oraz przepisy prawa 

miejscowego jakim jest statut sołectwa Minkowice Oławskie to jest domena już 

działalności Rady Miejskiej w Jelczu-Laskowicach. I Szanowni Państwo według mojej 

wiedzy, i zresztą Państwo macie przytoczony artykuł ustawy o Kodeksie Postępowania 

Administracyjnego, który mówi wprost czego dotyczy ten przepis. Dlatego stosowanie 

wykładni, która jest fikcją, według mojej więcej jest błędna. Natomiast ja powracam do 

sedna sprawy, bo ja wiedziałem, że na przełomie lat ta sprawa wyjdzie i dzisiaj jest ten 

moment właśnie, który pragnę podkreślić. Że mamy niedoprecyzowaną materie w 

działalności naszych organów pomocniczych. Tam materią właśnie jest nadzór nad 

działalnością, który powinien być opracowany w przepisach dotyczących statutu gminy 

Jelcz-Laskowice. I nad tą materią powinniśmy popracować, zgłębić ją i ją przyjąć w 

statucie. Natomiast ja powiem Państwu jeszcze raz, oczywiście można i trzeba 

rozstrzygnąć tą skargę, ale na pewno podstawą prawną nie może być, według mojej 

wiedzy, artykuł w ogóle przepisy KPA nie mają tutaj zastosowania mówiąc krótko. 

Dziękuję. 

Przewodnicząca R.M. Beata Bejda -  Dziękuję bardzo. Proszę Państwa ja usłyszałam co innego z ust 

Pana Mecenasa i chciałam uprzejmie Państwu przekazać taką informację, że to co 

proponuje. I Proszę Państwa to co my będziemy na przyszłość robić regulując pewne 

nasze przepisy wewnętrzne to jest kwestia przyszłości. Natomiast skarga wpłynęła, 

skargę należy rozpatrzyć, ale jest jeszcze jedna osoba, która się zgłosiła do dyskusji. Pan 

Radny Piotr Stajszczyk i oddaję Panu głos. Czy Pan Radny Piotr Stajszczyk nas słyszy?  

Radny Jacek Załubski - Pani Przewodnicząca Piotr zrezygnował z głosu.  

Przewodnicząca R.M. Beata Bejda -  Tak wszyscy Państwo słyszeli to co mówi Pan Radny Jacek 

Załubski. Proszę Państwa ja myślę, że nie ma potrzeby żeby Pan Mecenas powtarzał 

jeszcze raz to co przed chwilą powiedział. Czy Pan Burmistrz w tej kwestii chciałby 

zabrać głos? Nie. Proszę Państwa macie Państwo bardzo obszerne wyjaśnienie. 

Uzasadnienie przepraszam, uzasadnienie i teraz punkt sporny, który tutaj wynikł dzisiaj 

na sesji dotyczy przywołania Kodeksu Postępowania Administracyjnego. Ja powiem tak 

no rozumiejąc pewne wątpliwości, a w zasadzie pewność z jaką Pan Przewodniczący 

Woźniak ustosunkował się do pewnych rzeczy, no to ja powiem tak. Z całym 

szacunkiem, ale tutaj zdanie Pana Mecenasa przeważa moim zdaniem i projekt uchwały 

podpisał również Pan Mecenas. No i to teraz Państwo rozstrzygnijcie jak Państwo 

uważacie w tej kwestii. Ja po prostu poddaję tą skargę pod głosowanie. Myślę, że 

merytorycznie nikt nie ma wątpliwości co do treści tej uchwały. Natomiast jest punkt 



jakby inny sporny, natomiast no mówię tutaj na czymś się trzeba oprzeć. To co 

powiedział Pan Przewodniczący jest to przemyślenia. Natomiast ja się w tej chwili 

kieruje tym co powiedział Pan Mecenas i że podpisał projekt uchwały, parafował go. 

Proszę Państwa poddaję pod głosowanie projekt uchwały w sprawie rozpatrzenia skargi 

na działania sołtys Minkowic. Kto z Państwa Radnych jest za przyjęciem tej skargi, treści 

uchwały w sprawie rozpatrzenia skargi proszę podnieść rękę i nacisnąć przycisk. Kto jest 

przeciw, kto się wstrzymał proszę podnieść rękę i nacisnąć przycisk. Czekamy na Pana. 

Dobrze. Proszę Państwa mamy wynik głosowania następujący. 20 głosów za, jeden głos 

wstrzymujący. Uchwała została przez radę podjęta. 

 

Głosowano w sprawie: podjęcia uchwały w sprawie rozpatrzenia skargi złożonej w dniu 

21 grudnia 2021r. na działania Sołtys Minkowic Oławskich. 

 

ZA: 20, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 1, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 0 

 

Wyniki imienne: 

ZA (20) 

Tadeusz Babski, Beata Bejda, Aleksandra Czernik, Łukasz Dudkowski, Janina Hernas, Robert 

Jadczak, Joanna Kamińska, Karolina Kolado, Julian Kozłowski, Weronika Kuszyk, Stanisław Łukasik, 

Wincenty Marchewski, Jacek Mikołajczyk, Michał Pakosz, Tomasz Rygielski, Ireneusz Stachnio, Piotr 

Stajszczyk, Marek Starczewski, Michał Wolski, Jacek Załubski 

 

WSTRZYMUJĘ SIĘ (1) 

Krzysztof Woźniak 

Od. pkt 12– porządku obrad Sesji 
 

Przewodnicząca R.M. Beata Bejda - I Proszę Państwa przechodzimy do punktu nr 12 podjęcie 

uchwały w sprawie budżetu Miasta i Gminy Jelcz-Laskowice na 2022 rok. Chciałam 

uprzejmie zapytać czy jest z nami Pani Skarbnik Elżbieta Harań-Klimek i czy mogę Panią 

Skarbnik prosić o odczytanie projektu uchwały? 

Skarbnik Gminy Elżbieta Harań-Klimek –  Oczywiście, że tak Pani Przewodnicząca. 

Przewodnicząca R.M. Beata Bejda -  Dziękuję bardzo i oddaję Pani głos. 

Skarbnik Gminy Elżbieta Harań-Klimek –  odczytała projekt uchwały Rady Miejskiej w Jelczu-

Laskowicach w sprawie zmian budżetu Miasta i Gminy Jelcz-Laskowice na 2022 rok.  

Przewodnicząca R.M. Beata Bejda -  Dziękuję bardzo Pani Skarbnik za odczytanie projektu 

uchwały. Czy ktoś z Państwa chciałby zabrać głos? Nie widzę. W takim razie 

przystępujemy do głosowania. Kto z Państwa Radnych jest za przyjęciem tej uchwały 

proszę podnieść rękę i nacisnąć przycisk. Kto jest przeciw, kto się wstrzymał proszę 

podnieść rękę i nacisnąć przycisk. Wynik głosowania 21 głosów za. Uchwała została 

podjęta jednogłośnie.  

 

Głosowano w sprawie: podjęcia uchwały w sprawie zmiany budżetu miasta i gminy Jelcz-

Laskowice na 2022 r. 

 

ZA: 21, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 0 

 

Wyniki imienne: 

ZA (21) 

Tadeusz Babski, Beata Bejda, Aleksandra Czernik, Łukasz Dudkowski, Janina Hernas, Robert 

Jadczak, Joanna Kamińska, Karolina Kolado, Julian Kozłowski, Weronika Kuszyk, Stanisław Łukasik, 

Wincenty Marchewski, Jacek Mikołajczyk, Michał Pakosz, Tomasz Rygielski, Ireneusz Stachnio, Piotr 



Od. pkt 13 porządku obrad Sesji 
 

Przewodnicząca R.M. Beata Bejda -  Przechodzimy do kolejnego punktu nr 13 podjęcie uchwały w 

sprawie zmiany wieloletniej prognozy finansowej Miasta i Gminy Jelcz-Laskowice na 

lata 2022-2030 i jeszcze raz moja uprzejma prośba do Pani Skarbnik o odczytanie 

projektu uchwały. 

Skarbnik Gminy Elżbieta Harań-Klimek –  odczytała projekt uchwały  

Chciałabym Państwu tylko powiedzieć, że te zmiany wieloletniej prognozy finansowej są 

zdeterminowane przede wszystkim uchwałą, którą Państwo przed chwilą podjęliście czyli 

uchwałę w sprawie zmian budżetu Miasta i Gminy Jelcz-Laskowice na 2022 rok. I w 

wieloletniej prognozie finansowej gminy Jelcz-Laskowice dokonano zwiększenia 

przychodów w roku budżetowym o kwotę 608.119,00 zł. I to jest jedna z tych 

najważniejszych informacji. Kwota dochodów oczywiście została zmniejszona o 

57.189,00 zł i kwota wydatków została zwiększona o kwotę 550.930,00 zł. Zmiany 

nastąpiły również w zakresie przedsięwzięć i jest to przedsięwzięcie, które Państwo 

macie w załączniku nr 2 określone jako WM przebudowa drogi wojewódzkiej nr 455 w 

zakresie ciągu pieszo-rowerowego w Jelczu-Laskowicach od ulicy Ogrodowej do ulicy 

Leśnej. Dziękuję. 

Przewodnicząca R.M. Beata Bejda -  Dziękuję bardzo Pani Skarbnik. Czy w sprawie tego projektu 

uchwały ktoś z Państwa chciałby zabrać głos? Nie widzę. Przystępujemy zatem do 

głosowania. Kto z Państwa Radnych jest za przyjęciem tej uchwały proszę podnieść rękę 

i nacisnąć przycisk. Kto jest przeciw? Kto się wstrzymał? Proszę podnieść rękę i nacisnąć 

przycisk. Wynik głosowania 21 głosów za. Uchwała została podjęta jednogłośnie. 

Dziękuję. 

 

Głosowano w sprawie: podjęcia uchwały w sprawie zmiany Wieloletniej Prognozy Finansowej 

miasta i gminy Jelcz-Laskowice na lata 2022-2030. 

 

ZA: 21, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 0 

 

Wyniki imienne: 

ZA (21) 

Tadeusz Babski, Beata Bejda, Aleksandra Czernik, Łukasz Dudkowski, Janina Hernas, Robert 

Jadczak, Joanna Kamińska, Karolina Kolado, Julian Kozłowski, Weronika Kuszyk, Stanisław Łukasik, 

Wincenty Marchewski, Jacek Mikołajczyk, Michał Pakosz, Tomasz Rygielski, Ireneusz Stachnio, Piotr 

 

Od. pkt 14 porządku obrad Sesji 
 

Przewodnicząca R.M. Beata Bejda -  Przechodzimy do kolejnego punktu. Jest to punkt numer 14 

sprawozdanie merytoryczne z działalności Miejsko Gminnego Centrum Kultury w 2021 

roku. Czy w tej sprawie ktoś z Państwa chciałby zabrać głos? Zgłasza się Pan Radny 

Piotr Stajszczyk. Proszę bardzo oddaje Panu głos.  

Radny Jacek Załubski - Ja cię Piotr słyszę. Pani Przewodnicząca Pan Piotr Stajszczyk rezygnuje z 

głosu skoro go ponownie nie słychać. Ja generalnie sugeruję aby coś z tym faktem zrobić 

bo to się utrzymuje już od (…) 

Przewodnicząca R.M. Beata Bejda -  Proszę Państwa nie wiem czy tutaj my na sali Państwo 

informatycy mogą, Panowie informatycy mogą coś zrobić. Z tego co mi pokazują to nie, 

więc ja nie wiem gdzie leży problem. Bardzo mi jest przykro, że Pan Radny Piotr 

Stajszczyk jest jakby pozbawiony głosu, ale my tu nie mamy wpływu jakby na to.  

Radny Jacek Załubski - Ale Panie Przewodnicząca ja myślę, że jednak to nie jest kłopot Pana Piotra 

Stajszczyka. My go słyszymy natomiast Państwo na sali go nie słyszycie więc 

domniemam, że jednak problem jest u Państwa. Nie że jakby w systemie poza.  



Przewodnicząca R.M. Beata Bejda -  Niestety, że tak powiem tutaj Panowie informatycy no w tej 

chwili mi pokazują, że nie są w stanie z tym nic zrobić. Bardzo mi przykro. Pan 

Przewodniczący Ireneusz Stachnio proszę. 

V-ce Przewodniczący R.M. Ireneusz Stachnio -  Dziękuję Pani Przewodnicząca. Szanowni Państwo 

otrzymaliśmy informację żebym nie skłamał, muszę sobie otworzyć tytuł. Troszeczkę mi 

się tutaj pogubiło to. Jest to sprawozdanie merytoryczne z działalności Miejsko 

Gminnego Centrum Kultury w 2021 roku. Szanowni Państwo po zapoznaniu się z tym 

sprawozdaniem ręce same składają się do braw. Pełen profesjonalizm nic dodać w 

zasadzie, nic ująć. Pewnie Pani Dyrektor Miejsko-Gminnego Centrum Kultury mogłaby 

jeszcze dużo dużo pisać. Opracowanie to jest naprawdę merytoryczne, napisane pięknym 

językiem polskim. Zawarte na 12 stronach. Pewnie mogłaby i 100 stron napisać, bo 

działalność centrum, naszego centrum kultury jest naprawdę szerokie. Na zakończenie 

tego sprawozdania na dwóch stronach znajduje się kalendarz imprez, które centrum 

przeprowadziło, bądź współuczestniczyło w 2021 roku. Tych imprez jest 46. Te imprezy 

były skierowane, ta oferta była skierowana do różnych grup wiekowych czyli począwszy 

od dzieci, skończywszy na seniorach do mieszkańców sołectw, do mieszkańców naszego 

miasta. Ale także do różnych grup zainteresowań, czyli począwszy gdzieś od 

melomanów, konstruktorów, fotografików skończywszy na osobach, które na przykład 

uprawiają fitness, bo też tą działalnością zajmuje się Miejsko-Gminne Centrum Kultury. 

Skierowane jest to do sołectw prawda, bo była taka nisza. Nikt tego nie zagospodarował. 

Dzięki Pani aktywności, pomysłowości, kreatywności Pani Dyrektor zostało to 

zrealizowane. Ogólnie w formach zaproponowanych przez Miejsko Gminne Centrum 

Kultury uczestnicy około 600 osób. Szanowni Państwo od małych dzieci skończywszy na 

dorosłych. No i teraz tak jeżeli porównalibyśmy sobie miejscowości, które nas otaczają to 

by się okazało, że na przykład w Brzegu czy w Oleśnicy obsada etatów w takiej instytucji 

to jest ponad 20 ludzi. U nas Szanowni Państwo to jest 4,5 etatu, czyli na dobrą sprawę 

pracuje 4,5 osoby robiąc tak ogromną pracę. Czyli tak na dobrą sprawę, biorąc pod 

uwagę, że jest 46 imprez w ciągu roku, tylko wykazanych, bo tych imprez na pewno było 

więcej, to 10 imprez na jedną osobę przypada. Z tym, że każdy by mógł powiedzieć no 

tak, ale tutaj chwila robimy to prawda inscenizujemy czy tworzymy takie perełki jak 

Międzynarodowy Festiwal Wokalno-Organowy czy to co trzeci już chyba festiwal w tym 

roku będzie organizowany Etno brzmienia - muzyka świata. Szanowni Państwo takie 

imprezy robi się z wyprzedzeniem ponad rocznym. Tu trzeba być naprawdę 

systematycznym, skrupulatnym, profesjonalnym. Tamten rok był objęty jeszcze 

pandemią. Mieliśmy naprawdę wiele no ograniczeń związanych właśnie z covidem. 

Cztery i pół etatu i Pani Dyrektor Dorota Miś-Hanys. Szanowni Państwo tym ludziom 

należy się nagroda za to. Panie Burmistrzu Pani Dyrektor chyba nie dostała nigdy 

nagrody, a należy się 15 lat pracy. Zaczynała w Mikronie, później w wynajętych salach. 

W tej chwili jest w Centrum Sportu i Rekreacji. Brakuje, naprawdę brakuje nam takiego 

prawdziwego centrum kultury ze sceną. Nie gdzieś tam na uboczu, na dorobku tylko z 

rozmachem. 600 osób uczestniczy w tej chwili, tyle imprez. Naprawdę mamy Panie, bo to 

tam głównie Panie są, pasjonatki, które poświęcają swój wolny czas, które angażują się. 

Siedzą od rana do wieczora. Panie Burmistrzu 15-lecie istnienia chyba w tym roku, o ile 

pamiętam, będzie Miejsko Gminnego Centrum Kultury. Zaczynali skromnie w Mikronie. 

W tej chwili są w sali. Panie Burmistrzu brawa i jakieś no nie wiem no, najlepiej nagroda 

dla tych ludzi. Pewnie coś takiego może się nie spodoba miastu Oława. Miasto Oława jest 

centrum administracyjnym naszego powiatu. My natomiast możemy pochwalić się, że 

jesteśmy centrum kulturalnym naszego powiatu. I mówię to z pełną świadomością tego, 

bo naprawdę mamy się czym chwalić. Chciałbym zwrócić uwagę Państwa na jedną 

inicjatywę która, powstała w październiku tamtego roku. Miejsko Gminne Centrum 

Kultury rozpoczęło prace nad tworzeniem archiwum społecznego Miasta i Gminy Jelcz-

Laskowice.  

Przewodnicząca R.M. Beata Bejda -  Panie Przewodniczący 5 minut minęło.  

V-ce Przewodniczący R.M. Ireneusz Stachnio -  Ja wiem o tym, ale Pani Przewodnicząca jest 

bardzo ważna rzecz, bo dotyczy wszystkich. Jakby Pani Przewodnicząca, znaczy nie 



kieruję tego do Pani, ale żebyście Państwo zobaczyli z jakim zaangażowaniem 

mieszkańcy przedstawiają swoje zdjęcia na przykład, bo o to między innymi chodzi. 

Opowiadają o historiach, które tutaj wydarzyły się na tej ziemi. Na terenie całej gminy to 

co chwilę coś się dzieje. Tutaj to jest publikowane na Facebooku, na stronie zwiadowców 

naszych lokalnych. Tam cały czas jest gorąco. Każdy opowiada, ludzie żyją emocjami, 

dlatego ja chciałem zwrócić na to uwagę. A o co chodzi? Wytłumaczę Pani 

Przewodnicząca bardzo szybko. Bo część osób nie wie, że takie wogóle coś istnieje. To 

jest działanie, które zostało stworzone, znaczy główną jakby ideą tego jest ratowanie i 

ochrona dziedzictwa kulturowego. A celem jest pozyskiwanie, zabezpieczanie, ratowanie, 

opracowanie i udostępnianie później materiałów właśnie naszych, naszych prywatnych. 

Dlatego między innymi Miejsko Gminne Centrum Kultury współpracuje merytorycznie z 

taką instytucją, która się nazywa Centrum Archiwistyki Społecznej w Warszawie i 

Fundacją Ważka. To są organizacje, które naprawdę robią to profesjonalnie. I teraz 

prośba do Pana Burmistrza. Panie Burmistrzu żeby pozyskać, zabezpieczyć, opracować, 

udostępnić materiały, które będą albo już są w zasobach cyfrowego archiwum Jelcza-

Laskowic potrzebni są ludzie. Samo skanowanie zdjęcia, zdjęć zajmuje bardzo dużo 

czasu. Ci ludzie robią to wieczorem na skanerach. Takie zdjęcie trzeba opisać. Takie 

zdjęcie trzeba zeskanować, zindeksować, zrobić opis i tak dalej. Tam jest chyba 10 

pozycji, żeby to było profesjonalnie zrobione. Nie robimy tego byle, jak na odczepnego. 

Zróbmy to raz, porządnie i będziemy mieli się czym chwalić w całej Polsce. Nie tylko na 

terenie naszego powiatu czy województwa. Dlatego Panie Burmistrzu przypomnę 4,5 

etatu. Czyli tak 4,5 człowieka pracuje tam. Panie, które tam są skanują zdjęcia, opisują je 

wieczorami, bo nie mają czasu. Robią to jakby poza godzinami pracy. To jest ich pasja. 

Oczywiście biblioteka w tym uczestniczy także częściowo też stowarzyszenie (...)  

Przewodnicząca R.M. Beata Bejda -  Panie Przewodniczący 7,5 minuty.  

V-ce Przewodniczący R.M. Ireneusz Stachnio -  Już kończę, 7,5 minuty ale Pani Przewodnicząca 

naprawdę jest to ważna rzecz. Czyli Panie Burmistrzu prośba do Pana Burmistrza albo 

zwiększenie o etat, przekazanie większej ilości pieniędzy, bo te pieniądze, które są 

oczywiście one są, duże pieniądze, ale przynajmniej na ten jeden cel. Albo przekazanie 

pieniędzy żeby Pani Dyrektor mogła podpisywać z takimi osobami, które to będą 

wykonywać umowę zlecenie. To taka moja prośba, bo to ruszy społecznie ruszy tylko 

zróbmy to profesjonalnie tak jak to powinno być zrobione. Dziękuję. 

Przewodnicząca R.M. Beata Bejda -  Dziękuję bardzo. Pan Burmistrz Piórko proszę. 

Z-ca Burmistrza Romuald Piórko -  Pani Przewodnicząca, Szanowni Państwo, Panie Radny zróbmy 

to profesjonalnie. Miejsko Gminne Centrum Kultury jest jednostką kultury. Ma dyrektora 

i dyrektor robi obsadę. Burmistrz nie zatrudnia, ani nie zwalnia pracowników kultury. To 

zależy od Pani Dyrektor jak ona widzi schemat organizacyjny, jak się w tym wszystkim, 

że tak powiem porusza. Tu trzeba wspomnieć 4,5 etatu, trzeba wspomnieć jeszcze 

umowy zlecenia i tak dalej i tak dalej żebyśmy tutaj byli precyzyjni proszę Państwa. 

Burmistrz nie zatrudnia pracowników instytucji kultury. Także tutaj jeżeli Pani Dyrektor 

czy Miejsko Gminne Centrum Kultury, Państwo uchwalacie dotacje na tą instytucję i w 

tych pieniądzach się musi Pani Dyrektor zmieścić. Takich wniosków żeby było 

zwiększenie czy etaty, czy coś. Ja przynajmniej o takich wnioskach nie wiem. Dziękuję 

bardzo. 

Przewodnicząca R.M. Beata Bejda -  Dziękuję bardzo. Pani Przewodnicząca Komisji Kultury Sportu 

i Zdrowia Janina Hernas proszę. 

Radna Janina Hernas - Pani Przewodnicząca, Panowie Burmistrzowie, Szanowni Radni ja chciałam 

w myśl mojego przedmówcy Pana Radnego Ireneusza Stachnio podkreślić, że też zasługi 

działalności Centrum Kultury na naszym terenie. Sytuacja pandemiczna nie przeszkodziła 

takim ludziom ambitnym, pracowitym i kreatywnym jak Pani Dyrektor Miś-Hanys i jej 

skromny zespół w różnorodności i działania kulturalnego na naszym terenie. Zasługują 

oni na ogromne uznanie całego społeczeństwa i nie tylko. Przez centrum zaopiekowane 

są nie tylko dzieci i młodzież ale również i sołectwa nasze, które często uważały się za 

takie opuszczone. Cieszy mnie bardzo, że stowarzyszenie Miłocice, o tak może powiem 

dołączyło też właśnie do opieki naszej Pani Dyrektor Miś-Hanys. Akademia Złotego 



Wieku zasługuje tutaj według mnie na szczególną uwagę, ponieważ ludzie, którzy 

uczestniczą we wszystkich zajęciach jakie odbywają się w naszym centrum, mówią z 

zadowoleniem, że nie muszą myśleć co z tą starością. Można byłoby mówić o 

działalności naszego centrum bardzo dużo, bardzo długo i w samych superlatywach. Ja 

po prostu krótko tak jak nasi mieszkańcy mówię wam dziękuję za wszystko, bo dzięki 

waszym działaniom kulturalnym możemy chwilowo zapomnieć o pandemii. Liczę też 

Pani Dyrektor o ile Pani mnie słyszy, że w następnej edycji Jelczańskie Herstorie  

znajdzie się miejsce również dla Pani. Dziękuję bardzo raz jeszcze. Dziękuję raz jeszcze 

Pani Doroto. 

Dyrektor MGCK Dorota Miś – Hanys -  Dziękuję pięknie. 

Przewodnicząca R.M. Beata Bejda -  Bardzo Dziękuję. Pan Radny Jacek Załubski proszę. 

Radny Jacek Załubski - Dziękuję bardzo Pani Przewodnicząca. Szanowni Państwo, Panowie 

Burmistrzowie, Pani Dyrektor no nic dodać nic ująć, w samych superlatywach należy się 

wypowiedzieć na temat pracy działalności Miejsko Gminnego Centrum Kultury. Pani 

Dyrektor Dorota (...) Nic dodać nic ująć bardzo dziękuję Pani Dyrektor Dorocie Miś-

Hanys za kulturalne pobudzenie i podtrzymywanie tych dobrych tradycji w naszym 

mieście. Organizowaniu wielu fajnych, ciekawych, interesujących i przede wszystkim 

nowych wydarzeń kulturalnych, charytatywnych. Wspierania istniejących stowarzyszeń, 

organizacji, czynne branie udziału i współpraca z sołectwami, z zarządami osiedli. 

Niedzielenie ludzi na ludzi, z którymi warto współpracować i z którym nie warto. Pani 

Dyrektor jest otwarta dla wszystkich, o każdej porze dnia oczywiście w godzinach pracy. 

Za to dziękuję i życzę powodzenia na dalszym etapie współpracy. Dziękuję bardzo. 

Przewodnicząca R.M. Beata Bejda -  Dziękuję bardzo. Pan Radny Marek Starczewski. 

Radny Marek Starczewski - Dziękuję Pani Przewodnicząca. No cóż tak dużo zostało powiedziane 

tego, co ja mógłbym też powiedzieć. Ale ja chciałbym tylko jakby dwie sprawy poruszyć. 

Pierwsza, że ja sobie zadałem taki mały trud porównania sprawozdań Miejsko Gminnego 

Centrum Kultury na przestrzeni tych lat, kiedy jakby ta informacja staje się taką 

informacją coroczną z działalności za poszczególny, za kolejny rok i to już to powiedział 

nawet kolega tutaj Jacek. Z roku na rok mamy do czynienia z poszerzaniem tej oferty, 

czyli mamy co rusz to nowe imprezy, które jakby oprócz tych, które się już wpisały jakby 

w obraz naszej gminy, naszego miasta. Stałych wręcz imprez, co roku pojawiają się 

nowe. Nowe takie ciekawe. Widać, że jest ta penetracja zespołu ofert możliwości 

ściągania tu do Jelcza-Laskowic również imprez, czy takich wydarzeń o charakterze nie 

tylko krajowym, ale i międzynarodowym. Nie zamykamy się tylko tutaj do naszej jak 

byśmy posiedzieli tej małej prowincjonalnej czy naszej małej ojczyzny. Za to też bardzo 

serdecznie dziękuję całemu zespołowi. No i druga sprawa, no tak akurat zawsze siedzę w 

tym kącie tej sali i tak siedzę na tle teraz takiego dużego banneru, billboardu jak by to 

nazwał. 35 lat miasta Jelcz-Laskowice. Piękny jubileusz. Wiadomo, że gro jakby 

organizacyjne wielu imprez czy wydarzeń związanych z tym dostojnym jubileuszem 

będzie też organizowane przez centrum kultury. I chciałbym wrócić do słów tutaj kolegi 

Ireneusza. Czy nie warto Panie Burmistrzu nawet przy tym, co Pan powiedział, że to Pani 

Dyrektor decyduje czy ma budżet. O nim decyduje czy chce mieć 5 etatów czy dwa etaty. 

Chciałbym nawiązać do sprawy tej nagrody, bo wydaje mi się, że może nie mam racji ale 

może burmistrz ma jednak instrument taki, w którym mógłby właśnie takich 

szczególnych ludzi, a wydaje mi się że zespół Miejsko Gminnego Centrum Kultury jest 

takim szczególnym zespołem, patrząc na całokształt tej działalności, którą prowadzi i to 

w szczególnych warunkach, bo ostatnie 2 lata czy powiedzmy 2,5 roku to takie 

szczególne warunki tej pracy, które związane były no chociażby z pandemią covida. Czy 

nie ma takiego instrumentu, w którym właśnie chociażby przy okazji tego jubileuszu 

można było tych ludzi nagrodzić finansowo za tą pracę, którą do tej pory wykonywali. 

Jest to do przemyślenia. Wydaje mi się, że można będzie znaleźć taki instrument, którym 

tym ludziom udałoby się podziękować właśnie nie tylko nie wiem listem gratulacyjnym, 

uściśnięcie dłoni, przyczepionym do klapy jakimś odznaczeniem, ale właśnie taką 

finansową gratyfikacją, którą by mogli sobie zagospodarować. A, że są to kobiety, to 

pewnie będą świetnie wiedziały co z tymi pieniędzmi zrobić. Żeby im podziękować 



właśnie za tą fantastyczną pracę, którą wykonują. I powiem tak, to z roku na rok jest 

coraz lepsza ta praca, coraz bardziej wszechstronna i warto tych ludzi docenić. 

Zostawiam to do uznania Pana Burmistrza. Myślę, że Pan Burmistrz Szczęśniak pochyli 

się nad taką propozycją właśnie, żeby z okazji jubileuszu czy przy okazji jubileuszu 35-

lecia taką jednorazową nagrodę dla całego zespołu Miejsko-Gminnego Centrum Kultury 

no spróbować znaleźć jakieś rozwiązanie, żeby tych ludzi właśnie nagrodzić. Ja jeszcze 

raz też dziękuję. Powiem, że myślę, że będę też wyrazicielem opinii przede wszystkim 

sołectw, że kiedykolwiek zwracamy się z jakąkolwiek prośbą, o jakąkolwiek pomoc 

nigdy nie zdarzyło się żeby Miejsko- Gminne Centrum Kultury nie pochylało się nad 

naszymi różnego rodzaju potrzebami, prośbami i nie odpowiadało na nasze tutaj potrzeby 

i postulaty. Tak więc jeszcze raz serdecznie dziękuję. Życzę dalszej wspaniałej 

działalności w roku 2022 i w kolejnych latach dla całego zespołu Miejsko-Gminnego 

Centrum Kultury w Jelczu-Laskowicach i zgadzam się tu z kolegą Ireneuszem, że powiat 

oławski kulturą stoi w gminie Jelcz-Laskowice. Dziękuję bardzo. 

Przewodnicząca R.M. Beata Bejda -  Dziękuję. Pan Burmistrz Piórko proszę. 

Z-ca Burmistrza Romuald Piórko - Pani Przewodnicząca, Szanowni Państwo nie ulega wątpliwości, 

że działalność naszego centrum kultury z roku na rok się rozwija i faktom nie można 

zaprzeczyć. Co do tego nie ma najmniejszej wątpliwości. Tu chciałbym i gratuluję 

wyników. Mam nadzieję, że w kolejnych latach nie będą gorsze, a to już będzie dobrze. 

Tylko chciałbym znaczyć, chciałbym radnego uspokoić i Państwa, że z okazji 35-lecia 

Państwo żeście uchwalili na wniosek burmistrza dotacje do Miejsko Gminnego Centrum 

Kultury w porównaniu do roku ubiegłego w znacznej wysokości, w znacznym wzroście 

więc już burmistrz w tym wniosku to uwzględnił. Także tutaj teraz liczymy tylko na 

inwencję, inicjatywę Pani Dyrektor i jej współpracowników. To jest jedno. Jeszcze raz 

powtórzę, że pracownicy centrum kultury nie są pracownikami urzędu. I burmistrz nie ma 

żadnego regresu do pracowników urzędu. Nie wiem dokładnie, bo nie będę tutaj się 

wymądrzał, jeżeli chodzi o dyrektora. Ale również nie jest to bezpośredni pracownik 

burmistrza. Stąd nagrody nie bardzo widzę czy jest taka możliwość. To będziemy na 

pewno rozważać. Natomiast taką możliwość nagród, nie znam regulaminu wynagradzania 

w Centrum Kultury. Jeżeli Pani Dyrektor uzna i ma taką możliwość żeby nagrodzić 

swoich pracowników za szczególne osiągnięcia, to jak ma taki regulamin, który na to 

pozwala, to jak najbardziej. Natomiast tak jak powiedziałem temat jest do 

przeanalizowania. Tylko proszę mówię, nie mylić pojęć, że burmistrz może jako 

pracownikowi centrum kultury udzielić nagrody. Taka opcja nie istnieje. Dziękuję. 

Przewodnicząca R.M. Beata Bejda -  Dziękuję. Ad vocem Pan Radny Marek Starczewski. 

Radny Marek Starczewski -  Panie burmistrzu o ile mogę się z Panem zgodzić, bo może tu 

rzeczywiście za daleko poszedłem jeżeli chodzi o pracowników, bo rzeczywiście zgodzę 

się z Panem, że tutaj jakby przełożonym ma tutaj większe pole. Ale też się Pan chyba ze 

mną zgodzi, że no trochę by to głupio wyglądało jakby dyrektor przydzielał sobie 

nagrodę za swoją pracę. Ja wiem, że w wielu wypadkach w tym kraju zdarzają się 

przypadki, że sami sobie dyrektorzy przydzielają nagrody pomijając czasem, gęsto często 

swoich pracowników, ale to jest inny temat i nie chcę w niego wchodzić. Ale wydaje mi 

się jednak, że burmistrz, że jest to po prostu do sprawdzenia, skoro Pan Burmistrz taką 

wiedzą nie dysponuję, który jednak w jakimś stopniu nadzoruje, wydaje mi się też, pracę 

Miejsko Gminnego Centrum Kultury. W wielu sprawach wzywa Panią Dyrektor, 

konsultuje czy wręcz można powiedzieć stara się pewne rzeczy, które go interesują też 

prosić czy zwraca się o możliwość zrealizowania tego przez Miejsko Gminne Centrum 

Kultury, że tutaj w tym przypadku no byłoby chyba jak najbardziej zasadne gdyby na 

wniosek burmistrza, nawet z tych przekazanych środków, taką nagrodę dla dyrekcji, dla 

dyrektora za całokształt pracy przyznać. Jeżeli chodzi o pracowników zgoda, tu jest pełne 

dla mnie zrozumienie z Panem, że jakby tutaj decyduje dyrektor. Tak jak z nauczycielami 

dyrektor przydziela nagrody dyrektora prawda za dany rok, ale w przypadku na przykład 

dyrektora szkoły to z kolei prawda jednak burmistrz tą nagrodę nadaje. Może i ma Pan 

rację, że Pani Dyrektor no nie jest pracownikiem urzędu, bo tu się akurat zgadzamy. Ale 

ja nie chcę żeby Pan Burmistrz tutaj już mówił czy deklarował, ale żeby sprawdzić czy 



taka możliwość istnieje w ogóle, aby burmistrz mógł wnioskować czy przyznać taką 

nagrodę. Ja nie oczekuję już odpowiedzi od Pana tutaj, ale żeby to przeanalizować, 

sprawdzić czy taka możliwość istnieje. I jak powtarzam piękny jubileusz 35 lat miasta 

byłby taką no takim miejscem, czy stwarzał taką możliwość takiego nagrodzenia 

dyrektora Miejsko Gminnego Centrum Kultury. Dziękuję. 

Przewodnicząca R.M. Beata Bejda -  Bardzo proszę Pan Burmistrz Szponar. 

Z-ca Burmistrza Marek Szponar - Pani Przewodnicząca, Wysoka Rado ja powiem bardzo 

króciutko. Działalność centrum kultury podlega bezpośrednio pode mnie i moja ocena 

pracy i Pani Dyrektor jak również całego centrum i wszystkich pracowników jest bardzo 

wysoka. Ja rozumiem, że Pan Radny i pozostali radni wnioskują do Pana Burmistrza o 

nagrodę dla Pani Dyrektor i wogóle o nagrodę. Proszę naprawdę dać szansę 

burmistrzowi. Burmistrz ma również swoją ocenę i myślę, że wsłucha się w Państwa 

zdanie i podejmie taką decyzję. Tym bardziej, że jak już słusznie Państwo zauważyliście 

jest ku temu właściwie podwójna okazja, bo i 35-lecie istnienia miasta, ale również i 

działalności centrum kultury 15 bodajże. Także proszę troszeczkę więcej ufności w Pana 

Burmistrza Szczęśniaka i myślę, że Pan Burmistrz podejmie odpowiednie decyzje. 

Natomiast burmistrz jest oczywiście pracodawcom dla Pani Dyrektor więc takie 

możliwości oczywiście istnieją. I proponowałbym skończyć na tym dyskusję, bo myślę, 

że ten punkt dotyczy bardziej nie przyznawania nagród, tylko kwestii informacji 

dotyczącej faktycznie z działalności naszej jednostki, która faktycznie jest bardzo wysoko 

oceniona, co tym bardziej cieszy nie tylko Panią Dyrektor i jej pracowników centrum, ale 

również i myślę, że burmistrza. Dziękuję bardzo. 

Przewodnicząca R.M. Beata Bejda -  Dziękuję bardzo. Pan Przewodniczący Komisji Samorządu i 

Prawa Tadeusz Babski proszę. 

Radny Tadeusz Babski -  Dziękuję Pani Przewodnicząca. Wysoka Rado, Panowie Burmistrzowie w 

zeszłym roku było odsłonięcie Alei Gwiazd w Dębinie. Gwiazdy najlepszy naszej 

biegaczki Barbary Szlachetki i tam padła taka propozycja by wymalować mural 

poświęcony Basi Szlachetce na jednym z bloków na osiedlu. I ja w tym temacie już 

rozmawiałem z Panią Dyrektor centrum i przepraszam, że odstąpiłem na jakiś czas od 

tego tematu, ale przy okazji ponawiam o rozważenie tego pomysłu i służę chętnie 

pomocą. Byśmy to ewentualnie, jeżeli pomysł się uda nam zrealizować, byśmy ten mural 

wymalowali przy starcie do maratonu, bo mamy taką nadzieję, że w tym roku 1 maja 

19. Maraton im. Basi Szlachetki się odbędzie. Dziękuję. 

Przewodnicząca R.M. Beata Bejda -  Dziękuję bardzo. Proszę Państwa nie ma więcej osób, które 

chciałby zabrać głos w tym punkcie. Gratuluję Pani Dyrektor Miś-Hanys i całemu 

zespołowi. Czy Pani chce zabrać krótko głos? 

Dyrektor MGCK Dorota Miś – Hanys -  Tak bardzo chętnie. 

Przewodnicząca R.M. Beata Bejda -  Proszę uprzejmie. 

Dyrektor MGCK Dorota Miś – Hanys -  Witam wszystkich bardzo serdecznie. Witam Panią 

Przewodniczącą. Panów Burmistrzów oraz wszystkich radnych i chciałam gorąco 

podziękować za wszystkim: właśnie Panom Burmistrzom, radny za przede wszystkim 

zaufanie, a także za wspieranie naszej jelczańskiej kultury. No trudno mi cokolwiek teraz 

powiedzieć bo tyle pochlebnych słów usłyszałam. Nie wszystkie, bo nie słyszałam 

wypowiedzi pana Stajszczyka i Pana Załubskiego. Jedyne co mogę jeszcze dopowiedzieć, 

że może troszeczkę się nawet pochwalić, że no oprócz tej naszej działalności edukacyjnej 

oraz realizacji wydarzeń kulturalnych także staramy się pozyskiwać środki 

pozabudżetowe i w tym roku napisaliśmy sześć wniosków do Ministerstwa Kultury, a 

także do do innych instytucji na różne projekty dotyczące, na różne tematy i możemy się 

pochwalić, że już pierwszy wniosek został oceniony. Nasz projekt śladami polskości na 

dziewiętnastowiecznej ziemi laskowickiej został pozytywnie oceniony i dostaliśmy grant 

w kwocie 22.600,00 zł no i czekamy na pozostałe 5 wniosków także proszę trzymać 

kciuki, bo bardzo fajne projekty edukacyjno-historyczne, projekty na infrastrukturę. Tutaj 

centrum kultury na stroje dla świtezian. To jeszcze jakby czeka na ocenę i mamy nadzieję 

też, że coś się jeszcze nam uda zdobyć. Planujemy oczywiście na ten rok dużo fajnych 

wydarzeń, tak jak tutaj wcześniej przedmówcy powiedzieli, mamy dwa ważne jubileusze 



w naszym mieście. Jest to 35-lecie miasta, a także 15-lecie Centrum Kultury i szykujemy 

niesamowite wydarzenia. Staramy się Państwu dostarczać kulturę na jak wyższym 

poziomie i myślę, że też nie zawiedziemy w tym temacie. Proszę się szykować na 

majówkę i nigdzie nie wyjeżdżać, bo w terminie 1-3 maja będzie się tutaj bardzo dużo 

działo w Jelczu-Laskowicach. Także proszę sobie rezerwować wolne. Jeszcze raz bardzo 

dziękuję. Oczywiście jeśli chodzi tutaj o te nagrody bardzo dziękuję za tak miłe słowa. 

Oczywiście dyrektor nagradza swoich pracowników i tutaj oczywiście w miarę 

możliwości i oczywiście w oparciu o regulamin wynagradzania centrum kultury staram 

się swoich pracowników doceniać jak tylko mogę i tak naprawdę to jest ich bardzo ciężka 

praca. Wykonują to naprawdę z sercem. No, a jeśli chodzi o dyrektora to oczywiście Pan 

Burmistrz jakby musi tutaj zdecydować, bo niestety sama sobie nagrody nie mogę 

wręczyć tak- przyznać. Także jeszcze raz pięknie dziękuję za tak miłe słowa. To 

powoduje, że nam się chce jeszcze bardziej, jeszcze więcej, jeszcze lepiej. I mamy 

nadzieję, że nie zawiedziemy Państwa.  

Przewodnicząca R.M. Beata Bejda -  Dziękuję bardzo. Proszę Państwa myślę, że w tym punkcie to 

już chyba wszystkie głosy czy większość już padło. 

Od. pkt 15 porządku obrad Sesji 
 

Przewodnicząca R.M. Beata Bejda -  Przechodzimy w takim razie do kolejnego punktu. Jest do 

punkt numer 15 informacje o stanie porządku i bezpieczeństwa publicznego na terenie 

gminy Jelcz-Laskowice za 2021 rok. Czy w tym punkcie ktoś z Państwa chciałby zabrać 

głos? Pan Przewodniczący Tadeusz Babski bardzo proszę. 

Radny Tadeusz Babski - Pani Przewodnicząca, Wysoka Rado ja nie wiem czy jest z nami ktoś z 

policji? 

Przewodnicząca R.M. Beata Bejda -  Tak. Na początku witałam Pana Komendanta Komisariatu 

Pana Piotra Jasiewicza przepraszam tak. 

Radny Tadeusz Babski - Na ręce Pana Komendanta i Komisariatu Policji w Jelczu-Laskowicach i 

Komendanta Powiatowego w Oławie w imieniu Klubu Harcownika chciałbym serdecznie 

podziękować za wzorową pomoc przy organizacji biegów ogólnopolskich na naszym 

terenie w zeszłym roku. Naprawdę bez udziału i wsparcia policji tych biegów nie 

moglibyśmy przeprowadzić. No i pewnie będziemy zwracali się ponownie w tym roku o 

kolejną pomoc, bo trzy imprezy biegowe takie Klub Biegacza Harcownik planuję 1 maja 

Bieg imieniem Basi Szlachetki, Maraton im. Basi Szlachetki, 12 czerwca bieg 

Kasprowicza z okazji 70-lecia powstania Zespołu Szkół w Jelczu-Laskowicach i bieg 

sylwestrowy, który odbędzie się 31 grudnia. Serdecznie dziękuję, ale przy okazji 

chciałbym Pana Komendanta zaprosić na 16 marca (środa) godzina 16:00 przed urzędem 

miasta, Komisja Samorządu i Prawa ma posiedzenie wyjazdowe w sprawie głównych 

przejść dla pieszych na terenie miasta. I byśmy też prosili o wsparcie, o wskazanie takich 

newralgicznych miejsc, byśmy takie ewentualne wnioski o poprawę bezpieczeństwa 

złożyli na ręce Pana Burmistrza. Jeszcze raz dziękuję bardzo. 

Przewodnicząca R.M. Beata Bejda -  Dziękuję bardzo. Pan Radny Tomasz Rygielski. 

Radny Tomasz Rygielski - Dziękuję bardzo za głos. Szanowni Państwo Radni, Pani Przewodnicząca, 

Panowie Burmistrzowie, Panie Komisarzu Komendancie Komisariatu w Jelczu-

Laskowicach ja nie zacznę od podziękowań i nawet nie skończę, ale zgłaszam się z 

następującym problemem, bo mówimy o bezpieczeństwie. Otóż w ubiegłym roku na 

jednym z zebrań wiejskich w Wójcicach mieszkańcy, jak również i przy okazji sołtys, 

który zbierał głosy gdzieś w miejscowości, podnieśli problem bezpieczeństwa w ruchu 

drogowym i takim pieszym. W ciągu drogi 1537d i skrzyżowania tej drogi z drogą 1547d 

to jest skrzyżowanie przy remizie w Wójcicach. A dotyczy no złego stanu nawierzchni to 

wiadomo, że to nie kwestia policji, ale przede wszystkim nadmiernych prędkości aut 

różnego tonażu, które przemierzają drogę od strony Brzegu w stronę wyjazdu z Wójcic 

czy tam za cmentarzem lub w odwrotną stronę. Tam jest dość krótki odcinek, który 

przebiega przez Wójcice ale prędkości są tam nadmierne. Zobowiązaniem się wówczas, 



że no podejmę jakieś działania, wszelkie jakie będę mógł, zmierzające do tego, aby no 

poprawić ten stan bezpieczeństwa, czy przynajmniej no jakoś tam wpłynąć na to żeby się 

coś w tym temacie zadziało. Przypomnę tutaj czy wskaże Panu - Panie Komendancie, że 

to skrzyżowanie i to miejsce jest dość kluczowe dla szczególnie ruchu pieszego w 

Wójcicach, ponieważ jest to A- droga do szkoły, B -do kościoła, na cmentarz, na boisko 

no i jeszcze tam do niedawna do sklepu. Poza tym to skrzyżowanie jest dość nietypowe. 

No tam tak geometria jest nieco, że tak powiem przekoszona w związku z tym no jest tam 

problem też z widocznością. Skontaktowałem się wówczas z KPP Jelcz-Laskowice czego 

efektem było moje spotkanie z dzielnicowym w miejscu, o którym mówię czyli po prostu 

na skrzyżowaniu tych dróg w Wójcicach. Spotkanie to miało miejsce, to to ważne jest 

miało miejsce z końcem września 2021 roku. Obejrzałem wówczas z dzielnicowym 

drogę, skrzyżowanie i przede wszystkim oznakowanie tej drogi. Oczywiście 

nawierzchnia fatalna, to wszyscy wiedzą, ale co stwierdziliśmy? Bałagan w oznakowaniu. 

To znaczy wręcz chyba braki w oznakowaniu. Szczególnie bałagan dotyczący 

oznakowania ograniczeń prędkości. To znaczy od jednej strony tej drogi ograniczenie 

jest, później nie ma jego jakby ponownego przypomnienia za skrzyżowaniem, a z kolei 

od drugiej strony w ogóle nie ma znaku ograniczającego prędkość. Tam jest bodajże do 

40. No i cóż konkluzja była taka, że no Pan Dzielnicowy stwierdził że wystąpi ze 

stosownym pismem do zarządcy drogi oraz do ogniska ruchu drogowego przy KPP 

Oława. Dużo czasu od tego września minęło. Jakby żadnych skutków tego spotkania nie 

zauważyłem, nie zauważyliśmy jako mieszkańcy. Nic tam po prostu nie zaszło, nikogo 

tam od tamtej pory nie widzieliśmy. Więc ponownie skontaktowałem się z dzielnicowym 

parę tygodni temu. Poprosiłem o informację zwrotną co od naszego spotkania w 

Wójcicach wydarzyło się w tej sprawie. No i niedawno otrzymałem maila, którego nie w 

całości, ale tak pobieżnie zacytuję, że w odpowiedzi na moją wiadomość i tak dalej 

sporządzono wystąpienie do zarządcy drogi Powiatowego Zarządu Dróg tam odnośnie 

złego stanu nawierzchni i tak dalej oraz poza tym też we wrześniu sporządzono 

wystąpienie do ogniska ruchu drogowego w Oławie celem kontroli powyższej drogi z 

uwagą na uczestników ruchu drogowego nieprzestrzegających przepisów prawa 

szczególnie kierujących pojazdami i przekraczającymi dozwoloną prędkość. Odnośnie 

powyższych pism, to jest kluczowe, nie otrzymaliśmy informacji zwrotnej o realizacji 

tego zagadnienia. I teraz tak już będę kończył o ile, że tak powiem pominę milczeniem 

brak odzewu ze strony zarządcy drogi, o tyle brak jakiegokolwiek kontaktu i 

jakiegokolwiek działania i szczególnie komunikacji w ramach jednej służby, czyli KPP 

Oława, no komisariat w Jelczu-Laskowicach i brak tej komunikacji między ogniskiem 

ruchu drogowego, a komisariatem w Jelczu-Laskowicach jest, no ujmę to tak delikatnie, 

bardzo zaskakujące. Więc i to jest chyba ostatnie moje zdanie. Bardzo serdecznie Pana 

Komendanta proszę, bo zastanawiałem się czy w ogóle wywlekać ten temat na sesji ale w 

związku z tym, że nic się od tamtego czasu nie wydarzyło, nikt niczego nie zrobił poza 

tym że były wystosowane jakieś pisma. A już zaskakującym jest brak komunikacji u 

Państwa wewnętrznie. Bardzo serdecznie proszę w imieniu mieszkańców, oczywiście też 

przy okazji w swoim, bo też jestem mieszkańcem tej miejscowości, ale jako radny 

reprezentuje tą miejscowość, bardzo proszę o spowodowanie tego, aby w ogóle 

jakiekolwiek czynności w tym temacie zostały zrealizowane. Poza pismami, bo jak 

wiemy pismo to jest tylko papier, który później gdzieś tonie w reszcie papierów gdzieś na 

stosie, na biurku lub w segregatorze i nic z niego nie wynika. Bardzo serdecznie proszę o 

jakiekolwiek działanie, ale skuteczne i takie działanie, z którego coś rzeczywiście w tym 

temacie wyniknie. Bardzo dziękuję. Pozdrawiam serdecznie Pana Komendanta. 

Przewodnicząca R.M. Beata Bejda -  Dziękuję. Pan Przewodniczący Ireneusz Stachnio proszę. 

V-ce Przewodniczący R.M. Ireneusz Stachnio -  Bardzo dziękuję Pani Przewodniczącej. Ja zacznę 

od dwóch pytań, a skończę podziękowaniami. Czyli tak moje pytanie dotyczy pierwsze 

takiej zależności pomiędzy wskaźnikiem wykrywalności przestępstw, a monitoringiem w 

naszym mieście. Szanowni Państwo oglądając właśnie te wskaźniki wykrywalności w 7 

kategoriach przestępstw, a więc takich bardzo uciążliwych dla mieszkańców, czyli 

rozbój, bójka, pobicie, uszczerbek na zdrowiu, kradzież w tym pojazdów, kradzieże z 



włamaniem, uszkodzenie mienia. I myślę, że tutaj tak jakby kluczowa sprawa, jakby albo 

może inaczej, pomiędzy tymi przestępstwami i ich wykrywalnością powinna istnieć też 

korelacja z monitoringiem w naszym mieście. Patrząc się na te dane statystyczne dla KPP 

Jelcz-Laskowice widać tak, że waha się no mniej więcej w tych samych granicach. Nawet 

w ostatnim roku ta wykrywalność troszeczkę spadła. I właśnie mam pytanie do Pana 

Komendanta związane z korelacją monitoring, a wykrywalność, aby Pan Komendant w 

jakiś sposób odniósł się do, albo przedstawił nam jakieś sugestie w sprawie monitoringu. 

A ono jak gdyby w 3 kategoriach. Pierwsza to jest ilość i rozmieszczenie kamer, które 

mamy. Czy ona jest odpowiednia? Czy Pan Komendant widzi troszeczkę inne ich 

rozmieszczenie czy inne usytuowanie? Jakość monitoringu, czyli odczytywanie 

informacji pozyskanych przez monitoring, żeby później wykrywać przestępstwa. I trzeci 

obszar to jest centrum, takie profesjonalne centrum monitorowania. Czyli osoby, które by 

to cały czas gdzieś tam oglądały, śledziły, analizowały ale pod kątem właśnie tej 

profesjonalności, czyli mam nadzieję, że kiedyś tym zajmą się policjanci, którzy będą w 

takim centrum siedzieć i będą dbać nad naszym bezpieczeństwem. To są właśnie te 

obszary, na które chciałbym uzyskać odpowiedź od Pana Komendanta, a więc jego 

sugestie na temat monitoringu, jak on to widzi. Druga kwestia to już takie szybkie 

pytanie. Kiedy Pan Komendant przeprowadza się do nowego komisariatu? I trzecie 

podziękowanie tak jak mówiłem, czyli Panie Komendancie i Panu i podwładnym 

dziękuję za zabezpieczenie wszystkich imprez, których jestem organizatorem albo 

współorganizatorem. Na Pana Komendanta można naprawdę liczyć. Jest to pełen 

profesjonalizm, służba, powołanie tych ludzi. Nawet jak było nieraz gorąco to 

zachowywali się naprawdę profesjonalnie. Bardzo dziękuję Panie Komendancie. 

Przewodnicząca R.M. Beata Bejda -  Dziękuję bardzo. Proszę Państwa jeżeli Pan Komendant 

chciałby zabrać głos to jest ten moment. Bardzo proszę Pan Komendant Komisariatu 

Policji w Jelczu-Laskowicach Pan Piotr Jasiewicz. Oddaje Panu głos. 

Komendant Komisariatu Policji Piotr Jasiewicz - Dziękuję bardzo. Panie Burmistrzu, Pani 

Przewodnicząca, Wysoka Rado chciałbym odpowiedzieć na te parę pytań, które zostały 

zadane. Pana Radnego Tadeusza Babskiego oczywiście zawsze ta współpraca wydaje mi 

się, że się układa bardzo dobrze i jestem pewny, że w tym roku te 3 biegi, które będą ten 

sylwestrowy oczywiście najpóźniej, będą też zabezpieczone przez naszych policjantów i 

policjantów z Oławy oczywiście, tak jak w zeszłym roku. Jeżeli chodzi o sprawę, którą 

poruszył Pan Tomasz Rygielski no powiem tak. Po pierwsze jeżeli chodzi o oznakowanie 

no to tutaj jest kwestia zarządcy drogi. Tu ani policja z Jelcza, ani z Oławy nic nie ma do 

oznakowania. My możemy ewentualnie zasugerować. Natomiast wiem, że czasami 

policjanci z ruchu drogowego, z ogniwa ruchu drogowego w Oławie robią takie 

sprawdzenia, no bo się na tym znają po prostu. Każdy tutaj jest jednak od czegoś innego. 

Oni są od ruchu drogowego. Oni to sprawdzają i mogą też zasugerować zarządcy takie 

lub inne zmiany. To jest po pierwsze. Po drugie w chyba 2020 roku, w 2019 też z tego co 

pamiętam była taka sytuacja, że Komendant Powiatowy z Oławy patrol ruchu drogowego 

przydzielił do służby na terenie Jelcza-Laskowic i ci policjanci to był taki stały patrol w 

2019 to byli inni policjanci, w 2020 to był inny patrol, dwóch innych policjantów i oni 

stale patrolowali nasz teren skupiając się na problemach, o których Pan Radny również 

mówił. Natomiast w 2021 roku i w tym nie ma takiej sytuacji. To znaczy nie ma 

przydzielonego patrolu z ogniwa ruchu drogowego w Oławie do patrolowania wyłącznie 

w zasadzie Jelcza-Laskowic, a ty samym ten problem ruchu drogowego, między innymi 

w Wójcicach, no niestety ja tutaj nic nie jestem w stanie zrobić, oprócz tego, że mogę 

oczywiście porozmawiać z komendantem powiatowym i powiedzieć, że jest tam problem 

tak? Nawet najlepiej by było żebyśmy się gdzieś tam wspólnie spotkali z Panem Radnym 

czy tu w komisariacie i temat jeszcze dodatkowo poruszyli. Może skoro 16 marca, tu 

musiałbym się zorientować rzeczywiście w rozmowie z kierownikiem ogniwa ruchu 

drogowego w Oławie. Jest spotkanie o 16:00 to może warto byłoby, żeby jeżeli to będzie 

możliwe ze strony tego kierownika, Pana Tomasz Jarzębskiego, żeby Pan Tomasz lub 

jakaś osoba, inny policjant z ruchu drogowego mógł przyjechać na to spotkanie i może 

dałoby się na przykład, przed tym spotkaniem może podjechać do tych Wójcic i wspólnie 



z Panem Radnym zobaczyć jak to wygląda na miejscu. Nie przez dzielnicowego czy też 

przeze mnie, ale przez policjantów ruchu drogowego, którzy rzeczywiście realizują te 

czynności, bo to oni mają tak zwane ręczne mierniki prędkości. To oni mają samochód, 

który posiada wideorejestrator. Na stanie komisariatu w Jelczu tego nie ma. Więc no 

temat jeszcze do rozmowy, do ustaleń. Proszę o kontakt i będziemy działać. I jeszcze Pan 

Radny Stachnio jeżeli chodzi o monitoring. No oczywiście, że policjanci korzystają z 

monitoringu. Jest to monitoring zarówno miejski jak i spółdzielczy, jak i monitoring 

sklepów, które są w Jelczu-Laskowicach. No z monitoringiem miejskim jest tak, że w 

zeszłym roku były problemy, tam zdaje się był jakiś spalony router, więc nie zawsze dało 

się z niego skorzystać, w takim stopniu w jakim byśmy chcieli. Nigdy nie 

przeprowadzałem żadnej takiej analizy przestępstw, które są wykrywane i ile w tych 

przestępstwach pomogły monitoringi. Natomiast zawsze byłem, stałem na stanowisku, że 

monitoring jest to coś co nam bardzo pomaga. Można powiedzieć, że bardzo nam 

pomagają monitoringi na przykład w sklepach, które się mieszczą w Jelczu-Laskowicach. 

Czy to jest Bricomarche, czy to jest sklep Rossmann czy Media Expert na przykład i 

dzięki nim część z tych kradzieży została wykryta. Gdyby ich nie było, prawdopodobnie 

sprawcy do tej pory byliby nieustaleni. Jeżeli chodzi o monitoringi miejskie czy 

spółdzielcze no one też na pewno pomagają. No im lepszy ten monitoring jest, im lepsza 

jakość tym lepiej. Także no monitoring zawsze jest przyjacielem policjanta. To tak bym 

powiedział. Jeżeli chodzi o nowy komisariat ja już nie chcę mówić kiedy on będzie, bo 

byłem pewny, że będzie pod koniec grudnia, a mamy koniec lutego i go nie ma. Nie 

ukrywam, że warunki które mamy tutaj na Alei Młodych są dosyć trudne, więc też z 

niecierpliwością czekamy kiedy będzie można się przeprowadzić do komisariatu. Z 

zewnątrz to wygląda już bardzo ładnie. Jakby ktoś przejeżdżał to by pomyślał, że 

komisariat po prostu działa, ale w rzeczywistości w środku jeszcze są różne rzeczy do 

zrobienia, w kwestii klimatyzacji, wentylacji, ogrzewania i parę innych drobnych rzeczy. 

W związku z tym no ja się niestety muszę uzbroić w cierpliwość. Ja i moi policjanci. Nie 

wiem kiedy, trudno mi powiedzieć. Nie chcę nawet wróżyć, bo mogę się znowu pomylić i 

nie jest to sensowne. Panie Rady również dziękuję za dobre słowo. Myślę, że zawsze nam 

się dobrze współpracowało przy zabezpieczaniu różnego rodzaju imprez, protestów i 

sytuacji, w których policja była niezbędna czy potrzebna i mam nadzieję, że w kolejnym 

roku i w kolejnych latach również tak będzie. Na zakończenie chciałbym jeszcze bardzo 

podziękować Panu Burmistrzowi i Wysokiej Radzie za pieniążki, które przekazali na 

służby ponadnormatywne w zeszłym oraz w tym również roku. Oraz za pieniądze, które 

zostały przekazane na radiowozy dla Komisariatu Policji w Jelczu-Laskowicach. Pan 

Burmistrz miał okazję już je widzieć. Dwie nowe Toyoty hybrydowe są na naszym stanie. 

No nie ukrywam, że służba w policji polega na tym że bardzo często korzystamy z 

radiowozów. Często te radiowozy pracują można powiedzieć 24 godziny na dobę, więc to 

auto się zużywa dużo szybciej niż nasze prywatne auta. I wydawałoby się, że auto ma 

trzy, cztery, pięć lat przecież to nowe auto, a w rzeczywistości jest bardzo, bardzo mocno 

wyeksploatowane. Więc gdyby nie pieniądze z samorządu z Jelcza-Laskowic, no to tak 

naprawdę nasze pojazdy byłyby stare i pewnie częściej by były na warsztatach, niż w 

rzeczywistości by jeździły po terenie gminy Jelcz-Laskowice za co jeszcze raz bardzo 

dziękuję. 

Przewodnicząca R.M. Beata Bejda -  Dziękuję bardzo. Pan Radny Rygielski ad vocem proszę. 

Radny Tomasz Rygielski - Dziękuję bardzo za głos. Panie Komendancie wspomniał Pan o 16 marca i 

o ewentualnym, o możliwości ewentualnego spotkania tu w Wójcicach czy po prostu z 

kierownikiem ogniska ruchu drogowego, wyrażam taką wolę chęć. Tak jak powiedziałem 

jest to oczekiwanie mieszkańców więc tym bardziej jestem skłonny na takie spotkanie i 

bardzo dziękuję za tą propozycję. To wszystko. 

Przewodnicząca R.M. Beata Bejda -  Dziękuję bardzo. Ad vocem Pan Przewodniczący Stachnio. 

V-ce Przewodniczący R.M. Ireneusz Stachnio -  Panie Komendancie ja chciałbym powrócić do 

mojego pytania do tego centrum monitoringu, które miało kiedyś miało według planów 

powstać gdzie za konsolami by siedzieli profesjonaliści, a więc policjanci. Jaka jest Pana 

wizja na rozwój takiego centrum? Bo mamy komisariat nowy. Mogłoby tam się znaleźć 



bądź w innym miejscu. Jest to na pewno potrzebne, takie miejsce jest potrzebne. Tutaj 

chodziło mi chodzi o te główne 7 kategorii przestępstw czyli rozbój, bójka, pobicie czy 

kradzieże i te inne, bo to jest najbardziej dla mieszkańców no takie może nie uciążliwe, 

bo tu nie ma tak dużo tych przestępstw, ale skutki tych przestępstw są potężne. Więc taki 

monitoring byłby wskazany. Jaką Pan ma na to swoją wizję? Czy chciałby Pan takie coś 

mieć czy nie? Bo wiadomo, to nie Pan decyduje to my decydujemy tutaj. Ale jakby Pan 

mógł wskazać nam taką drogę, którą należy zrobić,, żeby takie centrum powstało. 

Dziękuję. 

Komendant Komisariatu Policji Piotr Jasiewicz -  Tutaj niestety nie mam dobrych wiadomości z 

punktu mojego widzenia. Z tego co wiem, bo wtedy nie pracowałem w 2005 roku została 

zlikwidowana służba dyżurna w komisariacie w Jelczu-Laskowicach i od tego roku takiej 

służby dyżurnej czyli policjanta, który rzeczywiście siedzi na punkcie dyżurnym, odbiera 

telefony, kontaktuje się z patrolami i patrzy w monitory -takiej służby nie ma. W związku 

z tym nie ma też takich funkcjonariuszy, którzy mogliby całą dobę, tak jak jest to w 

Oławie, gdzie służba dyżurna na stanowisku kierowania komendy powiatowej ma dostęp 

do monitoringu i ona tam też patrzy. Aczkolwiek nie patrzy cały czas w monitoring, no 

bo to jest po prostu niemożliwe tak? To ja miałam okazję być w centrach handlowych we 

Wrocławiu na Bielanach Wrocławskich widziałem jak tam wygląda centrum monitoringu 

albo na Strzegomskiej gdzie jest ZIUM i jest centrum monitoringu wrocławskie. 

Oczywiście ta skala jest troszkę inna tego ZIUM-u, ale tam są ogromne pomieszczenia, 

ogromne monitory i spora ilość osób, które cały czas bez przerwy obserwują te 

monitoringi. Nie zajmują się niczym innym w zasadzie tylko zajmują się obserwacją 

monitoringów i reagowaniem na to co się dzieje na drogach. Także w Jelczu-

Laskowicach ja nie za bardzo widzę możliwość żeby policjanci mogli 8 godzin jeden 

policjant, 8 godzin na pierwszą zmianę, później druga i trzecia zmiana siedzieć i patrzeć 

na monitoringi. Po prostu nas tylu nie ma. W zeszłym roku tego nie ma w dokumentach, 

które Państwu przekazałem. W zeszłym roku referat kryminalny, rewir dzielnicowych 

oraz ogniwa ds. wykroczeń miało stabilną sytuację kadrową. Natomiast ogniwo 

interwencyjne, patrolowo-interwencyjne, które najczęściej widzimy na ulicy, które 

korzystają z radiowozów oznakowanych i jeżdżą na interwencję, no borykało się z 

problemami kadrowymi, które są kontynuowane w tym roku. I efekt był taki, że czasem 

na patrol czy na interwencję jeździli nie policjanci z patrolu, tylko dzielnicowi czy 

policjanci referatu kryminalnego, więc tym bardziej trudno by sobie było wyobrazić, 

skoro brakuje tych policjantów do patrolu, żeby jeszcze jednego policjanta na stałe 

zabierać, który by patrzył tylko w monitor.  

Przewodnicząca R.M. Beata Bejda -  Dziękuję bardzo. Ad vocem Pan Radny Tadeusz Babski 

proszę. 

Radny Tadeusz Babski - Pani Przewodnicząca, Panowie Radni ja mam taką propozycję dla Pana 

Radnego Tomasza Rygielskiego i dla Pana Komendanta. Ja wspomniałem, że 16 marca 

środa, godzina 16:00 mamy posiedzenie wyjazdowe, więc umówmy się o 16:00 przed 

urzędem miasta i w pierwszej kolejności pojedziemy jako komisja do Wójcic. Mam taką 

propozycję, a później wrócimy do miasta i będziemy kontrolowali główne przejścia dla 

pieszych. 

radny Tomasz Rygielski - Świetny pomysł Panie Przewodniczący. 

Komendant Komisariatu Policji Piotr Jasiewicz - Pracuję na rano. Bardzo chętnie będę 

uczestniczył w komisji. 

Przewodnicząca R.M. Beata Bejda -  Dziękuję bardzo. Pan Przewodniczący Krzysztof Woźniak 

proszę. 

V-ce Przewodniczący R.M. Krzysztof Woźniak -  Dziękuję Pani Przewodnicząca ja też krótko na 

koniec żeby nie przedłużać. Chciałem podziękować Panie Komendancie za skuteczną 

interwencję w zakresie złego parkowania aut na terenie osiedla Metalowców. Był 

zgłaszanych przeze mnie, na prośbę mieszkańców pewien przypadek, który był bardzo 

uciążliwy i dzięki kolegom funkcjonariuszom zostało to szybko załatwione polubownie i 

bardzo za to dziękuję. Również tutaj krótka taka uwaga, taka może pod analizę a propos 

zdarzeń drogowych w 2021 roku. Są takie dwa miejsca na terenie naszej gminy, które 



wyraźnie przodują. Jest to ulica Oławska - 55 zdarzeń drogowych i ulica Bożka na terenie 

Osiedla Metalowców. Podejrzewam, że to wynika z dosyć gęstego ruchu. Wiemy, że 

Osiedle Metalowców odkąd się bardzo mocno rozbudowało jest największym osiedlem, 

największym skupiskiem mieszkańców w naszym mieście. No i to jest nieuniknione, że 

tam będzie dochodziło do takich zdarzeń, ale tutaj ze strony Pana Burmistrza i Rady 

Miejskiej zostały podjęte działania zwłaszcza jeśli chodzi o przejścia dla pieszych na 

ulicy Bożka. Jest to, że tak powiem, podjęte są działania w celu poprawy tego 

bezpieczeństwa. Myślę, że w 2022 roku ulica Bożka zejdzie, że tak powiem z tego 

drugiego niechlubnego miejsca. Natomiast ulica Oławska jestem przekonany Panie 

Komendancie, że też i tutaj wszyscy radni też są przekonani że tych zdarzeń 

zdecydowanie będzie mniej ze względu na budowę ronda w tym najbardziej, że tak 

powiem newralgicznym miejscu naszego miasta. Także to tyle. Bardzo jeszcze raz 

dziękuję. 

Komendant Komisariatu Policji Piotr Jasiewicz -  Jeżeli chodzi o ulicę Oławską to nie mam na tym 

zestawieniu takich dokładnych liczb, gdzie dokładnie miały miejsce te zdarzenia, ale z 

tego co kojarzę rzeczywiście najwięcej ich było na skrzyżowaniu Oławskiej i Belgijskiej. 

I temat mamy tutaj chyba częściowo załatwiony prawda? Bo rondo bardzo tu pomoże. A 

drugie skrzyżowanie to jest niestety Oławska - Wrocławska dosyć duże i niebezpieczne 

skrzyżowanie. I tutaj nie za bardzo można coś zrobić, bo to kierowcy muszą coś 

zadziałać. Jeżeli chodzi natomiast o Bożka, z tego co kojarzę to tam dużo zdarzeń to są 

zdarzenia zwykłe drobne kolizje. Osobiście chyba kiedyś nawet byłem świadkiem jak 

wyjeżdżały Panie. Jedna Pani wyjeżdżała z lewej strony, druga z prawej, obie cofały i 

obie się spotkały na środku. I takich zdarzeń chyba z tych 18 podejrzewam, że większość 

to są zdarzenia tego typu, wyjeżdżania tam z parkingu z jednej lub z drugiej strony i 

niezauważenia, że auto inne jedzie i stąd są te takie drobne, no ale ilościowo dużo tych 

kolizji jest po prostu. 

Przewodnicząca R.M. Beata Bejda - Dziękuję bardzo. Pan Radny Marek Starczewski proszę. 

Radny Marek Starczewski - Ja chciałbym korzystając Pani Przewodnicząca dziękuję za głos, 

zwrócić się do Pana Przewodniczącego Komisji Samorządu i Prawa, że skoro byśmy byli 

w miejscowości Wójcice, żeby jakby obejrzeć tą całą sytuację tam na miejscu, to miałem 

taką prośbę. Czy wracając z miejscowości Wójcice moglibyśmy przejechać przez 

miejscowość Celina? I tam jest też duży problem związany z bezpieczeństwem. Jest brak 

ciągu komunikacyjnego. Dzieci idą poboczem do autobusu szkolnego i przy okazji 

wsparłoby to pismo, które ja w najbliższym czasie chcę kierować do zarządcy tej drogi, 

czyli do Powiatowego Zarządu Drogowego. I byście mi Państwo może pomogli, czy 

podpowiedzieli, czy progi zwalniające czy też te fajnie funkcjonujące tablice. Taka na 

przykład jest przy wjeździe do Oławy, gdzie jest zwolnij takie pulsujące czy tam na 

Osiedlu Fabryczna pokazujące prędkość samochodu zapalające się na czerwono. Żeby 

tam troszeczkę poprawić bezpieczeństwo, bo tam naprawdę samochody, tam jest nowa 

nawierzchnia znakomita i tam pędzą te samochody naprawdę z dużą prędkością. I tam już 

był wypadek śmiertelny, bo tam zginął motocyklista w Celinie, a na porządku może już 

przesadzę dziennym, ale zdarzają się po prostu to, że kierowcy nie wyrabiają i niszczą 

płoty posesji, bo przy tych prędkościach, które rozwijają tam rzeczywiście jest problem. 

Tam mieszkańcy, no już często proszą o to żeby tam zrobić progi zwalniające. Ja powiem 

szczerze, nie jestem zwolennikiem progów. Bardziej właśnie te urządzenia typu pulsujące 

światło czy pokazywana prędkość samochodu i ten czerwony to jednak działa bardziej na 

wyobraźnie kierowców, bo ja to obserwuje przed Oławą, że większość samochodów 

natychmiast zwalnia i pojawia się te 45 czy 48 na zielono, a już jak jest powyżej zapala 

się ten czerwony pulsujący, odstraszający, że tak powiem sygnał. Czy mógłbym prosić 

Pana Przewodniczącego żebyśmy mogli po drodze wracając na dosłownie chwilę stanąć 

w miejscowości Celina i przyjrzeć się temu? Bo tam mówię, nie ma ciągów 

komunikacyjnych. Tam pod prawej stronie, jak będziemy jechać w stronę Minkowic, 

powstało osiedle domków jednorodzinnych nowe i tam są dzieci w wieku szkolnym, 

które idą rano i wracają po południu pozbawione ciągu komunikacyjnego. Idą po prostu 

poboczem, a inaczej mówiąc idą po prostu asfaltem, bo trudno tam mówić o jakimś 



poboczu wzdłuż tej drogi. Jest to duże zagrożenie no i tam rzeczywiście moim zdaniem i 

zdaniem mieszkańców należałoby podjąć jakieś kroki zapewniające bezpieczność. Czy 

Pan Przewodniczący wyrazi na to zgodę to jest jedno. A drugie czytając sprawozdanie 

zabrakło mi w tym sprawozdaniu, no być może jest to jakieś no nie wiem niedopatrzenie, 

no nie wiem jak to nazwać, żeby Pan Komendant nie zrozumiał źle. Ale na terenie naszej 

gminy mamy też takie szczególne miejsce niebezpieczne. My to u nas popularne w 

Biskupicach Oławskich nazywamy dwoma zakrętami śmierci, które znajdują się poza 

obrębem w kierunku województwa opolskiego. Państwo wiecie, że jesteśmy jakby 

ostatnią z Wójcicami miejscowością, tamtego terenu naszej gminy. Już później dalej za 

nami mamy województwo opolskie. Tam są takie dwa zakręty, które najczęściej jak nie 

ma dachowania, a szczególnie po deszczach jak nie jest jakieś dachowanie, to jest jakieś 

inne. No jakoś tak czytając sprawozdanie, no nie zauważyłem tego, a wiem że takie 

zdarzenia w ubiegłym roku miały miejsce. Czy to jest tylko jakiś taki przypadek? Czy 

tego typu zdarzenia, gdzie nic złego się nie dzieje powiedzmy  w sensie takim, że nikomu 

się nic nie stało, po prostu nie są odnotowywane? Dziękuję bardzo. 

Komendant Komisariatu Policji Piotr Jasiewicz -  Ja króciutko tylko do tego. Sporządzając tą 

dokumentację o wypadkach i kolizjach. Ja tylko chciałem powiedzieć, że tą 

dokumentację tutaj ten załącznik do ruchu drogowego sporządzałem na podstawie danych 

przekazanych mi przez kierownika ogniwa ruchu drogowego. On ma tabelę, w której są 

wszystkie zdarzenia w ruchu drogowym. No pewnie gdybyśmy się spotkali i by 

powiedział mi Pan dokładne miejsce, to pewnie mógłbym bardziej szczegółowo 

sprawdzić czy tam są zdarzenia drogowe rzeczywiście. I tyle mogę na ten temat 

powiedzieć. 

Przewodnicząca R.M. Beata Bejda - Dobrze. Ad vocem Pan Przewodniczący Babski proszę. 

Radny Tadeusz Babski - Pani Przewodnicząca, Wysoka Rado zgadzam się na propozycje Pana 

Radnego Marka Starczewskiego. Dziękuję. 

Przewodnicząca R.M. Beata Bejda - Dziękuję bardzo. Proszę Państwa w tym punkcie zakończyła się 

lista rozmówców. 

Od. pkt 16 porządku obrad Sesji 
 

Przewodnicząca R.M. Beata Bejda - I w takim razie przechodzimy do punktu numer 16 

sprawozdanie burmistrza Jelcza-Laskowic z wykonania uchwał za IV kwartał 2021 roku. 

Oddaję Panu Burmistrzowi głos. 

Z-ca Burmistrza Romuald Piórko - Pani Przewodnicząca, Szanowni Państwo. Państwo dostaliście 

sprawozdanie z wykonania uchwał. Nie wiem czy czytać to jeszcze raz, czy Państwo 

jeżeli macie uwagi to zgłaszać uwagi. Natomiast mówię Państwo w materiałach 

dostaliście i mieliście okazję się z tym zapoznać. 

Przewodnicząca R.M. Beata Bejda - Dziękuję bardzo. Myślę, że chyba nikt nie będzie chciał żeby to 

jeszcze raz czytać. W takim razie przyjmujemy ten punkt jako zrealizowany. 

Od. pkt 17 porządku obrad Sesji 
 

Przewodnicząca R.M. Beata Bejda - Przechodzimy do punktu 17 wolne wnioski. Czy tym punkcie 

ktoś z Państwa chciałby zabrać głos? Pan Przewodniczący Babski proszę. 

Radny Tadeusz Babski - Dziękuję Pani Przewodnicząca. Wysoka Rado ja przypominam informacja 

dla (...) A nie to wolne wnioski przepraszam, nie komunikaty. Ale ja mam prośbę w tym, 

nie wniosek tylko prośbę do Pana Burmistrza, bo nie chciałbym tego tematu tak za bardzo 

wyolbrzymiać i nie jako wniosek, ale prośba do Pana Burmistrza dotycząca poprawy 

współpracy na linii radny - radca prawny. Dziś radny jest osamotniony w gąszczu 

przepisów prawnych. Przykładem jest brak udziału radcy prawnego w pracach komisji. 

Ale też zwlekanie z interpretacją prawną, czego ja jestem przykładem gdzie musiałem 

czekać ponad 2 miesiące na interpretację prawną w sprawie projektu uchwały dotyczącej 



Jelczańskiego becikowego. Uważam, że w ciągu miesiąca powinienem otrzymać opinię 

prawną, ale tak się nie stało. Dlatego nie zgadzam się, żeby radca prawny lekceważył 

radnego i zbywał go krytycznym słowem. Radny oczekuję wsparcia i pomocy prawnej ze 

strony urzędnika gminy przy wszelkiego rodzaju inicjatywach uchwałodawczych. 

Chciałbym na przykład usłyszeć od radcy prawnego, że dany projekt nie nadaje się do 

legalizacji prawnej lub, że radny gminy spróbuję dopasować inicjatywę uchwałodawczą 

radnego do obowiązujących obecnie przepisów. Dziękuję. 

Przewodnicząca R.M. Beata Bejda - Dziękuję bardzo. Więcej osób nie zgłosiło się do wypowiedzi 

w tym punkcie.  

Od. pkt 18 porządku obrad Sesji 
 

Przewodnicząca R.M. Beata Bejda -  Przechodzimy w takim razie do punktu numer 18 komunikaty 

organów gminy. Bardzo proszę. Kto z Państwa chciałby zabrać głos? Proszę uprzejmie 

Pan Przewodniczący Babski. 

Radny Tadeusz Babski - I w tym punkcie chciałbym jeszcze raz poinformować członków Komisji 

Samorządu i Prawa, że spotykamy się 16 marca -to jest środa - godzina 16:00 przed 

urzędem miasta. Mamy posiedzenie wyjazdowe zgodnie z tematyką planu pracy. I 

zaczniemy od Wójcic. Mam propozycję taką dla Pana Radnego Tomasza by poczekał na 

nas w Wójcicach i z nami pojechał w kierunku Celiny, Biskupic, Celiny i skierujemy się 

na kilka ważnych przejść w mieście Jelcz-Laskowice. Mam taką propozycję. Dziękuję. 

Przewodnicząca R.M. Beata Bejda -  Dziękuję bardzo. Proszę Państwa więcej osób w tym punkcie 

się nie zgłosiło. W takim razie bardzo Państwu dziękuję za obecność. Przepraszam 

wszystkich, którzy mieli jakiekolwiek zakłócenia jeżeli chodzi o słyszalność. Nie wiem 

czym to jest spowodowane. Myśmy tutaj na sali też mieli pewne problemy w ostatniej 

części sesji. Szczególnie mi jest przykro, że Pan Piotr Stajszczyk no zaistniała taka 

sytuacja, że nie mógł się wypowiedzieć. I również Pan Radny Pakosz nie miał połączenia 

w tym momencie no takiej istotnej uchwały dzisiaj dla nas. 

Od. pkt 19 porządku obrad Sesji 
 

Przewodnicząca R.M. Beata Bejda -  Proszę Państwa dziękuję serdecznie. Zamykam obrady XLIV 

sesji Rady Miejskiej. Dziękuję Państwu za obecność i życzę wszystkiego dobrego. Do 

widzenia. 

 

Po wyczerpaniu porządku, Przewodnicząca Rady Miejskiej o godzinie 17:04 zakończyła obrady XLIV 

Sesji Rady Miejskiej w Jelczu - Laskowicach. 

 

 

 

Protokołowała  

Marta Lorenc  

 


